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«P»

Τ
έτοια επικοινωνιακή κιτσαρία με γάμο πολιτι-
κού αρχηγού έχουμε να δούμε από την εποχή
του Αντρέα και της Μιμής, που τάιζε στο στόμα

τον συγχωρεμένο με τη γαμήλια τούρτα. Σήμερα ξα-
ναζούμε βεβαίως ένα διαφορετικό trash ριμέικ με
τον τετραήμερο γάμο ενός πολιτικού αρχηγού με
έναν νοσηλευτή στο κέντρο της ελληνικής παράδο-
σης, στην Κρήτη. Τίποτα δεν είναι τυχαίο και σε κάθε
περίπτωση όλα έχουν μια ιδιαίτερη σημειολογία. Το
κουβάρι γύρω από τον εισαγόμενο πρόεδρο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ Στέφανο Κασσελάκη έχει αρχίσει να ξετυλίγεται
τουλάχιστον σε ό,τι αφορά τις προθέσεις του ερχομού
του στην Ελλάδα και της επιλογής του να ασχοληθεί
με τα κοινά και την πολιτική. Από την πρώτη στιγμή
είχαμε επισημάνει ότι ο άνθρωπος όχι δεν έχει καμία
πολιτική ώσμωση, αλλά ήρθε στην Ελλάδα με έναν
μόνο σκοπό: Να προωθήσει μια γκέι ατζέντα δικαιω-
ματισμού και woke υποκουλτούρας, την οποία στηρί-

ζουν ένθερμα και τα διάφορα οικονομικά και επιχει-
ρηματικά κέντρα που τον έφεραν στην Ελλάδα και
περίπου επέβαλαν την υποψηφιότητά του για την αρ-
χηγία του ΣΥΡΙΖΑ. Τα διάφορα lifestyle περιοδικά και
οι κουτσομπολίστικες εκπομπές έχουν ήδη ξεσαλώ-
σει με το γλέντι του… εθνικού μας ζευγαριού και την
ξέφρενη χλιδή που σε καμία περίπτωση δεν ταιριάζει
σε ένα νησί όπως η Κρήτη. Το γιατί επέλεξε να κάνει
τον γάμο του talk of the town σ’ ένα νησί που έχει
πρότυπο την πυρηνική – παραδοσιακή οικογένεια εί-
ναι πλήρως εξηγήσιμο και αντιληπτό. Πρόκειται για
την επιτομή της κιτσαρίας και του αποπροσανατολι-
σμού της κοινής γνώμης από τα πραγματικά προβλή-
ματα. Αν ο στόχος του κ. Κασσελάκη και της παρέας
του είναι να γελοιοποιήσουν κάθε έννοια πολιτισμού
και αρχέγονων παραδόσεων, κάθε ικμάδα αξιών και
ιδανικών αυτού του τόπου, τότε κινείται στη σωστή
κατεύθυνση. Γιατί λοιπόν πρέπει να βομβαρδίζεται η

αβάσταχτη καθημερινότητά μας με ειδήσεις ότι ο
Στέφανος Κασσελάκης και ο Τάιλερ Μακμπέθ ανταλ-
λάσσουν όρκους αιώνιας αγάπης στα Χανιά και δί-
νουν ραντεβού με τους καλεσμένους τους για το γα-
μήλιο γλέντι, σε βίλα που κοστίζει 2.300 ευρώ τη
βραδιά; Γιατί πρέπει να απασχολεί τον ελληνικό λαό
ότι σήμερα Σάββατο θα γίνει το αποχαιρετιστήριο
πάρτι σε μια από τις καλύτερες παραλίες του νησιού
και στο γιγαντιαίων διαστάσεων beach bar «Cabana
Mare» με άνετες ξαπλώστρες, αμμώδη ακτή και δρο-
σιστικά κοκτέιλ που θα απολαύσουν οι φίλοι και οι
ομόσταβλοι του ζεύγους; Η περίπτωσή του δεν είναι
μόνο αστεία και decadence. Έχει αρχίσει να σοβα-
ρεύει επικίνδυνα, αφού ο άνθρωπος επιχειρεί να επι-
βάλει με σκληρή προπαγάνδα ένα άλλο way of life,
μετατρέποντας τη φαιδρότητα σε κανονικότητα. 
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Η
συνεργασία του Ομίλου Telekom με το Netflix επε-
κτείνεται και στην Ελλάδα μέσω της COSMOTE TV.
Μέσα από δύο νέα συνδυαστικά πακέτα, οι συν-

δρομητές της COSMOTE TV μπορούν να απολαμβάνουν
ακόμα πλουσιότερο τηλεοπτικό και κινηματογραφικό πε-
ριεχόμενο, κερδίζοντας €2 έκπτωση, έχοντας τις δύο υπη-
ρεσίες μαζί σε μία συνδρομή. 
Στο πλαίσιο της συμφωνίας, οι συνδρομητές της strea-
ming υπηρεσίας της COSMOTE TV μπορούν να επιλέξουν
ανάμεσα σε δύο νέα πακέτα που συνδυάζουν το Netflix με
το COSMOTE TV Cinema ή με το COSMOTE TV Full. 
Οι συνδρομητές COSMOTE TV έχουν πλέον πρόσβαση
στην εφαρμογή του Netflix και μέσα από τον αποκωδικο-
ποιητή της streaming υπηρεσίας τους, στον οποίο είναι
ήδη προεγκατεστημένη. Επιπλέον, μπορούν να επιλέξουν
οποιοδήποτε πακέτο Netflix επιθυμούν. Το βασικό πακέτο
Netflix (Netflix Basic Plan) είναι το προεπιλεγμένο πρό-
γραμμα και ο πελάτης μπορεί επίσης να επιλέξει την ανα-
βάθμιση σε Netflix Standard ή Premium.
«Οι συνδρομητές μας μπορούν να απολαμβάνουν το πε-
ριεχόμενο της COSMOTE TV και το Netflix σε πολύ ελκυ-
στική τιμή, έχοντας τις δύο υπηρεσίες μαζί σε μια συνδρο-
μή. Η συμφωνία αυτή, σε συνδυασμό με την πρόσφατη
συμφωνία μας με τη Nova για τη διάθεση των καναλιών
Novasports στην πλατφόρμα μας, καθιστά την COSMOTE
TV την πληρέστερη τηλεοπτική επιλογή για το ελληνικό
κοινό», δήλωσε σχετικά ο Executive Director COSMOTE
TV Δημήτρης Μιχαλάκης.

COSMOTE TV Cinema & Netflix: Ο απόλυτος προορισμός
για τους λάτρεις σειρών και ταινιών
Το νέο πακέτο COSMOTE TV Cinema & Netflix περιλαμβά-
νει τα αποκλειστικά κινηματογραφικά κανάλια COSMOTE
CINEMA και COSMOTE SERIES, όλα τα κανάλια του Entry

Pack και την υπηρεσία Netflix, με τις πρωτότυπες ταινίες
και σειρές, όπως «Emily In Paris», «Stranger Things»,
«Bridgerton», «Wednesday», «Cobra Kai» και «Maestro».
Επιπλέον, το πακέτο περιλαμβάνει και το on demand πε-
ριεχόμενο της COSMOTE TV, που εμπλουτίζεται συνεχώς
και διαθέτει πάνω από 10.700 ενεργούς τίτλους σειρών και
ταινιών (6.850 επεισόδια σειρών, περισσότερες από 1.150
ταινίες όλων των ειδών και πάνω από 2.700 επεισόδια και
αυτοτελή ντοκιμαντέρ) για θέαση οποιαδήποτε στιγμή, μέ-
σα από αποκλειστικές συμφωνίες με μεγάλα studios και
εταιρείες παραγωγής (Paramount Pictures, Paramount+,
CBS, Showtime, BBC Studios, ITV, Fremantle, All3Media,
RAI, Gaumont κ.ά.), καθώς και με Έλληνες διανομείς
(Tanweer, Feelgood, Rosebud, Weirdwave, The Film Gro-
up (πρώην Odeon), StraDa Films, Ama Films, Danaos
Films, Neo Films, One From The Heart κ.ά.). 

COSMOTE TV Full & Netflix: Το πιο πλούσιο περιεχόμενο
στην ελληνική αγορά
Το νέο πακέτο COSMOTE TV Full & Netflix περιλαμβάνει το
πλήρες περιεχόμενο της COSMOTE TV σε όλες τις κατηγο-
ρίες προγράμματος (αθλητικά, κινηματογραφικά, ντοκι-
μαντέρ, παιδικά, on demand βιβλιοθήκη) και την υπηρε-
σία Netflix. Σημειώνεται ότι στο COSMOTE TV Full περι-
λαμβάνονται και τα κανάλια Novasports, στο πλαίσιο της
συμφωνίας COSMOTE TV και Nova για την αμοιβαία διά-

θεση των αθλητικών τους καναλιών COSMOTE SPORT και
Novasports. 
Έτσι, πέρα από το πλούσιο τηλεοπτικό και κινηματογραφι-
κό περιεχόμενο, οι συνδρομητές της COSMOTE TV μπο-
ρούν να απολαμβάνουν όλες τις κορυφαίες αθλητικές
διοργανώσεις. Συγκεκριμένα:

• Από τα κανάλια COSMOTE SPORT όλες τις ευρωπαϊκές
διασυλλογικές διοργανώσεις της UEFA (UEFA Champions
League, UEFA Europa League, UEFA Conference Lea-
gue, UEFA Super Cup, UEFA Youth League), τους εντός
έδρας αγώνες των ΑΕΚ, Παναθηναϊκού, Ολυμπιακού,
ΟΦΗ, Βόλου, Λαμίας, Παναιτωλικού και Athens Kallithea
FC για τη Stoiximan Super League, τα ποδοσφαιρικά
πρωταθλήματα Ιταλίας, Πορτογαλίας και Σκοτίας (Serie A,
Liga Portugal Bwin, Scottish Premiership), το Κύπελλο
Ελλάδας Betsson, το κορυφαίο πρωτάθλημα μπάσκετ του
κόσμου, ΝΒΑ, μεγάλες διοργανώσεις τένις (Nitto ATP Fi-
nals, ATP 1000, ATP 500, ATP 250) και μηχανοκίνητη δρά-
ση (MotoGP, WRC). 

• Από τα κανάλια Novasports τους αγώνες των ΠΑΟΚ,
Άρη, Αστέρα Τρίπολης, Ατρόμητου, Λεβαδειακού και Παν-
σερραϊκού για τη Stoiximan Super League, τα πρωταθλή-
ματα ποδοσφαίρου Αγγλίας, Ισπανίας και Γερμανίας (Pre-
mier League, La Liga, Bundesliga), τις ευρωπαϊκές διορ-
γανώσεις μπάσκετ EuroLeague και EuroCup, τους αγώ-
νες μπάσκετ της Εθνικής Ελλάδας (Παγκόσμιο Κύπελλο,
προκριματικά Ευρωμπάσκετ 2025), τους αγώνες των
εθνικών ομάδων ποδοσφαίρου της UEFA στο Nations Le-
ague και στα προκριματικά του Euro 2028 και του Παγκο-
σμίου Κυπέλλου 2026 και τις διοργανώσεις τένις Wimble-
don και WTA. 

Μάθετε περισσότερα εδώ: 
https://www.cosmote.gr/cosmotetv-netflix.

Συνεργασία COSMOTE TV - Netflix 
Νέα συνδυαστικά πακέτα με έκπτωση 

Ακόμα πλουσιότερο περιεχόμενο 
για τους συνδρομητές 

με COSMOTE TV και Netflix 
μαζί σε μια συνδρομή
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Α
ρχής γενομένης από τις πυρκαγιές
στην Αττική οι οποίες μετατράπηκαν
σε πολιτικό πρόβλημα για την κυβέρ-

νηση, ο ΣΥΡΙΖΑ ανεβαίνει τον δικό του Γολγο-
θά επιβίωσης μετά το σφοδρό μέτωπο που
έχει ανοίξει μεταξύ του Παύλου Πολάκη και
του Στέφανου Κασσελάκη, ενώ το ΠΑΣΟΚ δεν
φαίνεται να διεκδικεί πρωταγωνιστικό ρόλο
παρά τη συνεχή φθορά της Κουμουνδούρου
και παραμένει εγκλωβισμένο στον δικό του
μικρόκοσμο. Σε κάθε περίπτωση, τα τρία με-
γάλα κόμματα της σκακιέρας αναμένεται να
μπουν σύντομα σε ένα ροντέο ιππεύοντας…
άγρια άλογα, το καθένα για διαφορετικούς
λόγους. Το πολιτικό σκηνικό είναι ρευστό και
αυτό δεν αποτελεί δημοσιογραφικό κλισέ αλ-
λά πραγματικότητα. Το κάθε επιτελείο είναι
αντιμέτωπο με διαφορετικές προκλήσεις και
διαφορετικά προβλήματα και περιμένει την
πρώτη εικόνα από τις τάσεις στην κοινή γνώ-
μη, προκειμένου να χαράξει τη στρατηγική
των επόμενων μηνών.

Η ρευστότητα που σαφέστατα θυμίζει… το-
πίο στην ομίχλη φαίνεται να αντικατοπτρίζε-
ται και στην κοινή γνώμη, που διατηρεί μεν
στην πρώτη θέση και με διαφορά από τον
δεύτερο τη Νέα Δημοκρατία, όμως με σοβα-
ρές απώλειες δυνάμεων -από το 31,2% του
περασμένου Δεκεμβρίου στο 22,2% σήμερα-,

«εξοστρακίζει» στην πέμπτη θέση τον ΣΥΡΙ-
ΖΑ, που συγκεντρώνει μόλις 8,3%, τη στιγμή
που το κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευ-
σης μοιάζει να βυθίζεται στην εσωστρέφεια
και να απομακρύνεται από τους πολίτες, ενώ
διατηρεί αμετάβλητες τις δυνάμεις των υπό-
λοιπων κομμάτων της αντιπολίτευσης, με πιο
σημαντικό εύρημα την αδυναμία του
ΠΑΣΟΚ, που επίσης βρίσκεται σε κύ-
κλο εσωτερικών ανακατατάξεων με
επικείμενη εκλογή νέου προέδρου, να
καρπωθεί οποιαδήποτε αποδυνάμωση
τόσο της Νέας Δημοκρατίας όσο και
του ΣΥΡΙΖΑ, παραμένοντας κοντά στο
11%.

Το ψυχολογικό όριο του 30% 
που ψάχνει η ΝΔ

Η ΝΔ εκτός από τη διαχείριση των ζητημά-
των της καθημερινότητας και κυρίως της
ακρίβειας θα πρέπει σύντομα να βρει αφήγη-
μα που να της επιτρέψει να ανατρέψει το σε
βάρος της κλίμα που έριξε τα ποσοστά της
από τις εθνικές κάλπες μέχρι τις ευρωεκλο-
γές για να μπορέσει να διασφαλίσει την πολυ-

πόθητη αυτοδυναμία στις επόμενες εκλογές,
όποτε και αν γίνουν. Η εξίσωση δεν είναι κα-
θόλου εύκολη για το κυβερνών κόμμα με δε-
δομένο το γεγονός ότι δεν υπάρχει αντιπολί-
τευση για να δημιουργηθούν συνθήκες πό-
λωσης που να μπορέσουν να μετακινήσουν
κομμάτια του εκλογικού σώματος προς τη μία

ή την άλλη πλευρά.
Στο Μέγαρο Μαξίμου, ξεκίνησαν

αμέσως μετά τις ευρωεκλογές την
επιχείρηση ανάταξης του κλίματος για
την κυβερνητική πλειοψηφία, στέλ-
νοντας με κάθε ευκαιρία το στίγμα ότι
έχει λάβει το μήνυμα της ευρωκάλ-
πης. Οι συνεργάτες του πρωθυπουρ-
γού αλλά και ο ίδιος ο Κυριάκος Μη-

τσοτάκης έχουν πλήρη αντίληψη της κοινωνι-
κής πίεσης που υπάρχει λόγω κυρίως της
ακρίβειας αλλά και άλλων προβλημάτων με
τα οποία βρίσκεται αντιμέτωπη η κοινωνία.
Για αυτό και ο πρωθυπουργός έχει δώσει εν-
τολή σε όλους τους υπουργούς να μη χαλα-
ρώσουν ούτε λεπτό και να προωθήσουν με
ταχύτητα τις μεταρρυθμίσεις που θα συμβά-
λουν στη δραστική βελτίωση της καθημερινό-

τητας των πολιτών. Πρώτη στόχευση για τη
ΝΔ είναι να υπερβεί εκ νέου τον πήχη του
30%. Κάτι που έχει κυρίως ψυχολογική σημα-
σία, αφού θα σταλεί το μήνυμα ότι η κυβερνη-
τική παράταξη έχει αποθέματα και δεν έχει
περιέλθει σε φάση φθοράς. Και για να συμβεί
αυτό, πρέπει αφενός να μην εμφανιστούν νέα
κρούσματα αλαζονικής συμπεριφοράς και
αφετέρου να υπάρξουν μετρήσιμες βελτιώ-
σεις στην καθημερινότητα των πολιτών. Στο
κυβερνητικό επιτελείο αναμένουν και τις
επόμενες μετρήσεις, ώστε να διαμορφώσουν
την πλήρη εικόνα του εκλογικού σώματος
στην αρχή της νέας πολιτικής περιόδου.

Στο Μέγαρο Μαξίμου ανησυχούν στο ενδε-
χόμενο το κυβερνών κόμμα να παρασυρθεί
από όλο αυτό το νοσηρό κλίμα που δημιουρ-
γεί ο εμφύλιος σπαραγμός στον ΣΥΡΙΖΑ και
να οδηγηθεί και η κυβέρνηση προς τα κάτω,
αφού όπως λέει η θυμόσοφος λαϊκή ρήση,
«όποιος ανακατεύεται με τα πίτουρα τον τρώ-
νε οι κότες». Η αδυναμία της αντιπολίτευσης
να απειλήσει την κυβέρνηση λειτουργεί αρ-
νητικά για όλο το πολιτικό σύστημα, αφού δεν
υπάρχει η απαιτούμενη υγιής πόλωση που θα
τονώσει το ενδιαφέρον της εκλογικής βάσης.
Η μόνη λύση είναι η κυβέρνηση να επικεν-
τρωθεί στη δουλειά της και να δίνει λύσεις
στα προβλήματα του κόσμου.

ΤΟΠΙΟ ΣΤΗΝ ΟΜΙΧΛΗ 

Βαρύς πολιτικός χειμώνας

του Κώστα 
Τσιτούνα 

kostastsitounas@gmail.com

Η μοναξιά της ΝΔ και τα κόμματα 
- σουπερμάρκετ της αντιπολίτευσης 
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Α
πό την άλλη μεριά, ο χώρος της
Κεντροαριστεράς μοιάζει κυριολε-
κτικά με κινούμενη άμμο και μια

πρώτη εικόνα για το πώς διαμορφώνονται
οι ισορροπίες αναμένεται να υπάρξει τον
Οκτώβριο, όταν θα έχουν ολοκληρωθεί το
συνέδριο του ΣΥΡΙΖΑ και η εσωκομματική
μάχη στο ΠΑΣΟΚ. ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ βρί-
σκονται σε συνθήκες βέρτιγκο, με τις σημε-
ρινές τους ηγεσίες να τελούν υπό ημερομη-
νία λήξης. Δεν θα ήταν υπερβολή να πούμε
ότι τα δυο κόμματα της αντιπολίτευσης εί-
ναι περίπου «ακέφαλα», αφού οι αρχηγοί
τους αμφισβητήθηκαν ανοιχτά. Για την
ακρίβεια, Στέφανος Κασσελάκης και Νίκος
Ανδρουλάκης είναι σε διαρκή αμφισβήτη-
ση για περισσότερο από ένα έτος. Τα κομ-
μάτια του παζλ δεν μπορούν να ενωθούν αν
δεν υπάρξει ξεκάθαρη εκλογή νέων αρχη-
γών. Από την εκλογή νέων προσώπων στον
ΣΥΡΙΖΑ και στο ΠΑΣΟΚ θα εξαρτηθούν σα-
φέστατα και οι επόμενες κινήσεις του Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη τόσο για το ζήτημα της
Προεδρίας της Δημοκρατίας όσο και για τα
θέματα των ευρύτερων συναινέσεων στο

πολιτικό φάσμα. Ποιος θα πάει με ποιον,
δηλαδή. Άλλωστε κοινός στόχος όλων είναι
η δεξαμενή του Κέντρου. Σε κάθε περίπτω-
ση ο ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ τείνουν μαζί με
τα υπόλοιπα μικρά κόμματα να μετατρα-
πούν σε πολιτικά μορφώματα-σουπερμάρ-
κετ χωρίς ιδεολογική ταυτότητα, με μικρο-
μέγαλους, αλαζόνες προέδρους. 

Η «επιβίωση» Κασσελάκη
Στον ΣΥΡΙΖΑ, η προσπάθεια που ξεκίνη-

σε μετά τις ευρωεκλογές να εμφανιστεί το
κόμμα ως το αντίπαλο δέος της κυβέρνη-
σης, επί του παρόντος, αποδεικνύεται ανε-
πιτυχής, ενώ το εσωτερικό του κόμματός
του κυριολεκτικά «βράζει» και ο κίνδυνος
εμφυλίου και νέας διάσπασης είναι ορα-

τός. Είναι προφανές ότι για τον Στέφανο
Κασσελάκη οι δημοσκοπήσεις του Σεπτεμ-
βρίου έχουν μεγάλη σημασία προσωπικά
για τον ίδιο και την παραμονή του στο κόμ-
μα. Αν τα ποσοστά του κόμματος συνεχί-
σουν τη φθίνουσα πορεία, τότε είναι θέμα
χρόνου, όπως λένε οι γνωρίζοντες, να ξεκι-
νήσει η αμφισβήτηση όχι μόνο των πολιτι-
κών του επιλογών, αλλά και του ιδίου. Με τα
μέχρι στιγμής δεδομένα, ο ΣΥΡΙΖΑ είτε μεί-
νει, είτε φύγει ο Κασσελάκης πάει σε πο-
σοστά του 2012 και μετατρέπεται σε ένα μι-
κρό κόμμα διαμαρτυρίας. 

Τα μυστήρια της Χαριλάου Τρικούπη
Μεγάλη αγωνία επικρατεί και στη Χαριλά-

ου Τρικούπη για το πρώτο κύμα των δημο-

σκοπήσεων, αφού βρίσκεται σε εξέλιξη η
εσωκομματική μάχη για τη διαδοχή, η οποία
μοιραία εξελίσσεται ταυτόχρονα με την προ-
σπάθεια του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ να ανακάμψει
και να αναδειχτεί στον ισχυρό πόλο της Κεν-
τροαριστεράς. Αν οι κάλπες βγάλουν νικητή
τον Ν. Ανδρουλάκη -και προφανώς θα παί-
ξει ρόλο στα τελευταία μέτρα της κούρσας
της διαδοχής το ποσοστό του ΠΑΣΟΚ στις
δημοσκοπήσεις-, τότε το ΠΑΣΟΚ θα μείνει
στάσιμο. Ο κ. Ανδρουλάκης έχει μετρηθεί σε
αρκετές εκλογικές αναμετρήσεις χωρίς ικα-
νοποιητικά αποτελέσματα. Αν όχι, τότε θα
απαιτηθεί νέο πολιτικό αφήγημα από τον νέο
αρχηγό, ο οποίος θα προκύψει από τις εσω-
κομματικές κάλπες στη Χαριλάου Τρικούπη
και θα πρέπει να τα δει όλα από την αρχή. 

Η ακέφαλη Κεντροαριστερά 
του μικρομεγαλισμού



Ο
Κυριάκος Μητσοτάκης μαζί με το πρώ-
το φύλλο πορείας για τη νέα πολιτική
σεζόν, έδωσε και επίσημα στους

υπουργούς του το σήμα τέλους στην «κασσε-
λακειάδα». Μια απόφαση που έχει ληφθεί εδώ
και καιρό στο πρωθυπουργικό επιτελείο να μη
δίνεται πολιτικό οξυγόνο στον πρόεδρο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ και στην αντιπολίτευση, τροφοδοτώντας

το επικοινωνιακό «μπρα ντε
φερ», καθώς όπως λέει στην
«Political» κυβερνητικός
αξιωματούχος: «Στο τέλος
της ημέρας ο κόσμος αδια-
φορεί για την απάντησή μας
στον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά κρίνει τα
αποτελέσματά μας». Δεν έγι-
νε τυχαία από τον κ. Μητσο-

τάκη στη συνεδρίαση του υπουργικού συμβου-
λίου η αναφορά για την αντιπολίτευση η οποία:
«Μπορεί να μείνει αιχμάλωτη των αδιεξόδων
της. Την αφήνουμε στην κρίση της». 

Η σαφής οδηγία 
Ο πρωθυπουργός μάλιστα έδωσε και μια σα-

φή οδηγία στα μέλη της κυβέρνησης: «Είναι
χρέος μας να διαφυλάξουμε και το κύρος της
πολιτικής και γι’ αυτό ο μόνος δρόμος που ξέ-
ρουμε δεν είναι άλλος από την ένταση της δου-
λειάς μας. Να απαντάμε με χειροπιαστό έργο
στα συνθήματα». Δείγματα αυτής της τακτικής
έδινε και ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος
Μαρινάκης με την παρέμβασή του προ ημερών
στην τηλεόραση του ΣΚΑΪ: «Νομίζω ότι ο κό-
σμος το τελευταίο πράγμα που θέλει να δει εί-
ναι να απαντάμε στον ΣΥΡΙΖΑ». Οι απαντήσεις
με χειροπιαστό έργο πάντως που ζήτησε ο
πρωθυπουργός και η προσπάθεια απομόνω-
σης του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ δεν σημαίνει ότι
στην Ηρώδου Αττικού υπάρχει ικανοποίηση
για τη στάση κάποιων υπουργών. Δεν περνάει

απαρατήρητη η επιλογή τους να μη βγαίνουν
γρήγορα ή και καθόλου μπροστά για θέματα
που αφορούν στα χαρτοφυλάκιά τους, υπερα-
σπιζόμενοι το κυβερνητικό έργο που έχει γίνει.
Όπως υπογράμμιζε υψηλόβαθμος παράγον-
τας, εξαιτίας αυτής της τακτικής: «Αναγκαζό-
μαστε να σκοτώνουμε θέματα για τα οποία
υπάρχουν τεκμηριωμένες απαντήσεις από την
πρώτη στιγμή». Σε κάθε περίπτωση η κυβέρνη-
ση θέλει να ανεβάσει στροφές προκειμένου να
γυρίσει το παιχνίδι στην καθημερινότητα. Γι’
αυτό και η δεύτερη οδηγία που έδωσε ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης προς τους υπουργούς, αφό-
του έκλεισαν οι κάμερες, ήταν να προχωρή-
σουν, χωρίς καθυστερήσεις, στις αλλαγές που
περιλαμβάνουν οι μπλε φάκελοί τους, ώστε να
επιλυθούν με ταχύτητα τα προβλήματα που αν-
τιμετωπίζουν. 

Αναχώματα 
Το βασικό μέτωπο παραμένει η ακρίβεια για

την οποία ο πρωθυπουργός έκανε την εκτίμη-
ση ότι «η δύσκολη φάση η οποία αναντίρρητα
έχουμε περάσει βαίνει προς το τέλος της», κα-

θώς «για 2ο μήνα οι αυξήσεις στις τιμές τροφί-
μων έπεσαν κάτω από τον ευρωπαϊκό μέσο
όρο», όμως είναι ξεκάθαρο ότι αυτοί οι αριθμοί
ακόμη δεν φαίνονται στην τσέπη των κατανα-
λωτών. Έτσι στα «αποτελεσματικά αναχώμα-
τα», στα οποία αναφέρθηκε ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης, εξετάζεται ενόψει ΔΕΘ να προστεθεί
ακόμη ένα μέτρο που εφαρμόστηκε στην προ-
ηγούμενη περίοδο και θεωρείται ότι έφερε
αποτελέσματα στη μάχη κατά των ανατιμήσε-
ων. Ο λόγος για την προαιρετική μείωση τιμής,
η οποία δεν αποκλείεται να ενεργοποιηθεί εκ
νέου. Οι πληροφορίες της «Political» θέλουν το
ποσοστό να είναι μεγαλύτερο του 5% που είχε
εφαρμοστεί και να περιλαμβάνει ακόμη περισ-
σότερα προϊόντα.  Με δεδομένο ότι ο χρόνος
μετράει αντίστροφα για το πρώτο κουδούνι στα
σχολεία, το Μαξίμου θέλει να αναδείξει ότι
ένας σημαντικός τομέας της καθημερινότητας
για χιλιάδες οικογένειες, όπως η παιδεία, είναι
άμεση προτεραιότητα.

Αλλαγές στο σχολείο 
Οι 11 αλλαγές στα σχολεία που ανακοινώθηκαν

προχθες, μετά τη συνάντηση του πρωθυπουργού
με τον υπουργό Παιδείας στο Μέγαρο Μαξίμου,
πιστοποιούν τη βαρύτητα που δίνει η κυβέρνηση
στα ζητήματα της καθημερινότητας, τα οποία κυ-
ριαρχούν στην ατζέντα που διαμορφώνει. Το πρό-
γραμμα του κ. Μητσοτάκη αυτή την εβδομάδα,
αλλά και την επόμενη μέχρι την άνοδό του στη
Θεσσαλονίκη για τη Διεθνή Έκθεση, περιλαμβά-
νει πρωτοβουλίες που απαντούν, σύμφωνα με
κυβερνητικά στελέχη, στα ζητήματα που απασχο-
λούν τους πολίτες. Παιδεία, μεταφορές, υγεία και
ασφάλεια είναι τα πεδία που θέλουν να αναδεί-
ξουν από το Μέγαρο Μαξίμου, ενώ στην οικονο-
μία και τη στήριξη των ευάλωτων αναμένεται να
δώσει ιδιαίτερο βάρος στην ομιλία του στη ΔΕΘ. Η
πολιτική απομόνωση που της επιφυλάσσει το Μέ-
γαρο Μαξίμου δεν συνεπάγεται αυτόματα κέρδη,
όπως τονίζουν συνεργάτες του κ. Μητσοτάκη.

Οι εκλογές αργούν και αυτό το διάστημα θα
πρέπει να το εκμεταλλευτεί πρωτίστως η κυ-
βέρνηση για να προχωρήσει στην υλοποίηση
των προεκλογικών δεσμεύσεων, στη βάση των
οποίων εκλέχθηκε. Στο πολιτικό τοπίο που δια-
μορφώνεται μετά το καλοκαίρι το κυβερνών
κόμμα θέλει να κεφαλαιοποιήσει την εικόνα της
μόνης δύναμης που μπορεί να εγγυηθεί τη στα-
θερότητα στη χώρα, έχοντας συγκεκριμένο
πρόγραμμα προς υλοποίηση και επιλύοντας τα
πραγματικά προβλήματα των πολιτών και ειδικά
των πιο ευάλωτων.  
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του Γιώργου 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Η απόφαση που έχει ληφθεί εδώ και καιρό στο πρωθυπουργικό
επιτελείο είναι να μη δίνονται πατήματα στην αντιπολίτευση

τροφοδοτώντας το επικοινωνιακό «μπρα ντε φερ»

Κομμένο το πολιτικό οξυγόνο
στον Κασσελάκη 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ 
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Η εγγονή της Ντόρας 
την έβαλε στη θέση της  
Σε ραδιοφωνική της συνέντευξη η Ντόρα Μπα-
κογιάννη έκανε μια ιδιαίτερη αποκάλυψη για
έναν διάλογο που είχε με την εγγονή της: «Εδώ
στα παιδιά δεν τολμάς να πεις τίποτα. Τόλμησα
να ρωτήσω την εγγονή μου “αυτή η χοντρούλα η
φίλη σου τι κάνει;”. Και με έκανε σκουπίδι.
Μου λέει “πώς τολμάς, γιαγιά; Δεν καταλαβαί-
νεις, γιαγιά, ότι αυτές οι λέξεις δεν λέγον-
ται;”».
«Πόσω μάλλον όταν μιλάμε για τη Βουλή. Η
Βουλή δεν είναι ζούγκλα. Εμένα με ενοχλεί
τρομερά όλο αυτό, οι τρομερές ύβρεις, οι χυ-
δαιότητες. Πρέπει να μάθουν να συμπεριφέ-
ρονται. Η Βουλή δεν είναι καφενείο», τόνισε
χαρακτηριστικά η κ. Μπακογιάννη αναφερό-
μενη στον Παύλο Πολάκη.
«Ο Πολάκης είναι ένας από αυτούς που έχουν
στήσει καριέρα στην πολιτική με υψηλούς τό-
νους και αδικεί τον εαυτό του με αυτόν τον τρό-
πο», σημείωσε η βουλευτής της ΝΔ.

Στις 23 Σεπτεμβρίου
η μάχη 
των ενισχύσεων 

Η
μάχη για τις πρόσθετες ευρωπαϊκές ενι-
σχύσεις στους κτηνοτρόφους τα ζώα των
οποίων επλήγησαν από την πανώλη των

μικρών μηρυκαστικών θα δοθεί στις 23 Σεπτεμ-
βρίου, στο Συμβούλιο Υπουργών Γεωργίας και
Αλιείας στις Βρυξέλλες. Εκεί ο Κώστας Τσιάρας
πρόκειται να χρησιμοποιήσει ένα πρόσθετο επι-
χείρημα, πέραν όσων είχε συγκεντρώσει μέχρι
σήμερα. 

Τη συγχαρητήρια επιστολή της αρμόδιας επι-
τροπής προς τη χώρα μας για τις ενέργειες που
έκανε το υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίμων σχετικά με τον περιορισμό και την εκρί-
ζωση της πανώλης στα αιγοπρόβατα. Η ΕΕ επιση-
μαίνει την πολιτική κάλυψη και στήριξη που προ-
σέφερε ο Κώστας Τσιάρας στις περιφέρειες και
στους εμπλεκόμενους φορείς, ενώ έχει σημασία
ότι θεωρεί τη χώρα μας πρότυπο για την αντιμετώ-
πιση της ζωονόσου και από τα λοιπά κράτη-μέλη.

Τα εύσημα, λοιπόν, της ΕΕ αποτελούν το σημαν-
τικότερο όπλο στα χέρια του Κώστα Τσιάρα για τη
διεκδίκηση επιπλέον πόρων προς όφελος των
κτηνοτρόφων μας.

Τριγμοί στο Open
Δύσκολες ώρες περνούν στο κανάλι του Ιβάν
Σαββίδη και οι αποχωρήσεις έχουν πάρει πλέ-
ον μορφή χιονοστιβάδας. Το μέλλον του κανα-
λιού είναι αβέβαιο, το κλίμα δεν είναι καλό και
άπαντες αναζητούν κάποια άλλη στέγη για τη
σεζόν που έρχεται… Μέχρι να βρεθεί κάποιος
ή κάποιοι να το πάρουν, θα έχουν αποχωρήσει
όλα τα δυνατά ονόματα της ενημέρωσης. 

Θα πάει τελικά στη ΔΕΘ 
ο Στέφανος; 

Μαθαίνω ότι ο νεόνυμφος βρήκε τε-
λικά χρήματα για να ανέβει στη Διεθνή
Έκθεση Θεσσαλονίκης, παρά το γεγο-
νός ότι όπως διέρρεε ο ίδιος δεν υπήρ-
χε ούτε σάλιο στα ταμεία του κόμματος.
Πού βρήκε «κασέρι», δεν ξέρω. Μπο-
ρεί να του δάνεισαν χωρίς εγγυήσεις,
κάτι σύνηθες για τον Στέφανο, ή να
έκανε κάποιον έρανο και να μάζεψε τα
απαιτούμενα. Τόσα εκατομμύρια πήρε χωρίς εγγύηση στο
Αμέρικα για να αγοράσει τα πρώτα του βαπόρια! Έχει «πρό-
σωπο» ο Στέφανος, δεν χρειάζεται να βάλει κάτι υποθήκη.
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υ Πάλι Δούκα δίνουν 
οι στοιχηματικές 
Με λιγότερες από
40 ημέρες να απο-
μένουν για την
εκλογή προέδρου
στο ΠΑΣΟΚ στις 6
του Οκτώβρη, η
αντιπαράθεση γί-
νεται ολοένα και
πιο έντονη ενώ οι
στοιχηματικές δί-
νουν τη δική τους
οπτική. Συγκεκρι-
μένα, το δίπολο
που δείχνει το σύ-
νολο των στοιχη-
ματικών εταιρει-
ών να εισέρχεται
στον β’ γύρο είναι
ο νυν πρόεδρος
του ΠΑΣΟΚ Νίκος
Ανδρουλάκης και
ο δήμαρχος Αθη-
ναίων Χάρης Δού-
κας με βραχεία
κεφαλή του δεύ-
τερου. Ψηλά κι-
νούνται η πρώην Ευρωπαία επίτροπος Άννα
Διαμαντοπούλου και ο πρώην υπουργός και
βουλευτής Α’ Αθήνας Παύλος Γερουλάνος
αλλά χωρίς ελπίδες για τον δεύτερο γύρο.

Μέτρησε ο λόγος 
του Παύλου Μαρινάκη
Η επιλογή του δημοσιογράφου Γιάννη Παπαδό-
πουλου ως διαδόχου του Κωνσταντίνου Ζούλα
στην ΕΡΤ έγινε με τη σύμφωνη γνώμη του κυβερ-
νητικού εκπροσώπου Παύλου Μαρινάκη, ο οποί-
ος, όπως μαθαίνω, ήταν της άποψης ότι από τα
τρία ονόματα που ήταν στο τραπέζι, ο εν λόγω εί-
ναι η καλύτερη επιλογή. Και προφανώς μέτρησε
η γνώμη του και δεν προκρίθηκε τελικά ο ένας
από τους δύο άλλους που μέχρι πρόσφατα είχε…
προβάδισμα. 
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Ένα email έφτασε την Πέμπτη στους εργαζόμενους του
ΣΥΡΙΖΑ, με το οποίο ενημερώνονται ότι θα υπάρξει κα-
θυστέρηση στην πληρωμή τους και έτσι η εξόφληση του
Αυγούστου δεν θα καταβληθεί στην ώρα της. Βλέπετε, ο
γαμπρός δεν μπορεί να τους πληρώσει, έχει το τετραή-
μερο γλέντι στα πανάκριβα ξενοδοχεία και μπιτς μπαρ
των Χανίων. Ειδικότερα όπως φαίνεται και στο χαρακτη-
ριστικό απόσπασμα που εστάλη από το λογιστήριο του
ΣΥΡΙΖΑ στους εργαζόμενους της Κουμουνδούρου: «Σας

ενημερώνουμε ότι λόγω καθυστέρησης της τακτικής
χρηματοδότησης του κόμματος, η μισθοδοσία του Αυ-
γούστου θα καθυστερήσει να καταβληθεί. Καταβάλλου-
με κάθε δυνατή προσπάθεια για να επιλυθεί το πρόβλη-
μα το συντομότερο δυνατόν. Ευχαριστούμε για την κα-
τανόησή σας. Η οικονομική διεύθυνση».
Για να ξέρετε πάντως: Η επόμενη δόση από την κρατική
επιχορήγηση είναι τον Οκτώβριο, οπότε προβλέπω μαύ-
ρη πείνα. 
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Το γαρ πολύ 
της θλίψεως 

Εκεί στον ΣΥΡΙΖΑ οι άνθρωποι είναι σε
απελπισία. Δεν εξηγείται διαφορετικά ότι
τα φιλοσυριζαίικα media έφτασαν στο ση-
μείο να κάνουν πρώτο θέμα το email που
έστειλε στη γραμματέα της ΝΔ Μαρία Συ-
ρεγγέλα ένα πρώην στέλεχος του κόμμα-
τος, ο Κώστας Κόλλιας, ο οποίος ζητούσε
τη διαγραφή του από το μητρώο μελών της
παράταξης. Γνωρίζουν βέβαια όλοι αυτοί
ότι ο κ. Κόλλιας είναι «ανενεργός» πολιτι-
κά εδώ και χρόνια, αλλά τον παρουσίασαν
ως κορυφαίο και σημαίνον στέλεχος της
ΝΔ… Το γαρ πολύ της θλίψεως γεννά πα-
ραφροσύνη… 

Φρέσκο ΠΑΣΟΚ 
με παλιά υλικά  

Τα εν ζωή μέλη που είχαν υπογράψει τη
Διακήρυξη της 3ης του Σεπτέμβρη θα τιμή-
σει, πληροφορούμαστε, την Τρίτη στη συγ-
κέντρωση στο Ζάππειο για τα 50 χρόνια το
ΠΑΣΟΚ. Μεταξύ αυτών ο Κώστας Σημίτης,
ο Κώστας Λαλιώτης, ο Πέτρος Λάμπρου, ο
Γιάννης Ζαφειρόπουλος και… ο Κίμων
Κουλούρης! Πού τον θυμήθηκαν τον Κίμω-
να ήθελα να ’ξερα; Ενδιαφέρον έχει πώς θα
συνυπάρξουν στην εκδήλωση και θα μιλή-
σουν οι τρεις πρώην αρχηγοί, Κώστας Ση-
μίτης, Γιώργος Παπανδρέου και Ευάγγελος
Βενιζέλος, με τους δυο πρώτους να έχουν
διατελέσει και πρωθυπουργοί.

Τους γράφει 
στην… κερκίδα 

Δεν πάνε να διαλύονται στον ΣΥΡΙΖΑ; Ο
Αλέξης αδιαφορεί… Εν μέσω ραγδαίων
εξελίξεων στον ΣΥΡΙΖΑ, με το κόμμα να
οδεύει προς την ολοκληρωτική διάλυση, ο
Τσίπρας προτίμησε να πάει στο ΟΑΚΑ για
το ματς του Παναθηναϊκού κόντρα στη
Λανς και μάλιστα εμφανίστηκε στο γήπεδο
με χαλαρή διάθεση.

Άδωνις: Δεν έφυγε ποτέ 
ο Πολάκης 

Δ
ύο στελέχη πρώτης
γραμμής, δύο παιδιά
από την Πάτρα, που

εντάχθηκαν στην επικοινω-
νιακή ομάδα κρούσης του
Στέφανου Κασσελάκη και τα
οποία προβλήθηκαν κατά την
προεκλογική περίοδο των ευ-
ρωεκλογών «ως δύο προικι-
σμένα και χαρισματικά παι-
διά, που έχουν αναλάβει το
βαρύ φορτίο της επικοινωνια-
κής προβολής στα μέσα κοι-
νωνικής δικτύωσης κυρίως -
αλλά και όχι μόνο- του προ-
έδρου του ΣΥΡΙΖΑ», είναι η Κωνσταντίνα Μουτζουρούλια και
ο Κωνσταντίνος Μαρκέτος. 

Και ενώ μέχρι πρότινος ξέραμε ότι σχεδόν όλα τα επικοι-
νωνιακά επιτελεία των κομμάτων είχαν ανεπίσημα πρόσωπα
να λειτουργούν με τρολ λογαριασμούς κατά των πολιτικών
αντιπάλων τους και όχι μόνο… ο Στέφανος Κασσελάκης φαί-
νεται ότι αναδεικνύει φιντάνια με κανονικούς λογαριασμούς
με ονοματεπώνυμα και επίσημες ιδιότητες στο επιτελείο του
για να δρουν ως τρολ στην πλατφόρμα του X, χωρίς κανέναν
σεβασμό στην ιεραρχία και τους θεσμικούς ρόλους, προκει-
μένου να εξαπολύουν ανοίκειες επιθέσεις κατά όσων του
κάνουν πολιτική κριτική.  Νέοι άνθρωποι, νέο ύφος και ήθος:
ΣΥΡΙΖΑ με υπογραφή και πινακίδα «Στέφανος Κασσελάκης». 

ΥΓ.: Ενδεικτικά σας παραθέτουμε τρεις ανοίκειες αναρτή-
σεις του Κ. Μαρκέτου, οι οποίες έχουν πλέον κατέβει, γιατί
προχθές τέθηκε το ζήτημα στο εσωτερικό του ΣΥΡΙΖΑ και
έγινε ένας κακός χαμός. Αλλά και γενικά η τακτική τους αυτή
είναι: Αναρτούν, χτυπούν, διαγράφουν… 

Σχολιάζοντας τις εσωτερικές εξελίξεις στον ΣΥΡΙΖΑ, που έχουν πρωταγωνι-
στή τον Παύλο Πολάκη, ο υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης είπε: «Δεν τον
έχουν διώξει ποτέ, δεν τον έδιωξαν ποτέ. Δεν έχει φύγει ποτέ. Διεγράφη για
τυπικούς λόγους… Την επόμενη μέρα της διαγραφής του ήταν στα έδρανα της
Βουλής, όλοι τον έγλειφαν κανονικότατα, είχαν διαπιστώσει πως ο Κασσελά-
κης τον φοβάται. Ο Πολάκης επέβαλε την ατζέντα του στον Κασσελάκη. Πι-
στεύετε πως θα είναι ζημιά για τη Νέα Δημοκρατία αν αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ εί-
ναι ο Πολάκης;». Τι λέει ο Άδωνις; Ό,τι γράφαμε χθες στο πρωτοσέλιδο της
«Political», ότι τα έχουν βρει Πολάκης με Κασσελάκη…

Ο γαμπρός και οι απλήρωτοι 

Τα ανοίκεια τρολ του Κασσελάκη… 
με ονοματεπώνυμο και επίσημες ιδιότητες!
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Κόμμα-πλυντήριο

Α ν πάρω τοις μετρητοίς αυτά που λέει ο αδερφός Κασσελάκη για τον
ΣΥΡΙΖΑ, αυτό δεν είναι κόμμα, πλυντήριο είναι. Το μαύρο χρήμα πάει
σύννεφο… και ακόμα δεν έχει ανοίξει ρουθούνι! 
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Ο ΣΥΡΙΖΑ και η κυβέρνηση τσακώνονται για το αν η ακρίβεια εί-

ναι εισαγόμενη, εγχώρια, του πρωθυπουργού ή κάποιου άλ-

λου. Και βομβαρδίζουν ο ένας τον άλλον -και όλοι μαζί εμάς-

με στοιχεία και κόντρα στοιχεία, προσπαθώντας να μας εξηγήσουν με

περίτεχνους όρους ότι τα πράγματα δεν είναι έτσι ακριβώς όπως τα αντι-

λαμβανόμαστε, αλλά είναι λίγο χειρότερα ή λίγο καλύτερα, λες και έχει

σημασία. 

Τις τελευταίες ημέρες ανέπτυξα ένα βίτσιο (μόνο ως τέτοιο ερμηνεύε-

ται): Μπαίνω στο Google και διαβά-

ζω κριτικές για διάφορα καταστή-

ματα -εστίασης κυρίως- σε μέρη

που γνωρίζω, αλλά και σε άλλα που

δεν γνωρίζω. Τουριστικά μέρη. Και

όχι αυστηρώς νησιά, αλλά και προ-

ορισμούς που θεωρούνται «οικο-

νομικοί» στη Στερεά και την Πελο-

πόννησο ας πούμε. 

Οι άνθρωποι που γράφουν από

κάτω δεν είναι όλοι εμπαθείς, απο-

κλείεται. Επίσης είναι Έλληνες

και ξένοι εξίσου. Και, κατά κανόνα,

γράφουν όλοι το ίδιο πράγμα, είτε

τους άρεσε το φαγητό είτε όχι: Εί-

ναι υπερτιμημένο έως χιλιοπανά-

κριβο και οι περισσότεροι φεύ-

γουν πεινασμένοι εξ αιτίας των πο-

λύ μικρών μερίδων. 

Αν δεις, τώρα, τις απαντήσεις

των επαγγελματιών, κινούνται στο πνεύμα του «είναι πολύ ακριβές οι

πρώτες ύλες, τα μεταφορικά, το ρεύμα, το νερό, το τηλέφωνο, ΦΠΑ, το

ένα και το άλλο, τι να κάνουμε κι εμείς;».  

Ας πούμε ότι έχουν δίκιο αμφότεροι. Κι ο ένας που σου λέει

έχει πάει στον θεό η ντομάτα και ο άλλος που σου λέει ναι, ρε

φίλε, αλλά εγώ μια χωριάτικη παράγγειλα, όχι μοσχάρι κόμπε,

λίγο έλεος κάπου. 

Δεν υπάρχει κανένα έλεος 
Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος είπε ότι ο πληθωρισμός των τροφί-

μων στην Ελλάδα είναι γύρω στο 30%. «Λίγο κάτω από τον ευρωπαϊ-

κό μέσο όρο», συμπλήρωσε, προσθέτοντας ότι δεν το λέει ως επιτυχία

(ευτυχώς), αλλά το λέει ως απόδειξη ότι η ακρίβεια είναι γενικευμένη και

δεν ευθύνεται η συγκεκριμένη κυβέρνηση. Πάρα πολύ ωραία. Εγώ συμ-

φωνώ. Να τον ρωτήσω κάτι, τώρα, όμως: Εμένα τι με νοιάζει αν η ακρίβεια

είναι γενικευμένη, εστιασμένη, αν την έφερε ο ένας ή ο άλλος και αν θα

βρέξει καρέκλες μόνο πάνω στο κεφάλι μου ή σε όλο το σύμπαν; Αλλάζει

κάτι στη ζωή μου αυτή η γνώση; 

Επίσης να υπενθυμίσω ότι υπάρχουν διάφοροι ευρωπαϊκοί μέσοι

όροι, όπως για παράδειγμα εκείνος των μισθών και των εισοδημά-

των γενικώς. Ακόμη κι αν υποθέσουμε ότι είναι γενικευμένη η κα-

κοκαιρία, με τον ίδιον τρόπο τρώει τις καρέκλες στο κεφάλι ο Νορ-

βηγός και με τον ίδιον τις τρώω εγώ; 

Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος είπε επίσης ότι «έχουμε δώσει μια ιερή

δέσμευση για μέσο μισθό 1.500

ευρώ και θα την τηρήσουμε».

Μου άρεσε εμένα αυτό. Υποθέτω

ότι είναι και μια έμμεση δέσμευ-

ση ότι η Νέα Δημοκρατία θα είναι

κυβέρνηση για τα επόμενα πολλά

χρόνια, διότι δύσκολο να υλοποι-

ηθεί νωρίτερα αυτή η δέσμευση,

ιερή ή μη. Όταν θα πάει ο μέσος

μισθός 1.500 ευρώ, στο μεταξύ, θα

έχει φτάσει η ντομάτα ένα χιλιά-

ρικο το κιλό και με τα ρέστα θα πί-

νεις μια μπίρα (περιπτέρου) να

πνίξεις τον πόνο σου. 

Την ίδια ώρα που συμβαίνουν

όλα αυτά και εμείς επιστρέ-

φουμε ή επιστρέψαμε ή δεν

πήγαμε και καθόλου διακοπές

και σκεφτόμαστε τον χειμώνα

με τρόμο, ο κύριος Κασσελάκης

ψυχαγωγεί τους καλεσμένους του στην Κρήτη, στο τετραήμερο

γλέντι του, σε πάρτι, δεξιώσεις και τραπέζια, εκδρομές στις θάλασ-

σες και άλλες δραστηριότητες δεκάδων χιλιάδων ευρώ. Και οι εργα-

ζόμενοι στα ΜΜΕ του ΣΥΡΙΖΑ παραμένουν απλήρωτοι εδώ και

τρεις μήνες, χωρίς να έχουν πάρει καν επίδομα. Ο κύριος

Κασσελάκης, υποθέτω, όταν επιστρέψει από τους τετραήμε-

ρους εορτασμούς θα κατηγορήσει την κυβέρνηση για «αναι-

σθησία προς τα προβλήματα του απλού πολίτη» και θα γελά-

σουν και τα πόμολα στην Κουμουνδούρου. 

Και μετά θα έρθει Σεπτέμβριος και όλοι αυτοί οι άνθρωποι θα

αναρωτιούνται γιατί οι δημοσκοπήσεις δεν δίνουν σε όλους τους

μαζί ούτε 50% και τα τρία τέταρτα των Ελλήνων δεν θέλουν καν να πάνε να

ψηφίσουν. Και γιατί απαξιώνουν το πολιτικό σύστημα. 

Θα είναι μάλλον που ήρθε ο λογαριασμός του ρεύματος και έχουν λιπο-

θυμήσει. Θα τους περάσει, όμως. Στον επόμενο λογαριασμό, που θα

μπουν στην εντατική και θα τελειώνουμε με δαύτους. Ώχου... 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Ποιανού είναι 
η ακρίβεια; 



Στη Θεσσαλία θα βρεθεί για πολλοστή φορά
την ερχόμενη Δευτέρα ο πρωθυπουργός Κ.
Μητσοτάκης, ο οποίος το απόγευμα της ίδιας

ημέρας θα παρουσιάσει, από κοινού με υπουργικό
κλιμάκιο και τον περιφερειάρχη
Θεσσαλίας Δημ. Κουρέτα, τα αν-
τιπλημμυρικά έργα για τον θεσ-
σαλικό κάμπο, ο οποίος υπέστη
πρωτοφανή σε έκταση καταστρο-
φή λόγω της κακοκαιρίας «Da-
niel» πριν από σχεδόν έναν χρό-
νο. Πρόκειται για μία εκδήλωση
με ιδιαίτερο ενδιαφέρον, κα-
θώς το Μέγαρο Μαξίμου και

τα συναρμόδια υπουργεία έχουν επιδοθεί σε
έναν πραγματικό αγώνα δρόμου, προκειμένου
να επουλωθούν στον ταχύτερο δυνατό χρόνο οι
πολυεπίπεδες πληγές που άφησε πίσω της η
περσινή κακοκαιρία στην ευρύτερη περιοχή. 

Τον συντονισμό της εκδήλωσης θα έχει ο υπουρ-
γός Επικρατείας Άκης Σκέρτσος, ενώ παρόντες θα εί-
ναι οι υπουργοί Περιβάλλοντος και Ενέργειας Θεόδω-
ρος Σκυλακάκης, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων
Κ. Τσιάρας και Υποδομών Χρήστος Σταϊκούρας.

Ανασυγκρότηση
Για την κυβέρνηση η οργανωμένη ανασυγκρότη-

ση της Θεσσαλίας είναι ένα από τα μεγαλύτερα και
δυσκολότερα στοιχήματα της δεύτερης «γαλάζιας»
τετραετίας και από το κυβερνητικό επιτελείο εκφρά-
ζεται συγκρατημένη ικανοποίηση για το γεγονός ότι
μετά τις υπεράνθρωπες προσπάθειες, όλα κινούνται
εντός των χρονοδιαγραμμάτων που έχουν τεθεί.
Όπως σημείωσε κατά τη διάρκεια συνέντευξής του
(ΕΡΤ1) ο υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ Θαν.
Κοντογιώργης, τη Δευτέρα θα παρουσιαστεί ένα μέ-
ρος του σχεδίου ανασυγκρότησης, που θα αφορά τα
βασικά έργα υδρονομίας, τα φράγματα και τα αρδευ-
τικά, τα οποία έχουν να κάνουν με τη διαχείριση του
νερού αλλά και με την αντιπλημμυρική προστασία,
που είναι μείζον ζήτημα. 

Ο υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ εξέφρασε
την πεποίθηση ότι οι κάτοικοι της Θεσσαλίας ανα-
γνωρίζουν πως «έχει καταβληθεί μια μέγιστη δυνατή
προσπάθεια στο σκέλος της κρατικής αρωγής και της
στεγαστικής συνδρομής». «Συνολικά, η κρατική μη-
χανή διαχειρίσθηκε περίπου 200.000 αιτήσεις και η
υπόθεση έχει κοστίσει 4 δισ. ευρώ». Και στο διά ταύ-
τα, «αυτό που έχει σημασία είναι η ζωή να βρει γρή-
γορα, πάλι, τους κανονικούς ρυθμούς», σημείωσε
μεταξύ άλλων ο κ. Κοντογιώργης.

Υπενθυμίζεται ότι κατά την τελευταία επίσκεψή
του στον θεσσαλικό κάμπο τον Ιούνιο, ο πρωθυπουρ-
γός Κ. Μητσοτάκης χαρακτήρισε τον «Daniel» ως τη
μεγαλύτερη φυσική καταστροφή την οποία έπρεπε

να διαχειριστεί το ελληνικό κράτος στην ιστορία του
και εκτίμησε ότι το συνολικό κόστος της ανασυγκρό-
τησης της Θεσσαλίας θα ξεπεράσει τα 3,5 δισεκα-
τομμύρια ευρώ.

«Έχουμε καταναλώσει μεγάλη προσπάθεια και
διαπραγματευτική δύναμη και νομίζω ότι και το κύ-
ρος της χώρας βοηθάει, για να μπορούμε να διεκδι-
κούμε τέτοιου είδους στήριξη από την Ευρώπη, έτσι
ώστε να υπάρχει και μια πρόσθετη ευρωπαϊκή ανα-
κούφιση στον πολύ σημαντικό εθνικό λογαριασμό,
τον οποίο θα χρειαστεί να καταβάλουμε για την ανα-
συγκρότηση της Θεσσαλίας» είχε τονίσει τότε ο Κ.
Μητσοτάκης.

Ευρωπαϊκή βοήθεια 101 εκατ. ευρώ 
Δύο μήνες αργότερα, το κυβερνητικό κλιμάκιο

υπό τον πρωθυπουργό μεταβαίνει στη Θεσσαλία,
έχοντας εξασφαλίσει, έπειτα από πολύμηνες συντο-
νισμένες προσπάθειες την παροχή βοήθειας από την
ΕΕ προς τη χώρα μας, ύψους 101,5 εκατ. ευρώ, προ-
κειμένου να αντιμετωπίσει τις συνέπειες των πλημ-
μυρών του περασμένου Σεπτεμβρίου, κυρίως στη
Θεσσαλία από τον «Daniel». Τη σχετική εισήγηση
έκανε προ ημερών η Κομισιόν και η βοήθεια προς
την Ελλάδα θα δοθεί από το Ταμείο Αλληλεγγύης της
ΕΕ και θα εντάσσεται σε ένα συνολικό πακέτο στήρι-
ξης, ύψους άνω του 1 δισ. ευρώ, που προορίζεται
επίσης για την Ιταλία, τη Σλοβενία, την Αυστρία και τη
Γαλλία, να αντιμετωπίσουν τις επιπτώσεις των σοβα-
ρών πλημμυρών που τις έπληξαν το 2023.

Υπενθυμίζεται ότι ήδη για την Ελλάδα η Επιτρο-
πή είχε εγκρίνει προκαταβολή 25,3 εκατ. ευρώ από
το Ταμείο Αλληλεγγύης (ΤΑΕΕ) τον περασμένο Ια-

νουάριο. Σύμφωνα με τη σχετική ανακοίνωση της
Κομισιόν, το πακέτο ενισχύσεων κατανέμεται ως
εξής: 378,8 εκατ. ευρώ στην Ιταλία για τις ζημιές
που προκάλεσαν οι πλημμύρες στην περιφέρεια
Εμίλια-Ρομάνια τον Μάιο του 2023 και άλλα 67,8
εκατ. ευρώ για τις ζημιές που υπέστη η περιφέρεια
της Τοσκάνης στις πλημμύρες του Οκτωβρίου και
του Νοεμβρίου 2023· 428,4 εκατ. ευρώ στη Σλοβε-
νία και 5,2 εκατ. ευρώ στην Αυστρία για την αντιμε-
τώπιση των συνεπειών των πλημμυρών του Αυγού-
στου 2023· 101,5 εκατ. ευρώ στην Ελλάδα για τη
στήριξη των προσπαθειών ανάκαμψης από τις
πλημμύρες του Σεπτεμβρίου 2023· και 46,7 εκατ.
ευρώ στη Γαλλία για τις ζημιές που προκάλεσαν οι
πλημμύρες στην περιφέρεια Hauts-de-France τον
Νοέμβριο του 2023.

Οι πόροι προέρχονται από το Ταμείο Αλληλεγ-
γύης της ΕΕ και εντάσσονται σε πακέτο 1 δισ. για
Ιταλία, Σλοβενία, Αυστρία, Γαλλία και Ελλάδα.

Η συνδρομή του ΤΑΕΕ θα καλύψει μέρος του κό-
στους των ενεργειών έκτακτης ανάγκης και ανά-
καμψης, συμπεριλαμβανομένης της επισκευής
κατεστραμμένων υποδομών, της διαφύλαξης της
πολιτιστικής κληρονομιάς και της διεξαγωγής επι-
χειρήσεων καθαρισμού. 
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Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Την ερχομένη Δευτέρα ο πρωθυπουργός θα ανακοινώσει 
το σχέδιο ανασυγκρότησης που θα αφορά έργα υδρονομίας,

φράγματα, αρδευτικά, για τη διαχείριση 
του νερού αλλά και την αντιπλημμυρική προστασία της περιοχής

Τα έργα ασπίδα 
για τον θεσσαλικό κάμπο 



από το ψηλότερο βουνό της Ελλάδος

ΔΔώσε στον εαυτό σου και πρόσφερε σε αυτούς που αγαπάς, 
το νερό που τους αξίζει, 

το νερό που έπιναν μόνο οι θεοί του Ολύμπου 
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«O
κόσμος έχει γυρίσει την πλάτη του
σε όλους όσους ακολουθούν μια
τοξική πολιτική χωρίς προτάσεις

και λύσεις στα πραγματικά προβλήματα του κό-
σμου. Οι πολίτες δεν θέλουν ούτε ευχολόγια ούτε
ανεφάρμοστες πολιτικές», σημειώνει μεταξύ άλ-
λων ο υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας της
ΝΔ Κώστας Καραγκούνης, εξηγώντας γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ
και το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ βρίσκονται σε έντονη εσωτερική
περιδίνηση. Στην εφ’ όλης της ύλης συνέντευξή του
στην «Political», ο κ. Καραγκούνης προσθέτει ότι για τον
λόγο αυτό η Νέα Δημοκρατία παραμένει ο μοναδικός
πόλος αξιοπιστίας και προοπτικής στο πολιτικό σύστη-
μα. Ο κ. Καραγκούνης επισημαίνει ότι βασικό μέλημα
της κυβέρνησης εφεξής είναι η στροφή στην καθημερι-
νότητα, όπως ρητά έχει δεσμευτεί και ο ίδιος ο πρωθυ-
πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης. Σε ό,τι αφορά το χρο-

νοδιάγραμμα για την αύξηση μισθών και συντάξε-
ων, ο υφυπουργός Εργασίας σημειώνει ότι είναι
δέσμευση της κυβέρνησης και θα γίνει πράξη
όπως και οι υπόλοιπες αυξήσεις στον κατώτατο
μισθό. «Θέλουμε τη γενναία αύξηση των εισοδη-
μάτων των πολιτών και παράλληλα φροντίζουμε
για τη μείωση του μη μισθολογικού κόστους.
Έχουμε ήδη δεσμευτεί για μείωση των ασφαλιστι-

κών εισφορών κατά μισή μονάδα το 2025 και άλλη μισή
μέχρι το 2027», τονίζει χαρακτηριστικά.

Κύριε υπουργέ, το καλοκαίρι τελειώνει και η κυ-
βέρνηση έχει μπροστά της μια δύσκολη πολιτική
περίοδο, με πολυεπίπεδες προκλήσεις. Ποιο είναι
κατά τη γνώμη σας το πιο φλέγον ζήτημα που χρή-
ζει αντιμετώπισης;

Ας μη γελιόμαστε, το μεγαλύτερο πρόβλημα και συνάμα
η μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η κυβέρνηση

είναι η ακρίβεια. Το έχει πει πολλές φορές ο πρωθυπουρ-
γός, το αναδεικνύουν και οι πολίτες σε όλες τις δημοσκο-
πήσεις, το ζήτημα της ακρίβειας είναι αυτό που απασχο-
λεί και πιέζει περισσότερο τα νοικοκυριά. Για αυτό και
εμείς επικεντρωνόμαστε στο πώς και με ποιες πολιτικές
θα ανασχέσουμε τις επιπτώσεις της και πώς θα ανακου-
φίσουμε τα νοικοκυριά και τις επιχειρήσεις σε αυτήν τη
δύσκολη περίοδο. Εύκολες λύσεις δεν υπάρχουν, όμως,
η προσπάθεια που κάνουμε είναι πολύ σημαντική. Η πο-
λιτική μας έχει διττή στόχευση. Από τη μια προσπαθούμε
να τονώσουμε το εισόδημα των πολιτών και να μειώσου-
με τα βάρη τους και από την άλλη προχωράμε για πρώτη
φορά σε εκτεταμένους ελέγχους στην αγορά με επιβολή
προστίμων που ποτέ δεν είχαμε στο παρελθόν και βέβαια
με τη βούληση του ίδιου του πρωθυπουργού να δημιουρ-
γηθεί ένα ευρύτερο κανονιστικό πλαίσιο πολύ πιο αυστη-
ρό σε ευρωπαϊκό επίπεδο απέναντι σε επιχειρήσεις και
πολυεθνικές που αισχροκερδούν. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

στην 
Έλλη 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Η Νέα Δημοκρατία 
παραμένει ο μοναδικός

πόλος αξιοπιστίας 
και προοπτικής 

στο πολιτικό σύστημα
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«Εύκολες λύσεις δεν υπάρχουν-
Η πολιτική μας έχει διττή στόχευση»

«



Κάτι που αποδέχεται και η ίδια η Ευρωπαϊκή Επιτρο-
πή. Από την άλλη, δεν χρειάζεται να επαναλάβω ότι η
κυβέρνηση έδωσε για πρώτη φορά μετά από μια δεκαε-
τία αυξήσεις σε μισθούς τόσο του Δημοσίου όσο και του
ιδιωτικού τομέα, αλλά και αυξήσεις στις συντάξεις που
ήταν επίσης καθηλωμένες για πολλά χρόνια. Προβήκα-
με σε συγκεκριμένες μειώσεις στη φορολογία, αυξήσα-
με οικογενειακά επιδόματα, αυξήσαμε το αφορολόγητο
στις οικογένειες, δώσαμε επιδόματα θέρμανσης και
πολλά άλλα. 

Αξίζει να αναφέρω ότι από το 2019 μέχρι σήμερα,
σύμφωνα με τα στοιχεία της Εργάνης, ο μέσος μισθός
αυξήθηκε κατά 20,2% και ο κατώτατος κατά 27,7%, ενώ
το πραγματικό κατά κεφαλήν εισόδημα αυξήθηκε κατά
7,7%, ποσοστό υπερδιπλάσιο του ευρωπαϊκού μέσου
όρου. Με λίγα λόγια, γνωρίζουμε το πρόβλημα, έχουμε
σχέδιο να το αντιμετωπίσουμε, κάναμε πολλά μέχρι σή-
μερα και η προσπάθεια συνεχίζεται.

Αν κρίνουμε από τις πρώτες δημοσκοπήσεις που
βλέπουν το φως της δημοσιότητας μετά τις καλο-
καιρινές διακοπές, η κυβέρνηση «παίζει μόνη
της μπάλα», αφού τα δύο πρώτα κόμματα της αν-
τιπολίτευσης, και ιδιαίτερα ο ΣΥΡΙΖΑ, βρίσκονται
σε εσωτερική περιδίνηση. Ωστόσο, ένα σημαντι-
κό κομμάτι των ψηφοφόρων της εξακολουθεί να
εμφανίζεται δυσαρεστημένο. Γιατί και τι πρέπει
να γίνει για την επιστροφή τους στην παράταξη; 

Μετά τις ευρωεκλογές πράγματι το πολιτικό τοπίο έχει
διαμορφωθεί με τα χαρακτηριστικά που αναφέρατε. Η
αντιπολίτευση συνολικά βρίσκεται σε μια τεράστια πε-
ριδίνηση και αυτό καταδεικνύει ότι ο κόσμος έχει γυρί-
σει την πλάτη του σε όλους όσους ακολουθούν μια το-
ξική πολιτική χωρίς προτάσεις και λύσεις στα πραγμα-
τικά προβλήματα του κόσμου. Οι πολίτες δεν θέλουν
ούτε ευχολόγια ούτε ανεφάρμοστες πολιτικές. Για αυτό
και η Νέα Δημοκρατία παραμένει ο μοναδικός πόλος
αξιοπιστίας και προοπτικής στο πολιτικό σύστημα. Για
να απαντήσω όμως στο ερώτημά σας, προσωπικά το
έχω επαναλάβει πολλές φορές στον δημόσιο διάλογο.
Η προτεραιότητα της κυβέρνησης θα πρέπει να είναι
μία και μοναδική. Στροφή στην καθημερινότητα. Να
συνεχίζουμε να δίνουμε λύσεις στα καθημερινά προ-
βλήματα των πολιτών, να στεκόμαστε δίπλα στους αδύ-
ναμους, να προστατεύουμε τη μεσαία τάξη που αποτε-
λεί τη ραχοκοκαλιά της οικονομίας, να στηρίζουμε τις
επιχειρήσεις και τον παραγωγικό ιστό. Αυτά περιμένει
ο κόσμος από εμάς, για αυτό και ο πρωθυπουργός ανα-
λαμβάνει πρωτοβουλίες προς αυτή την κατεύθυνση.
Είτε αυτό έχει να κάνει με τις μεταφορές με την προμή-
θεια νέων λεωφορείων, είτε έχει να κάνει με την υγεία
και την παιδεία με χιλιάδες προσλήψεις κατά προτε-
ραιότητα στους τομείς αυτούς, είτε έχει να κάνει με την
εθνική μας άμυνα με πρωτοφανείς εξοπλισμούς που
θωρακίζουν την ασφάλεια της χώρας, είτε έχει να κά-
νει με την Πολιτική Προστασία με προσλήψεις προσω-
πικού και με προμήθεια νέων αεροπλάνων και ελικο-
πτέρων, είτε έχει να κάνει με την αντιμετώπιση του Δη-
μογραφικού με επέκταση επιδομάτων και οικονομι-
κών ενισχύσεων και πολλά άλλα.

Η κυβέρνηση έχει θέσει ως στόχο την αύξηση του
κατώτατου μισθού στα 950 ευρώ και τον μέσο μι-
σθό στα 1.500 ευρώ έως το τέλος της τετραετίας.
Είναι εφικτό;

Είναι δέσμευση της κυβέρνησης και θα γίνει πράξη,
όπως και οι υπόλοιπες αυξήσεις που κάναμε στον κα-
τώτατο μισθό. Θέλουμε τη γενναία αύξηση των εισοδη-
μάτων των πολιτών και παράλληλα φροντίζουμε για τη
μείωση του μη μισθολογικού κόστους. Έχουμε ήδη δε-
σμευτεί για μείωση των ασφαλιστικών εισφορών κατά
μισή μονάδα το 2025 και άλλη μισή μέχρι το 2027.

Ένα από τα στοιχήματα της θερινής περιόδου δια-
χρονικά είναι η αντιμετώπιση της μαύρης εργα-
σίας στον τουρισμό. Έχετε μια πρώτη εικόνα πώς
κύλησε το φετινό καλοκαίρι σε αυτό το πεδίο;

Βασική προτεραιότητα τόσο του υπουργείου όσο και
της Επιθεώρησης Εργασίας είναι η συνεχής εντατικο-
ποίηση των ελέγχων και η πιστή εφαρμογή της νομοθε-
σίας που διασφαλίζει τα δικαιώματα των εργαζομένων
και ενισχύει την πάταξη τόσο της υποδηλωμένης όσο

και της αδήλωτης εργασίας. Και προφανώς αυτό αφορά
και τον τουρισμό. Μόνο το πρώτο εξάμηνο του έτους το
Σώμα Επιθεώρησης Εργασίας πραγματοποίησε συνο-
λικά 44.893 ελέγχους, επέβαλε 9.946 κυρώσεις, ενώ το
συνολικό ποσό των προστίμων ανήλθε στα 26.639.275
ευρώ. Δηλαδή, είχαμε αύξηση κατά 7,4% στους ελέγ-
χους, κατά 17% στις κυρώσεις και κατά 15,1% στα πρόστι-
μα από την Ανεξάρτητη Αρχή. Ένα πολύ σημαντικό ερ-
γαλείο στην προσπάθειά μας αυτή είναι η ψηφιακή
κάρτα που μας βοηθά πολύ στο να θωρακίσουμε τα δι-
καιώματα των εργαζομένων και να εξασφαλίσουμε την
ακέραιη καταβολή των δεδουλευμένων τους. Έχουμε
πλήρη εικόνα της εργασιακής τους κατάστασης και σε
πραγματικό χρόνο, οπότε ο έλεγχος είναι πολύ πιο απο-
τελεσματικός. Για αυτό και επεκτείνουμε την ψηφιακή
κάρτα στον τουρισμό και στον επισιτισμό, αρχικά σε πι-
λοτική βάση, αργότερα σε καθολική λειτουργία. Θα
προηγηθεί όμως εκτεταμένος διάλογος με τους κοινω-
νικούς εταίρους, θα δούμε τυχόν προβλήματα και αδυ-
ναμίες μέσω σεμιναρίων και ενημερώσεων και μετά θα
προχωρήσουμε στην εφαρμογή της.
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Βασική προτεραιότητα τόσο του υπουργείου όσο και της Επιθεώρησης
Εργασίας είναι η συνεχής εντατικοποίηση των ελέγχων και η πιστή
εφαρμογή της νομοθεσίας που διασφαλίζει τα δικαιώματα 
των εργαζομένων και ενισχύει την πάταξη τόσο της υποδηλωμένης 
όσο και της αδήλωτης εργασίας

«
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Κ
ι ενώ οι πληροφορίες λένε ότι οι
Κασσελάκης και Πολάκης τα ξανα-
βρίσκουν με «κουμπάρο» τον νέο

πρόεδρο της κοινοβουλευτικής ομάδας
Νίκο Παππά, υπάρχουν κι αυτοί που επιση-
μαίνουν ότι ο Σφακιανός πολιτικός απλώς
κέρδισε λίγο χρόνο.

Όχι περισσότερο από λίγες ημέρες, κα-
θώς ο Παύλος Πολάκης δεν είναι μόνο

αψύς, αλλά και προδομένος
από τον πρόεδρο του ΣΥΡΙ-
ΖΑ. Ταυτόχρονα, δηλώνει
βέβαιος ότι «το παιδί δεν
κάνει». 

Ενδεικτικός φέρεται να
είναι ένας διάλογος που εί-
χε με συνδαιτημόνα του:
«Μπορεί να σούρνω τόσα

και τόσα στον Τσίπρα, αλλά ο Αλέξης με
έκανε υπουργό, με σεβάστηκε σε πάμπολ-
λες περιπτώσεις, παρότι με διέγραψε κι
αυτός, όμως τούτος εδώ δεν ήταν τίποτα
και δες πώς φέρθηκε. Τον έκανα πρόεδρο
και με διέγραψε για να ικανοποιήσει τους
εντολοδόχους του». 

Έχει πάρει τον δρόμο του
Η αλήθεια είναι ότι ο Παύλος Πολάκης

μπορεί να πήρε το βάπτισμα του πυρός από
τον Αλέξη Τσίπρα, αλλά αυτό που έγινε το
έφτιαξε μόνος του. Μπορεί να διαφωνεί
κανείς με το ύφος, το στιλ, τις ακρότητες,
αλλά στην τελική αυτός μόνο κάνει αποκα-
λύψεις και αντιπολίτευση, χωρίς να υπηρε-
τεί οικονομικά κέντρα και ολιγάρχες-ντα-
βατζήδες. Κι όταν χρειάζεται, σε ζητήματα
διαπλοκής, μιζών και μαύρου χρήματος,
επαναστατεί απέναντι σε δικούς του υποτι-
θέμενους συντρόφους. 

Με λίγα λόγια, ο Πολάκης έχει πάρει
πλέον τον δρόμο. Η σφαίρα έχει ήδη φύ-
γει… Και σύμφωνα με αποκλειστικές πλη-
ροφορίες, δεν πρόκειται να κάνει πίσω.
Δεν έχει να περιμένει τίποτα άλλο… 

Το επερχόμενο Σαββατοκύριακο, την ώρα
που ο Κυριάκος Μητσοτάκης θα βρίσκεται
σε επίσημη επίσκεψη στη ΔΕΘ, ο Στέφανος
Κασσελάκης θα αμφισβητείται ευθέως από
τον Πολάκη στη συνεδρίαση της Κεντρικής
Επιτροπής. Μιας συνεδρίασης που είναι
απορίας άξιον πώς και επελέγη από το προ-
εδρικό επιτελείο να γίνει κοντράστ με την
επίσκεψη Μητσοτάκη στη ΔΕΘ.  

Πρόταση μομφής 
Όπως όλα συνηγορούν, πρόταση μομφής

κατά του προέδρου Κασσελάκη αναμένεται
να κάνουν και οι λεγόμενοι πλέον «87» ή,
αν προτιμάτε, όσοι απαρτίζουν την «αυλή»
Τσίπρα.  Όπως είναι σε θέση να γνωρίζει η
«P» και, ούτως ή άλλως ήταν η πρώτη που
αποκάλυψε τις μύχιες σκέψεις Κασσελά-
κη για να ζητήσει ο ίδιος την επανεκλογή

του, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ εξετάζει το
ενδεχόμενο να προκαλέσει τους αντι-
δρώντες κατά το άνοιγμα των εργασιών
της κεντρικής επιτροπής, λέγοντάς τους
«όποια και όποιος συνεχίζει ή πρόκειται
να συνεχίσει να αμφισβητεί την προεδρία
μου, ας ζητήσει εδώ και τώρα εσωκομμα-
τικές εκλογές θέτοντας και ο ίδιος υποψη-
φιότητα ή και να υποδείξει το ποια/ον θε-
ωρεί καταλληλότερη/ο». Στην πραγματι-
κότητα, τόσο ο ίδιος όσο και το στενό επι-
τελείο του αλλά και γενικά οι βουλευτές
και τα στελέχη που εξακολουθούν να τον
στηρίζουν, γνωρίζουν ότι η κατάσταση αυ-
τή δεν μπορεί να σέρνεται κι άλλο. Γι’ αυτό,
με τον έναν ή τον άλλον τρόπο, επιθυμεί
ξανά εκλογική διαδικασία για επαναβε-
βαίωση ή εκλογή νέου αρχηγού. 

Μάλιστα, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, όπως
λένε οι πληροφορίες, θέλει να εκμεταλ-
λευτεί την εμφάνισή του στη Θεσσαλονίκη
και ειδικά τη συνέντευξη Τύπου στη ΔΕΘ το
μεθεπόμενο Σαββατοκύριακο. Να έχει
προλάβει στην κεντρική επιτροπή να «αιφ-

νιδιάσει», λαμβάνοντας πρωτοβουλίες. Να
έχει δείξει ότι αυτός έχει τον έλεγχο των
κινήσεων, ώστε να μη βρεθεί με την πλάτη
στο τοίχο ως καρατομημένος πρόεδρος.
Γιατί όλες οι εκτιμήσεις λένε ότι, αν ο ίδιος
δεν ανακοινώσει εκλογές για επανεκλογή
προέδρου από τη βάση, τότε οι Πολακικοί
μαζί με τους λεγόμενους «προεδρικούς»
(του Τσίπρα) θα καταφέρουν με την πρότα-
ση μομφής που αναμένεται να καταθέσουν
να περάσει και να τον ρίξουν. 

Ο άγνωστος Χ 
Από την άλλη, πάντως, είναι κι αυτοί που

επιμένουν ότι ναι μεν πρέπει να τους προ-
καλέσει, αλλά χωρίς να ανακοινώσει εσω-
κομματικές εκλογές. Να τους ρίξει το γάντι
και να περιμένει… Προκειμένου να έχει να
λέει ότι τον έριξαν. Ότι τον πολεμούν και
κατ’ ουσίαν έτσι εξυπηρετούν τον Μητσο-
τάκη, κοιτώντας τα ιδιοτελή τους συμφέ-
ροντα και τις προσωπικές στρατηγικές
τους κι όχι τα προβλήματα της κοινωνίας
και πώς θα αντιπολιτευθούν επαρκώς την

κυβέρνηση. Αναφορικά με τον «άγνωστο
Χ», ο οποίος θα πρέπει να βρεθεί απέναντι
στον Στέφανο Κασσελάκη, όχι μόνο αμφι-
σβητώντας τον, αλλά και διεκδικώντας την
προεδρία του κόμματος, σύμφωνα με πλη-
ροφορίες της «P» αυτήν τη φορά θα θέσει,
όπως και να έχει, υποψηφιότητα. 

Την ίδια στιγμή, όπου οι «87» εξετάζουν
αν θα έχουν δικό τους αντίπαλο δέος, φέ-
ρεται να υπάρχουν φωνές που λένε να στη-
ρίξουν έστω και πρόσκαιρα τον Πολάκη,
προκειμένου να βγάλουν από τα πόδια
τους και το κόμμα τον Κασσελάκη. 

Ίσως όμως να μη λαμβάνουν σοβαρά υπ’
όψιν τους ότι ο Σφακιανός έχει πλέον απο-
φασίσει να ηγηθεί, με τον έναν ή τον άλλον
τρόπο, πολιτικού φορέα ενόψει των εθνι-
κών εκλογών του 2027. Είτε αυτός είναι ο
ΣΥΡΙΖΑ είτε νέο κόμμα που εν καιρώ θα
κληθεί να ιδρύσει. Ακόμη κι αν αυτό πρό-
κειται να λάβει ποσοστά περί του 5%, ο Πο-
λάκης στην επόμενη βουλή επιθυμεί δια-
καώς να κάθεται στα έδρανα ως πολιτικός
αρχηγός.  

Η σφαίρα έφυγε… Ο Κασσελάκης
θα συρθεί σε εκλογές!

του   Πάρι 
Κουρτζίδη

pkourtzidis@political.gr

Ο Παύλος Πολάκης 
φέρεται να κέρδισε χρόνο και 
να έχει αποφασίσει να ηγηθεί 
-με τον έναν ή τον άλλον τρόπο- 
κόμματος ενόψει των εθνικών 
εκλογών του 2027



Ε
ίναι πραγματικά να απορεί κανείς
γιατί δεν έχει ακόμη παρέμβει η Δι-
καιοσύνη τη στιγμή κατά την οποία

σύσσωμη η οικογένεια Κασσελάκη και
πρωτίστως ο ίδιος ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ
καταγγέλλουν -και μάλιστα ότι γνωρίζουν
βάσει στοιχείων- πως επί εποχής Αλέξη
Τσίπρα το κόμμα λειτουργούσε με μαύρο
χρήμα. 

Μόλις χθες ο αδερφός του προέδρου του
κόμματος Στέλιος Κασσελάκης με ανάρτη-
σή του στο Χ (πρώην Twitter) έκανε ειδική
αναφορά στον Αλέξη Τσίπρα ως υπονομευ-
τή του αδερφού του, γράφοντας χαρακτη-
ριστικά: «Πώς θα ξανακάνετε εκλογές; Με
τι χρήματα; Ας βάλει το χέρι στην τσέπη ο κ.
Τσίπρας και η κ. Γεροβασίλη που συνεχώς
υπονόμευαν τον Στέφανο όπως και απο-
δείχθηκε έμπρακτα στο Συνέδριο». Μάλι-
στα επιμένει στις κατηγορίες περί μαύρου
χρήματος. «Το μαύρο/άσπρο χρήμα που
στήριζε το κόμμα και για αυτό τον λόγο τα
κομματικά ΜΜΕ πληρώνονταν πώς θα το
λύσει ο “νέος” αρχηγός; Θα δωρίσεις και
εσύ όπως και οι υπόλοιποι βουλευτές
άσπρα στο κόμμα; Άλλωστε τη γνωρίζεις
πολύ καλά την κατάσταση», γράφει ο Στέ-
λιος Κασσελάκης επιτιθέμενος στον Νικό-
λα Φαραντούρη. Και δεν είναι μόνο οι όποι-
ες αναφορές του Στέφανου Κασσελάκη και
του Ευάγγελου Αποστολάκη, που με έναν
τρόπο έστω και καθυστερημένα μαζεύτη-
καν πίσω. Ο αδερφός του Στέφανου Κασ-
σελάκη, Στέλιος, επανήλθε ενόψει Κεντρι-
κής Επιτροπής και πιθανής πρότασης μομ-
φής κατά του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ και

ανακινεί το ζήτημα μιλώντας ευθέως για
«μαύρο χρήμα που στήριζε το κόμμα και
για αυτό τον λόγο τα κομματικά ΜΜΕ πλη-
ρώνονταν». 

Την ίδια ώρα, σε ανάρτησή του στο Face-
book, ο δημοσιογράφος της «Αυγής» και
πρώην διευθυντής του Μέσου Άγγελος
Τσέκερης δηκτικά τονίζει πως πάει πάσο
«αφού το ξέρει ο αδερφός Κασσελάκης ότι
τα κομματικά ΜΜΕ του ΣΥΡΙΖΑ πληρώνον-
ταν με μαύρο χρήμα». Ταυτόχρονα, δηλώ-
νει πως μένει ήσυχος «που η ηθικοποίηση,
η διαφάνεια και η λογοδοσία περί τα οικο-
νομικά του ΣΥΡΙΖΑ βρίσκονται στα στιβαρά
χέρια και υπό την άγρυπνη φροντίδα της
οικογένειας Κασσελάκη», ενώ του προκα-
λεί θετική έκπληξη «το γεγονός ότι το στε-
νό οικογενειακό περιβάλλον του προέδρου
έχει τόσο καθαρή εικόνα για τα οικονομικά
του κόμματος, τόσο τα πριν όσο και τα μετά,
την ώρα που η Πολιτική Γραμματεία δεν
έχει ενημερωθεί πόσες προσλήψεις έχουν

γίνει τον τελευταίο χρόνο και με τι μι-
σθούς».

Κόμμα-πλυντήριο;
«Και επειδή ακούω ότι ο αδερφός του

προέδρου έχει στη διάθεσή του και γρα-
φείο στον έβδομο της Κουμουνδούρου,
μένω ακόμα πιο ήσυχος. Και ας μην ξέρει
κανείς τι ακριβώς κάνει εκεί», συμπληρώ-
νει με νόημα.

Οι κατηγορίες και τα υπονοούμενα του
Κασσελάκη ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είχε μετατραπεί
σε πλυντήριο αιωρούνται εδώ και πολύ
καιρό στη δημόσια σφαίρα χωρίς κανείς
εισαγγελικός λειτουργός ή κάποιος ελεγ-
κτικός μηχανισμός να έχει ενδιαφερθεί
μέχρι σήμερα να τις εξετάσει σε βάθος. Τα
σκάγια του Στέφανου Κασσελάκη είχαν
πάρει και τον πρώην οικονομικό διευθυν-
τή του ΣΥΡΙΖΑ Θύμιο Γεωργόπουλο, ο
οποίος απολύθηκε από τον Στέφανο Κασ-
σελάκη τον περασμένο Φεβρουάριο και

με τον οποίο έχει ανοίξει σφοδρό μέτωπο
αντιπαράθεσης. 

Μάλιστα ο κ. Γεωργόπουλος σε ανάρτη-
σή του είχε υποστηρίξει πως «επειδή κά-
ποια στιγμή αυτό το καλαμπούρι πρέπει να
τελειώνει, οι “πηγές” ή ο υπεύθυνος των
“πηγών”, ο οποίος έχει την άποψη της δια-
κίνησης “μαύρων” χρημάτων, ας καλέσει
επιτέλους οικονομικό εισαγγελέα, ελεγ-
κτική εταιρεία ή ορκωτούς λογιστές για να
βεβαιώσει τα όσα διαρρέει ή καταγγέλλει,
όπως τόνισα ΚΑΙ στην ομιλία μου στην
Κεντρική Επιτροπή. Να σταματήσει όμως
να υπονομεύει τον ΣΥΡΙΖΑ. Καταντάει απί-
στευτα κουραστικό…». Θυμίζουμε επίσης
ότι ο Στέφανος Κασσελάκης είχε καταγ-
γείλει και τις διαφημίσεις εκατομμυρίων
που λάμβαναν τα media της Κουμουνδού-
ρου από συγκεκριμένο εκδοτικό όμιλο κα-
τονομάζοντας τον επιχειρηματία Δημήτρη
Μάρη. Μήπως πρέπει επιτέλους, έστω και
τώρα, να παρέμβει και καμία/κανένας
ανώτατος εισαγγελέας και να ελέγχει κατά
πόσο είναι αληθή τα όσα καταγγέλλουν το
«σύστημα» και η οικογένεια Κασσελάκη;
Διότι ταυτόχρονα προκαλεί ιδιαίτερη αί-
σθηση η αφωνία της άλλης πλευράς, του
συστήματος Τσίπρα…
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Απίστευτες κατηγορίες από τον αδερφό του Στέφανου
Κασσελάκη για το μαύρο χρήμα επί θητείας Τσίπρα στον ΣΥΡΙΖΑ -

Αφωνία από τον πρώην πρωθυπουργό 

Οι Κασσελάκηδες επιμένουν 
στο μαύρο χρήμα του ΣΥΡΙΖΑ 
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18 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

ΓΙΑΝΝΗΣ 
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ 

Η ήρεμη δύναμη 
που αναλαμβάνει να οδηγήσει 

την ΕΡΤ στη νέα εποχή

Ένας δημοσιογράφος 
καθολικής αποδοχής 

από τους συναδέλφους του, 
με διαχρονικά αξιοπρεπή 

παρουσία στα Μέσα, 
σπουδές και επαγγελματική 

καταξίωση που 
θα ζήλευαν πολλοί
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 19Γιάννης Παπαδόπουλος

Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

O
πως όλα δείχνουν, η δημόσια τηλεόραση βρί-
σκεται σε ένα μεταβατικό στάδιο, το οποίο, αν
όλα πάνε καλά, θα κρατήσει λίγο διάστημα, πριν

βρεθεί στο τιμόνι της ένα πρόσωπο για το οποίο οι προσ-
δοκίες είναι αρκετά υψηλές.

Ο Κωνσταντίνος Ζούλας φεύγει και ο Γιάννης Παπα-
δόπουλος έρχεται στο Ραδιομέγαρο της Αγίας Παρα-
σκευής ως επόμενος πρόεδρος
της ΕΡΤ. Οι πληροφορίες μας λένε
πως η απόφαση έχει ήδη ληφθεί
και μάλιστα, όπως μαθαίνουμε, ο
Γιάννης Παπαδόπουλος αναμένε-
ται να αναλάβει χρέη προέδρου
μέχρι τις 13 Σεπτεμβρίου. Μάλι-
στα, στην παρουσίαση του προ-
γράμματος των καναλιών της ΕΡΤ,
στις 18 Σεπτεμβρίου, θα πραγματοποιήσει την πρώτη
του επίσημη εμφάνιση και θα συνομιλήσει με τους αν-
θρώπους των ΜΜΕ που θα βρεθούν στην εκδήλωση.

Ποιος είναι 

Είναι η πρώτη φορά που το όνομα ενός υποψήφιου
προέδρου της ΕΡΤ δημιουργεί θετικά σχόλια σε μεγάλο
εύρος, πριν καν αυτός αναλάβει τα καθήκοντά του. Ο
Γιάννης Παπαδόπουλος είναι ένας δημοσιογράφος κα-
θολικής αποδοχής από τους συναδέλφους του, ήρεμη
δύναμη, με διαχρονικά αξιοπρεπή παρουσία στα Μέσα,
σπουδές και επαγγελματική καταξίωση που θα ζήλευαν
πολλοί. Ίσως γι’ αυτό κάποιοι χαμογελούν ήδη στη δη-
μόσια τηλεόραση και μιλούν για τη νέα εποχή στην
οποία φαίνεται να μπαίνει η κρατική ραδιοτηλεόραση.

Με καταγωγή από την Ελατού της ορεινής Ναυπα-
κτίας, ο Γιάννης Παπαδόπουλος έχει σπουδάσει Κλασι-
κή Φιλολογία στη Φιλοσοφική Σχολή Αθηνών, Πολιτικές
Επιστήμες και Διεθνείς Σχέσεις στο London School of

Economics (BSc), International Βusiness Αdministra-
tion στο SOAS University of London (MSc) και Μέσα
Ενημέρωσης και Επικοινωνία στο University of Leice-
ster (PhD candidate).

Ο δημοσιογράφος ξεκίνησε τη σταδιοδρομία του στην
εφημερίδα «Αθλητική Ηχώ» και στη συνέχεια εργάστη-
κε ως ρεπόρτερ, συντάκτης επί της ύλης, κοινοβουλευ-
τικός, διπλωματικός και πολιτικός συντάκτης, αρχισυν-
τάκτης καθώς και διευθυντής στις εφημερίδες «Ειδή-
σεις», «Ελεύθερος Τύπος», «Πρώτη», «Απογευματινή»,

«Απογευματινή της Κυριακής»,
«Realnews», «Αγορά». Επίσης, ως
παρουσιαστής δελτίων ειδήσεων
και ενημερωτικών εκπομπών στην
ΕΡΤ2, στην ΕΡΤ1, στον ΑΝΤ1, στον
Alpha, στον Real FM, στον Blue
Sky, στο Open, στον ΣΚΑΪ και
στον ΣΚΑΪ 100,3.

Ο παρουσιαστής έχει καλύψει πολυάριθμες Συνό-
δους Κορυφής της ΕΕ και του ΝΑΤΟ. Έχει διατελέσει
στέλεχος του Γραφείου Τύπου της Προεδρίας της Δημο-
κρατίας επί θητείας Στεφανόπουλου, Παπούλια, Παυλό-
πουλου. Είναι μέλος της Ένωσης Συντακτών Ημερησίων
Εφημερίδων Αθηνών (ΕΣΗΕΑ) και της Ένωσης Ευρω-
παίων Διευθυντών Επικοινωνίας (European Associa-
tion of Communication Directors). 

Ο Γιάννης Παπαδόπουλος τον τελευταίο χρόνο πα-
ρουσίαζε το κεντρικό δελτίο ειδήσεων του ΣΚΑΪ τα Σαβ-
βατοκύριακα και τις αργίες, αφήνοντας το δικό του στίγ-
μα. Με την άφιξή του στο Ραδιομέγαρο της Αγίας Παρα-
σκευής, τις πρώτες ημέρες θα ασκεί καθήκοντα υπηρε-
σιακού προέδρου και θα συμμετάσχει στη διαδικασία
εκλογής που προβλέπει ο νόμος Κεραμέως, έχοντας,
βέβαια, πολλές πιθανότητες να εκλεγεί. Στην παρουσία-
ση του προγράμματος όλοι περιμένουν με ιδιαίτερη
προσμονή να ανοίξει τα χαρτιά του και να φανερώσει τις
πρώτες ιδέες που έχει για τον κρατικό φορέα, που εδώ
και πολλά χρόνια έχει ταλαιπωρηθεί αρκετά.

Αναμένεται 
να αναλάβει χρέη 

προέδρου 
στο Ραδιομέγαρο 

μέχρι τις 13 Σεπτεμβρίου



Τ
ην ξεχωριστή πολιτιστική και ιστορική ταυτότητα του
Δήμου Παλλήνης στον ελλαδικό χώρο διεκδικεί ο
δήμαρχος Χρήστος Αηδόνης, επαναφέροντας το

σύμβολο του Ιερού της Παλληνίδος Αθηνάς. Ταυτόχρονα, ο
δήμαρχος Παλλήνης έρχεται να αντιμετωπίσει τα τρέχοντα
προβλήματα του δήμου, μεταξύ των οποίων είναι η πολιτική

προστασία, για την οποία υπογραμμίζει
ότι «απαιτείται γενναία μεταρρύθμιση
στην επιτάχυνση των διαδικασιών στα
έργα πολιτικής προστασίας». Παράλλη-
λα, ο ίδιος μας ενημερώνει ότι επιταχύ-
νει τις διαδικασίες για ένα χρόνιο πρό-
βλημα, την ένταξη περιοχών του δήμου
στο Σχέδιο Πόλης. Μιλώντας για την πο-
ρεία της Αυτοδιοίκησης και ενόψει της
σύνταξης του νέου Κώδικα Αυτοδιοίκη-

σης, ο κ. Αηδόνης λέει: «Οι δήμοι πρέπει να έχουν λυμένα τα
χέρια για να μπορούν να ασκούν τις δικές τους πολιτικές». 

Κύριε Αηδόνη, ο Δήμος Παλλήνης σύμφωνα με την
τελευταία απογραφή καταγράφει τη μεγαλύτερη αύ-
ξηση πληθυσμού στην Αττική και την τρίτη στην Ελλά-
δα. Τι σχεδιάζετε, λοιπόν, αναφορικά με την οικιστική
επέκταση των τριών οικισμών του δήμου (Παλλήνη,
Γέρακας, Ανθούσα); Ποια χαρακτηριστικά θέλετε να
έχουν και ποιες είναι πλέον οι απαιτήσεις ως προς τα
νέα έργα υποδομής;

Προκειμένου να μιλήσουμε για οποιαδήποτε οικιστική
επέκταση, πρέπει να μιλήσουμε πρώτα για το Σχέδιο Πό-
λης. Στον Δήμο Παλλήνης όπως και σε πολλούς δήμους
της Ανατολικής Αττικής, αλλά ακόμη και σε κεντρικότε-
ρους δήμους της Αττικής, υπάρχει η μεγάλη εκκρεμότητα
των περιοχών που ακόμη βρίσκονται σε καθεστώς ένταξης
στο Σχέδιο Πόλης ή που ακόμη δεν έχει ξεκινήσει η μελέ-
τη. Αυτό οφείλεται συνήθως στην τεράστια γραφειοκρατία
και εμπλεκόμενοι είναι πολλοί συναρμόδιοι φορείς. Επι-
πλέον στη διαδικασία αυτή, λόγο έχουν φυσικά και οι ιδιο-
κτήτες ακίνητων περιουσιών, οι οποίοι υποβάλλουν ενίοτε
τις ενστάσεις τους και άρα από τη χρονική έκβαση των
υποθέσεών τους προσδιορίζεται και η ταχύτητα ένταξης
μιας περιοχής στο Σχέδιο Πόλης. 

Στον Δήμο Παλλήνης υπήρξε τα προηγούμενα χρόνια
μια καθυστέρηση στον τομέα αυτό. Η διοίκησή μας υποσχέ-
θηκε να επιταχύνει διαδικασίες και να πιέσει εμπλεκόμε-
νες τρίτες υπηρεσίες, προκειμένου τα Σχέδια Πόλης να αρ-
χίσουν να γίνονται πραγματικότητα. Ήδη έχουμε καταφέρει
σε λίγους μήνες να φέρουμε αποτελέσματα στον τομέα αυ-
τό και οι πολίτες το αντιλαμβάνονται. Έχω δεσμευτεί πως
στο τέλος αυτής της θητείας λίγες θα είναι οι εκκρεμότητες
σε ό,τι αφορά το Σχέδιο Πόλης συνολικά του δήμου μας.

Συνεπώς, η οικιστική ανάπτυξη είναι δέσμια και επακό-
λουθο των Σχεδίων Πόλης. Στον δήμο μας αντιμετωπίζου-
με ακόμη το πρόβλημα πως Σχέδια Πόλης δεν έχουν υλο-
ποιηθεί. Άρα και εδώ πρέπει να τρέξουμε με γοργούς ρυθ-
μούς, καθώς οι λεγόμενες εισφορές σε γη και χρήμα δεν
έχουν ολοκληρωθεί, επομένως δεν είναι εφικτό χωρίς πό-
ρους να δημιουργήσουμε τις γειτονιές που επιθυμούμε.
Και αυτές πρέπει να είναι σύγχρονες. Δεδομένου και του
έργου της αποχέτευσης, που αυτά τα χρόνια εκτελείται
στον δήμο μας από την ΕΥΔΑΠ, αντιλαμβανόμαστε πως ο
Δήμος Παλλήνης πρέπει να ολοκληρώσει το αποχετευτικό
για τις εντός Σχεδίου Πόλης περιοχές και στη συνέχεια και
με αυτές που θα ενταχτούν. Το γεγονός ότι ο δήμος μας αυ-
ξάνει τον πληθυσμό του γοργά και με πρωτιά σε όλη την Ατ-
τική μάς επιβάλλει να επιταχύνουμε όλα τα παραπάνω και
να δώσουμε στους κατοίκους μας και κυρίως στα παιδιά
μας γειτονιές ασφαλείς και πολλές νέες υποδομές για την
υγιή ανάπτυξη της κοινότητάς μας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ
Δήμαρχος Παλλήνης

Διεκδικούμε για 
τον δήμο μας 
την ξεχωριστή
πολιτιστική 
και ιστορική του
ταυτότητα 
στον ελλαδικό χώρο

ΣΑΒΒΑΤΟ 31 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ20

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

στην Ηλέκτρα
Βισκαδουράκη

ilektravisk@hotmail.com

«Τρέχουμε τις διαδικασίες
ώστε τα Σχέδια Πόλης να 
γίνουν πραγματικότητα»
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Τι σχεδιάζετε αναφορικά με την κυκλοφοριακή
αποσυμφόρηση της περιοχής, καθώς από εκεί
διέρχεται η λεωφόρος Μαραθώνος; Επίσης,
υπάρχει ανάγκη για δημοτική συγκοινωνία; 

Η Παλλήνη είναι ένας δήμος με μεγάλη υπερτοπική
χρήση. Η λεωφόρος Μαραθώνος είναι ο δρόμος που
αποτυπώνει αυτή την πραγματικότητα. Το αυτονόητο
κυκλοφοριακό φορτίο συνεπάγεται ρύπανση και σο-
βαρό ζήτημα ασφάλειας κυρίως για τους πεζούς. Επι-
πλέον η λεωφόρος Μαραθώνος χωρίζει με τρόπο βίαιο
-θα μου επιτραπεί ο όρος- τον δήμο μας στη μέση.
Προεκλογικά είχα μιλήσει για την ανάγκη υπογειοποί-
ησής της. Είναι ένα μεγάλο έργο και αρκετά δαπανηρό,
που όμως θα βελτιώσει τη ζωή στην πόλη μας αλλά και
των όμορων δήμων. Είμαι σε διαβουλεύσεις με την
Κεντρική Διοίκηση του κράτους για αυτό το θέμα.
Όσον αφορά τη δημοτική συγκοινωνία, είναι ένα επί-
σης διαπιστωμένο πρόβλημα. Είμαστε συνεπείς στις
προεκλογικές μας δεσμεύσεις για δημιουργία δικτύου
συγκοινωνίας που θα ενώνει όλο τον δήμο. Έχω συζη-
τήσει με τον διευθύνοντα σύμβουλο της ΟΣΥ ΑΕ Στέ-
φανο Αγιάσογλου τους όρους συνεργασίας μεταξύ Δή-
μου Παλλήνης και ΟΣΥ ΑΕ, προκειμένου να παρασχε-
θεί ικανός αριθμός λεωφορείων, που θα καλύπτει τις
ανάγκες σύνδεσης των τριών κοινοτήτων μας με κεν-
τρικά σημεία του δήμου αλλά και μεταξύ τους. Είναι το
πρώτο βήμα για να καλυφθεί αυτή η ανάγκη και μέχρι ο
δήμος να μπορέσει να σταθεί οικονομικά στα πόδια του
και να αποκτήσει τον δικό του στόλο και ανάλογο προ-
σωπικό, φυσικά, δημοτικής συγκοινωνίας.

Επανέρχομαι στο θέμα της πληθυσμιακής αύξη-
σης, αλλά ως προς τις νέες απαιτήσεις που δημι-
ουργούνται και επηρεάζουν τη λειτουργία του δή-
μου. Επαρκεί το υφιστάμενο προσωπικό που υπη-
ρετεί στον Δήμο Παλλήνης; Στην περίπτωση που
δεν επαρκεί, πώς σχεδιάζετε να το αυξήσετε; 

Γνωρίζετε πολύ καλά πως το προσωπικό στους δή-
μους είναι ένα μεγάλο πρόβλημα. Οι δήμοι αναλαμβά-
νουν συνεχώς αρμοδιότητες χωρίς αντίστοιχους πό-
ρους και χωρίς προσωπικό. Για τον Δήμο Παλλήνης
αυτό το πρόβλημα είναι ακόμη περισσότερο εμφανές,
διότι τον παραλάβαμε με έναν απαρχαιωμένο Οργανι-
σμό Εσωτερικής Υπηρεσίας (ΟΕΥ) και ελάχιστο προ-
σωπικό. Ως παράδειγμα αναφέρω πως άλλοι δήμοι με
τον ίδιο πληθυσμό έχουν τριπλάσιο προσωπικό και πά-
λι δεν φτάνει. Και εδώ όμως κάνουμε σοβαρή δουλειά.
Δημιουργούμε έναν νέο ΟΕΥ για τις ανάγκες μιας πό-
λης που συνεχώς μεγαλώνει. Δημιουργώντας βέβαια
νέο ΟΕΥ, το πρόβλημα δεν λύνεται αυτομάτως. Όπως
ξέρετε, ο διαγωνισμός ΑΣΕΠ αργεί. Και όταν έρθει και
η δική μας ώρα για περισσότερες προσλήψεις δεν θα
είναι αυτές που έχουμε αιτηθεί. Και οι ανάγκες του δή-
μου είναι τεράστιες. 

Και κάνω ένα βήμα παραπέρα. Στην περίπτωση
που δεν καταστεί κατορθωτό να αυξήσετε το προ-
σωπικό του δήμου, εξετάζετε το ενδεχόμενο της
ανάθεσης υπηρεσιών σε ιδιώτες; Και αν ναι, για
ποιες υπηρεσίες;

Οι εξωτερικές συνεργασίες είναι δεδομένες για σειρά
εργασιών που έτσι κι αλλιώς σε έναν δήμο δεν υπάρ-
χουν η τεχνογνωσία ούτε και η επιστημονική επάρ-
κεια. Σε όλη την Ελλάδα συμβαίνει αυτό. Και είναι ο μό-
νος τρόπος για να είμαστε αποτελεσματικοί προς τους
δημότες και να υποστηρίζουμε το έργο των δημοτικών
υπαλλήλων μας, στους τομείς της ανακύκλωσης, της
αποκομιδής κηπαίων και ογκωδών απορριμμάτων,
στους καθαρισμούς οικοπέδων, στις κλαδεύσεις υψη-
λών δέντρων -είναι παραδείγματα πεδίων δράσης που
σχεδόν όλοι οι δήμοι αλλά και εμείς αναζητούμε συ-
νεργασίες, προκειμένου η πόλη μας να είναι καθαρή,
ασφαλής και ευπρεπής.

Αναφορικά με τα οικονομικά του δήμου, σε ποια
κατάσταση βρίσκονται από τη στιγμή που αναλά-
βατε τη διοίκησή του; 

Έχω αναφερθεί δημόσια στο θέμα αυτό. Και στο Δημο-
τικό Συμβούλιο. Παραλάβαμε έναν δήμο με πολύ χα-
μηλό ταμειακό υπόλοιπο και ανείσπρακτα για τις υπη-
ρεσίες ύδρευσης άνω των 3,5 εκατ. ευρώ. Είναι μια
πληγή. Προσπαθούμε να δούμε την παθογένεια του
προβλήματος και να το διορθώσουμε. Είναι μια σημαν-
τική πηγή εσόδων και θα τη διεκδικήσουμε. 

Εν μέσω κλιματικής κρίσης και παρατεταμένου
καύσωνα και ξηρασίας, η ανάγκη για Πολιτική
Προστασία γίνεται όλο και περισσότερο επιτακτι-
κή, κυρίως σε δήμους με δασικές εκτάσεις και
πράσινο. Τι σχεδιάζετε πάνω σε αυτό;

Πρόσφατα συμμετείχα στη σύσκεψη υπό τον πρωθυ-
πουργό που έγινε στην Πεντέλη με αφορμή τις κατα-
στροφικές πυρκαγιές της 11ης Αυγούστου στη Βορει-
οανατολική Αττική. Παρουσίασα στον πρωθυπουργό
την κατάσταση του δήμου μας στον τομέα Πολιτικής
Προστασίας και επιπλέον αναφέρθηκα στις απαιτού-
μενες ενέργειες:

- Οι μεταβαλλόμενες κλιματικές συνθήκες καθι-
στούν απαραίτητη μια μεγάλη μεταρρύθμιση στο θέμα
της Πολιτικής Προστασίας.

- Ο νέος σχεδιασμός πρέπει να αφορά την προστα-
σία των αστικών ιστών, καθώς σήμερα δεν μιλάμε -μό-
νο- για δασικές πυρκαγιές, αλλά και για καμένες πό-
λεις.

Με γνώμονα αυτή τη νέα ανάγκη, ο Δήμος Παλλή-
νης έχει συνάψει πρωτόκολλο συνεργασίας με το
Εθνικό και Καποδιστριακό Πανεπιστήμιο Αθηνών για
τη σύνταξη και υλοποίηση μιας ολοκληρωμένης στρα-
τηγικής για αντιμετώπιση των κινδύνων.

Τα τοπικά σχέδια Πολιτικής Προστασίας θα πρέπει
να συντάσσονται με βάση τις ιδιαιτερότητες κάθε πε-
ριοχής. Ο Δήμος Παλλήνης την 1η/1/2024 είχε ως εξο-
πλισμό μια υδροφόρα, ένα πυροσβεστικό όχημα, ένα
τροποποιημένο όχημα που φέρει βυτίο, τέσσερα JCB
και ένα μόλις άτομο στο τμήμα Πολιτικής Προστασίας
ενώ δεν συμμετείχε σε καμία χρηματοδότηση του προ-
γράμματος ANTINERO. Επισημαίνεται η κατάσταση
που παραλάβαμε, για να αναδειχθεί η ανάγκη μιας νέ-
ας νομοθεσίας που θα ορίζει τα βασικά στάνταρ Πολιτι-
κής Προστασίας των δήμων με συγκεκριμένα κριτή-
ρια, όπως πληθυσμός, δασικές εκτάσεις, ρέματα κ.ά.

Πολύ σημαντικό το χρηματοδοτούμενο πρόγραμμα
για τη δημιουργία αντιπυρικών ζωνών πέριξ του αστι-
κού ιστού των δήμων που έχουν δασικές περιοχές,
όπως ο Δήμος Παλλήνης, ενώ αποδείχτηκε πολύ απο-
τελεσματικό και σωστό το μέτρο που αφορά τον καθα-
ρισμό οικοπέδων.

Πρέπει, σε κάθε νέα άδεια οικοδομής που εκδίδεται
σε οικόπεδα που είναι όμορα δασικών περιοχών, να
υποχρεώνεται ο ιδιοκτήτης να τοποθετεί ειδικό σύστη-
μα πυροπροστασίας, έτσι ώστε να εξασφαλίζεται η
προστασία των κατοικιών και κυρίως των πολιτών αλλά
και των επιχειρούντων στην κατάσβεσή της.

Χρειάζεται γενναία μεταρρύθμιση στην επιτάχυνση
των διαδικασιών που αφορά τα έργα Πολιτικής Προ-
στασίας, τηρώντας πάντα τη νομιμότητα, έτσι ώστε τα
έργα αυτά να είναι επ’ ωφελεία των πολιτών σε ρεαλι-
στικούς χρόνους.

Ενδυνάμωση των δήμων με στελεχιακό δυναμικό,
εκπαιδευμένο και επιστημονικό, για πολλές ειδικότη-
τες. Δεν είναι δυνατόν ο Δήμος Παλλήνης να έχει μόλις
έναν υπάλληλο στον τομέα Πολιτικής Προστασίας.

Η επένδυση στην πρόληψη (έργα και εκπαίδευση
πολιτών) είναι απαραίτητη. Το κόστος (κοινωνικό
και οικονομικό) της αποκατάστασης των ζημιών εί-
ναι πάντα πολύ μεγαλύτερο και μη διαχειρίσιμο
πολλές φορές, σε σχέση με την οργανωμένη και

ελεγχόμενη πρόληψη.
Ιδιαίτερες ευχαριστίες στους εθελοντές και εργαζό-

μενους, οι οποίοι συνέβαλαν καθοριστικά στο να μην
εισέλθει ο πύρινος όλεθρος εντός του αστικού μας
ιστού.

Ας περάσουμε όμως σε κάτι πιο ευχάριστο. Η
Παλλήνη έλκει την ιστορία της από την Αρχαία Ελ-
λάδα και την Παλληνίδα Αθηνά. Τι σχεδιάζετε για
την ανάδειξη της ιστορίας και της ταυτότητας της
περιοχής σε συνδυασμό με τον αρχαιολογικό
πλούτο που υπάρχει;

Ο Δήμος Παλλήνης μέχρι χτες δεν είχε καμία επίσημη
αναφορά στην ιστορία του. Να φανταστείτε πως ο λο-
γότυπος του δήμου είχε ως βασικό θέμα το κτήριο του
δημαρχείου! Ο Δήμος Παλλήνης έχει μια αρχέγονη
ιστορία. Και αφορά και τις τρεις κοινότητές του. Ενδει-
κτικά αναφέρω τοπόσημα όπως το Ιερό της Παλληνί-
δος Αθηνάς στην Παλλήνη, ή την περιοχή του Γαργητ-
τού, «πατρίδα» ενός εκ των πλέον σημαντικών φιλοσό-
φων της Αρχαίας Ελλάδας, του Επίκουρου, και άλλα
πολλά. Κρίθηκε, συνεπώς, επιβεβλημένη η αλλαγή λο-
γοτύπου του δήμου μας, που όμως θα σημάνει έναν
νέο τρόπο επικοινωνίας και ταυτόχρονα την ανάδειξη
των ειδικών γνωρισμάτων και κυρίως της αρχέγονης
ιστορίας αυτού του τόπου που παραμένει άγνωστη
στους ίδιους τους δημότες και πολύ περισσότερο και
στην υπόλοιπη Ελλάδα. Ο νέος λογότυπος συνδέεται
με το Ιερό της Παλληνίδος Αθηνάς. 

Η αλλαγή του λογοτύπου του δήμου σε ένα σύμβολο
που αναδεικνύει την αρχαία ιστορία και τα ιδιαίτερα
χαρακτηριστικά της περιοχής είναι μια ευκαιρία για τον
δήμο να ενισχύσει την ταυτότητά του και να προβάλει
την πολιτιστική του κληρονομιά, μπορεί να συμβάλει
ουσιαστικά στην ανάδειξη της περιοχής ως τουριστι-
κού προορισμού και τοποσήμου. 

Αυτή η κίνηση μπορεί να ενισχύσει την τουριστική
προβολή και την αναγνωρισιμότητα του δήμου σε εθνι-
κό και διεθνές επίπεδο. 

Η παρουσίαση του λογοτύπου του δήμου μας είναι
η αρχή για μια σειρά από ενέργειες που θα ενισχύ-
σουν την εικόνα του και γύρω από αυτό θα αρχίσει να
χτίζεται και να παρουσιάζεται μια ολοκληρωμένη
ταυτότητα.

Επιπλέον η κίνηση αυτή θα επιτρέψει στον δήμο μας 
- Να διεκδικήσει την πολιτιστική και ιστορική του

ταυτότητα στον ελλαδικό χώρο.

- Να διεκδικήσει πόρους για την ανάδειξη της κλη-
ρονομιάς του.

- Να προσελκύσει επενδύσεις που άπτονται της
τουριστικής και πολιτιστικής ανάπτυξης.

Τέλος, έχοντας αναλάβει σημαντικά αξιώματα
στην κεντρική πολιτική σκηνή, επιλέξατε να κά-
νετε την αντίστροφη πορεία και κατορθώσατε να
εκλεγείτε δήμαρχος. Έχοντας, λοιπόν, αυτή την
εμπειρία, τι θα μπορούσατε να προσφέρετε στον
διάλογο που ανοίγει με το υπουργείο Εσωτερικών
στην ανακατανομή αρμοδιοτήτων μεταξύ κεντρι-
κού κράτους και Τοπικής Αυτοδιοίκησης ενόψει
της σύνταξης του νέου Κώδικα Αυτοδιοίκησης;

Δεν συμμερίζομαι τον χαρακτηρισμό της αντίστρο-
φης πορείας. Θεωρώ πως η Τοπική Αυτοδιοίκηση
είναι ένας χώρος που κρίνεσαι καθημερινά από
τους πολίτες για την αποτελεσματικότητά σου. Και
σε έναν δήμο μπορείς πραγματικά να βελτιώσεις
την καθημερινότητα των συμπολιτών σου, αν έχεις
πρόγραμμα και όρεξη για δουλειά. Αυτός ήταν και
το κίνητρο να ασχοληθώ με τον Δήμο Παλλήνης,
έναν δήμο που κατοικώ τα τελευταία 17 χρόνια. Εί-
ναι σίγουρο πως η εμπειρία μου από τη Βουλή αλλά
και την υπουργική θητεία στο υπουργείο Υγείας
έχει να προσφέρει αφενός για το καλό του δήμου
και αφετέρου στις γενικότερες συζητήσεις που
αφορούν την αναβάθμιση του θεσμού της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης του πρώτου βαθμού. Οι προτάσεις
που καταθέτω, όπως αυτές που προανέφερα στον
τομέα της Πολιτικής Προστασίας, κατατίθενται ακό-
μη στα αρμόδια όργανα της ΠΕΔΑ και της ΚΕΔΕ.
Αυτό που υποστηρίζω εγώ αλλά και όλοι οι δήμαρ-
χοι είναι πως η Τοπική Αυτοδιοίκηση πρέπει να είναι
Αυτοδιοίκηση στην πράξη. Αυτό σημαίνει λιγότερη,
πολύ λιγότερη γραφειοκρατία, περισσότερους πό-
ρους και προσωπικό και επιτάχυνση διαδικασιών
που αφορούν κρίσιμα έργα. Πιστεύω και αυτό θα
διεκδικώ, όχι μόνο προς το υπουργείο Εσωτερικών
αλλά και από άλλα συναρμόδια υπουργεία: οι δήμοι
πρέπει να έχουν λυμένα τα χέρια και να μπορούν να
ασκούν τις δικές τους πολιτικές πάντα σε συνεννόη-
ση με την Κεντρική Διοίκηση, γιατί όλοι στο τέλος εκ-
προσωπούμε το κράτος και οι πολίτες περιμένουν
από εμάς να είμαστε άμεσοι και ουσιαστικοί στην
επίλυση των προβλημάτων αλλά και στην ανάπτυξη
των πόλεών μας με σύγχρονους όρους.
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Οι δήμοι πρέπει να
έχουν λυμένα τα
χέρια για να μπορούν
να ασκούν τις δικές
τους πολιτικές

«
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Π
αρά το γεγονός ότι η προσέγγιση των
κρατών-μελών αλλά και των εκπρο-
σώπων των θεσμών της Ευρωπαϊκής

Ένωσης κατά το τελευταίο άτυπο Συμβούλιο
Εξωτερικών Υποθέσεων, αφήνει απόλυτα ικα-
νοποιημένες Αθήνα και Λευκωσία, η Άγκυρα
δεν έλαβε τα μηνύματα και συνεχίζει τις προ-
κλητικές δηλώσεις. Σε δηλώσεις του μετά τη
συμμετοχή του στο Άτυπο Συμβούλιο ο Χακάν
Φιντάν απέρριψε τη διασύνδεση του Κυπρια-
κού με τις ευρωτουρκικές σχέσεις. «Πιστεύου-
με ότι η αναζωογόνηση των σχέσεων Τουρ-
κίας-ΕΕ είναι προς το συμφέρον όλων», δήλω-
σε ο Χακάν Φιντάν, για να συμπληρώσει, ωστό-

σο, ότι «η σύνδεση του Kυπριακού προβλήμα-
τος με τις ευρωτουρκικές σχέσεις δεν είναι
υγιής μέθοδος και δεν θα αποφέρει αποτελέ-
σματα».

Ο επικεφαλής της τουρκικής διπλωματίας
υπογράμμισε ότι η ένταξη στην Ευρωπαϊκή
Ένωση αποτελεί στρατηγικό στόχο για τη χώρα
του και σημείωσε ότι ο Τούρκος πρόεδρος, Ρε-
τζέπ Ταγίπ Ερντογάν, το έχει εκφράσει αυτό με
σαφήνεια. «Θέλουμε να προχωρήσουμε με μια
θετική ατζέντα. Εάν η ΕΕ επιδείξει θετική προ-
σέγγιση με τον ίδιο τρόπο, αυτό θα είναι προς το
συμφέρον όλων», είπε ο Χακάν Φιντάν.

Το θέμα των θεωρήσεων εισόδου για τους

Τούρκους πολίτες στις χώρες της ζώνης Σένγ-
κεν αποτελεί ένα από τα αγκάθια των διαπραγ-
ματεύσεων και ο Φιντάν δήλωσε ότι έχουν εκ-
πληρωθεί από την Τουρκία 66 κριτήρια και ότι
τα αρμόδια θεσμικά όργανα συνεργάζονται για
την ολοκλήρωση των υπόλοιπων έξι κριτηρίων. 

Κατάργηση βίζας 
Ο Τούρκος υπουργός ανέφερε ακόμη ότι

«μέχρι να επιτευχθεί η κατάργηση της βίζας,
συνεχίζουμε να εργαζόμαστε για την εξάλειψη
των δυσκολιών και των εμποδίων που αντιμε-
τωπίζουν οι πολίτες μας κατά τη διαδι-
κασία υποβολής αιτήσεων θεώρησης
Σένγκεν. Συνεχίζουμε τις επαφές μας
με την ΕΕ και τα κράτη-μέλη για την
επέκταση των θεωρήσεων πολλαπλών
εισόδων και των θεωρήσεων μακράς
διάρκειας». Στο θέμα της τελωνειακής
ένωσης ΕΕ-Τουρκίας, ο Χακάν Φιντάν
τόνισε ότι «συνεχίζουμε να αναμένουμε την
επικαιροποίησή της».

Επίσης, ζήτησε να επαναλειτουργήσουν οι
καθιερωμένοι μηχανισμοί διαλόγου Τουρκίας-
Ευρωπαϊκής Ένωσης που ανεστάλησαν το
2019 και «να γίνουν συγκεκριμένα βήματα σε
τεχνικά ζητήματα, προκειμένου οι σχέσεις να
αποκτήσουν δυναμική την επόμενη περίοδο».
Ο Τούρκος υπουργός Εξωτερικών χαρακτήρι-
σε την περίπου δίωρη συνάντηση στις Βρυξέλ-
λες «θετική εξέλιξη» και «σημαντική για την
αναζωογόνηση των σχέσεών μας με την ΕΕ»,
υπενθυμίζοντας ότι η Τουρκία δεν είχε προ-
σκληθεί σε αυτές τις συναντήσεις για αρκετό
καιρό. 

Αντίδραση του ΥΠΕΞ 
Ο Έλληνας υπουργός Εξωτερικών Γιώργος

Γεραπετρίτης ξεκαθάρισε για άλλη μια φορά
ότι «ζητήματα κυριαρχίας δεν πρόκειται ποτέ
να μπουν σε συζήτηση και τα κυριαρχικά δι-
καιώματα θα τα υποστηρίξουμε μέχρι τέλους».
Σε τηλεοπτική του συνέντευξη για το δόγμα της

«Γαλάζιας Πατρίδας» είπε ότι «είναι μια παρά-
νομη αξίωση που προβάλλει η Τουρκία» και
πρόσθεσε πως είναι αυτονόητο ότι «η Τουρκία
δεν θα υπαναχωρήσει από τη βασική της αυτή
θέση από τη μία μέρα στην άλλη». 

Ο κ. Γεραπετρίτης σημείωσε ότι η χώρα μας
έχει μια στάση συνεπή και αυστηρή απέναντι
στην Τουρκία και προσέθεσε πως η επιλογή
που έκανε η κυβέρνηση ήταν να προχωρήσει η
εξομάλυνση των ελληνοτουρκικών σχέσεων
και αν διαπιστωθεί πως είναι δυνατόν να εισέλ-
θουν οι δυο πλευρές σε πιο σύνθετα ζητήματα

που θα εξασφαλίσουν επί μακρόν ηρε-
μία, να προχωρήσουν.

«Τη γραμμή τη χαράσσουν ο πρωθυ-
πουργός και συλλογικά το υπουργικό
Συμβούλιο και το ΚΥΣΕΑ. Είναι σαφέ-
στατη η τοποθέτηση του πρωθυπουρ-

γού ότι η Ελλάδα με σύνεση και επαγ-
γελματισμό προχωράει σε συζήτηση με

την Τουρκία. Είμαστε έτοιμοι για όλα τα ενδε-
χόμενα. Δεν είμαστε αιθεροβάμονες, ούτε
αφελείς. Χτίζουμε βήμα βήμα. Φροντίζουμε
έτσι ώστε το πρώτο βήμα να είναι να πάμε σε
ήρεμα νερά. Εάν ωριμάσουν οι συνθήκες θα
μπούμε και στα πιο σύνθετα ζητήματα, τα οποία
θα μας διασφαλίσουν πιο μακρά ειρήνη. Συντε-
ταγμένα η ελληνική κυβέρνηση είναι υπέρ αυ-
τής της θέσης» είπε ο κ. Γεραπετρίτης.

«Η επιλογή, την οποία κάναμε όταν ανέ-
λαβα με την εντολή του πρωθυπουργού το
υπουργείο Εξωτερικών, είναι να προχωρή-
σουμε σε εξομάλυνση των ελληνοτουρκι-
κών σχέσεων και να δούμε σταδιακά πώς εί-
ναι δυνατόν να μπορέσουμε να μπούμε και
σε πιο σύνθετα ζητήματα, τα οποία θα μας
διασφαλίσουν μία επί μακρόν ηρεμία στην
ευρύτερη περιοχή μας. Κάνοντας μια αποτί-
μηση 13 μήνες μετά την εκκίνηση αυτών των
συνομιλιών και την ανάληψη του υπουργεί-
ου Εξωτερικών, εγώ αισθάνομαι ικανοποί-
ηση για το πώς έχουν πάει τα πράγματα»,
υπογράμμισε.

«Ζητήματα κυριαρχίας δεν πρόκειται ποτέ να μπουν σε συζήτηση
και τα κυριαρχικά δικαιώματα θα τα υποστηρίξουμε μέχρι τέλους» 

δήλωσε ο Έλληνας υπουργός Εξωτερικών 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Αναχαίτιση 
Γεραπετρίτη 

στα τουρκικά φάλτσα 
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Ξ
ανά στο ίδιο έργο θεατές με τους χιλιάδες
γονείς των πρωτοετών ετεροδημοτών φοιτη-
τών να αναζητούν εναγωνίως φοιτητική στέ-

γη για ενοικίαση σε μια φάση κατά την οποία τα ενοί-
κια έχουν πλέον χτυπήσει κόκκινο, ξεπερνώντας
κατά πολύ τα αντίστοιχα επίπεδα του καλοκαιριού
του 2023.

Πρόκειται για ένα φαινόμενο το οποίο κάθε χρό-
νο οξύνεται όλο και περισσότερο, με τα ΜΜΕ να
προβάλλουν συνεχώς τις διαμαρτυρίες των γονέων
των ετεροδημοτών πρωτοετών φοιτητών. Μάλιστα
όπως επισημαίνεται και σε σχετικό δημοσίευμα με
τίτλο «Φοιτητική Στέγη: Δεν υπάρχει σπίτι κάτω από
10 ευρώ το τετραγωνικό», «σε γενικές γραμμές δεν
υπάρχουν πολύ εύκολα σπίτια κάτω από 10 ευρώ το
τετραγωνικό οπουδήποτε στην Αθήνα και το ίδιο
ισχύει και για τις άλλες περιοχές που
έχουν μεγάλη ζήτηση» (www.parapo-
litika.gr 26/8/2024). 

Και όλα αυτά ενώ ήδη το 2023 άλλο
δημοσίευμα επισήμανε ότι «σημαντι-
κή αύξηση στα ενοίκια των φοιτητικών
κατοικιών καταγράφεται στις μεγαλύ-
τερες φοιτητουπόλεις της Ελλάδας, με
τη μέση άνοδο των ζητούμενων μέσων
τιμών να φτάνει το 10% σε σχέση με
πέρσι και τη μέση τιμή ενοικίου μιας
φοιτητικής κατοικίας να ανέρχεται στα
9,1 ευρώ/τμ» (www.ot.gr 29/7/2023). 

Βέβαια «ενοίκιο άνω των 10 ευρώ το
τετραγωνικό σημαίνει ότι πρέπει να
πληρώνεις έναν “καθαρό” κατώτατο
μισθό για ένα διαμέρισμα 70 τετραγω-
νικών» (www.thetoc.gr 3/7/2024).

Δεδομένου δε ότι πέρσι κυμαίνονταν «άνω των
400€/μήνα το 70% των διαθέσιμων φοιτητικών κα-
τοικιών» (www.protothema.gr 16/6/2023) αντιλαμ-
βάνεται κανείς πού έχει φτάσει πλέον το επίπεδο
των ενοικίων σήμερα. 

Και σαν να μην έφτανε αυτό, η αύξηση του τουρι-
σμού και η συνακόλουθη αυξημένη ζήτηση για βρα-
χυχρόνια μίσθωση (Airbnb) μειώνουν αποφασιστι-
κά την προσφορά διαμερισμάτων για φοιτητική στέ-
γη, με αποτέλεσμα την ακόμη μεγαλύτερη αύξηση
των ενοικίων. 

Μάλιστα «το στατιστικό δελτίο του Ινστιτούτου του
Συνδέσμου Ελληνικών Τουριστικών Επιχειρήσεων
μηνός Ιουλίου, που καλύπτει το διάστημα Ιανουαρί-
ου έως και τον Ιούνιο 2024, αποκαλύπτει μια δυνα-
μική ανάπτυξης του κλάδου της βραχυχρόνιας μί-
σθωσης καθώς η αύξηση των ακινήτων που προ-
σφέρονται ως καταλύματα αυτής της μορφής είναι
της τάξεως των 20.000 μονάδων κάθε μήνα. Συγκε-
κριμένα, ο αριθμός καταλυμάτων τον Ιούνιο ανήλθε
στα 224.860, έναντι 204.578 έναν χρόνο πριν»
(www.aftodioikisi.gr 26/7/2024).

Έτσι «τα Airbnb βάζουν “λουκέτο” στη φοιτητική
στέγη» (www.goodnet.gr 13/8/2024), με την Κρήτη
να κρατάει τα σκήπτρα.

Πλέον «το κόστος της φοιτητικής στέγης στο

Ηράκλειο έχει γίνει ασύλληπτο, με ενοίκια που ξε-
περνούν τα 600 ευρώ για μικρές γκαρσονιέρες στο
κέντρο της πόλης» (https://maleviziotis.gr
28/8/2024). Επιπλέον «δυσεύρετα είναι τα σπίτια
προς ενοικίαση στα Χανιά, με τους νέους φοιτητές
(και όχι μόνο) να κάνουν πραγματικό αγώνα, προ-
κειμένου να βρουν ένα σπίτι για να ενοικιάσουν.
Μάλιστα, η μικρή διαθεσιμότητα ενοικιαζόμενων
σπιτιών εκτινάσσει τα ενοίκια στα ύψη (www.hanio-
tika-nea.gr 29/7/2024).

Επιπλέον, κυρίως στα νησιά, «οι ιδιοκτήτες δεν
διαθέτουν τα ακίνητά τους για μακροχρόνια μίσθω-
ση σε φοιτητές αλλά έχουν επινοήσει μεσοπρόθε-
σμη ενοικίαση που ξεκινά από τον Οκτώβριο και τε-
λειώνει στα τέλη Μαΐου ή στα μέσα Ιουνίου
(www.zarpanews.gr 25/8/2024).

Και όλα αυτά βεβαίως με φόντο τόσο
την ακρίβεια που πλήττει τη χώρα όσο
και τη συνακόλουθη μείωση της αγορα-
στικής δύναμης των νοικοκυριών.

Όμως το ζήτημα της έλλειψης φοιτη-
τικής στέγης και της συνακόλουθης
εκτόξευσης των ενοικίων είναι εξαιρετι-
κά δύσκολο να επιλυθεί την επόμενη
πενταετία, καθώς κάθε χρόνο έχουμε
συνεχείς αυξήσεις στις αξίες των ακινή-
των σε συνδυασμό με τη μείωση της
προσφοράς του αριθμού των κατοικιών
προς ενοικίαση.

Πάντως από τη δική μας πλευρά
έχουμε προτείνει εδώ και πολλά χρόνια
την αλλαγή του μοντέλου πρόσβασης
στα ΑΕΙ, το οποίο πέραν των άλλων θα εί-

χε ως αποτέλεσμα και τη δραστική αντιμετώπιση
του οξυμμένου προβλήματος των αυξημένων ενοι-
κίων φοιτητικής στέγης.

Το ίδιο επαναλάβαμε και πέρσι για άλλη μια φορά
(www.notismarias.gr 5/8/2023). Εις μάτην όμως.

Πέραν των εκπαιδευτικών παραμέτρων που
έχουν σχέση με την κατάργηση των Πανελλαδικών
Εξετάσεων και τη θεσμοθέτηση της ελεύθερης πρό-
σβασης στα ΑΕΙ, θέση την οποία υπερασπίζομαι
σθεναρά από το 2008 με άρθρα μου ως πανεπιστη-
μιακός δάσκαλος, η κατάργηση των Πανελλαδικών
Εξετάσεων και η εγκαθίδρυση ενός περιφερειακού
συστήματος ελεύθερης πρόσβασης στα ΑΕΙ είναι
βέβαιο ότι θα οδηγήσουν σε σημαντική ανακούφιση
των ελληνικών νοικοκυριών στην επόμενη δύσκολη
οικονομική περίοδο, η οποία αναμένεται να σημα-
δεύσει τη χώρα λόγω και του κόφτη δαπανών του
νέου Συμφώνου Σταθερότητας «που θα ισχύσει
στην Ελλάδα για την τετραετία 2025-2028, με τον
πήχη να τίθεται κατά μέσο όρο στο 3%» (www.902.gr
4/7/2024).

Άλλωστε, η ζοφερή οικονομική κατάσταση των
ελληνικών νοικοκυριών επιβεβαιώνεται καθημε-
ρινά. 

Η προτεινόμενη ελεύθερη πρόσβαση λοιπόν
στα ΑΕΙ θα έχει ως αποτέλεσμα οι γονείς να σταμα-
τήσουν να δαπανούν χιλιάδες ευρώ ετησίως σε

φροντιστήρια. Έτσι, μόνο το 2018 σε εποχή κρίσης
και μνημονίων η ιδιωτική δαπάνη της ελληνικής
οικογένειας ανήλθε ετησίως σε 1,5 δισ. ευρώ
(www.kathimerini.gr 5/10/2018). Μεγάλο μέρος
της δαπάνης αυτής κατευθύνθηκε στα φροντιστή-
ρια για την προετοιμασία των μαθητών προκειμέ-
νου να περάσουν στις Πανελλαδικές Εξετάσεις σε
κάποιο ΑΕΙ.

Με την πρότασή μας για ελεύθερη πρόσβαση στα
ΑΕΙ σε συνδυασμό με την εφαρμογή της αρχής της
περιφερειακής προτίμησης οι φοιτητές θα μπορούν
να σπουδάζουν στον τόπο κατοικίας τους και έτσι
δεν θα επιβαρύνεται ο μηνιαίος οικογενειακός προ-
ϋπολογισμός με 1.000 τουλάχιστον ευρώ για κάθε
φοιτητή/τρια.

Επιπλέον προτείνεται η αξιοποίηση της εμπειρίας
των άλλων ευρωπαϊκών πανεπιστημίων σε μεθό-
δους αξιολόγησης των πρωτοετών φοιτητών προς
αντιμετώπιση της αυξημένης ζήτησης σε σχολές
αιχμής.

Τέλος, ζητούμε δωρεάν ενδοπεριφερειακή μετα-
κίνηση των φοιτητών με τα μέσα μαζικής μεταφο-
ράς, προκειμένου να μειωθούν τα κόστη που επωμί-
ζεται η κάθε οικογένεια για δαπάνες φοιτητικής μέ-
ριμνας και εγκατάστασης.

Επιπλέον οι νέες μειωμένες πλέον δαπάνες για
τη φοιτητική μέριμνα που βαραίνουν την ελληνική
οικογένεια θα καταναλώνονται στο εσωτερικό της
χώρας.

Μάλιστα αν λάβουμε υπόψη ότι από τους τουλά-
χιστον 379.559 ενεργούς φοιτητές το 2022
(www.esos.gr 11/2/2024) οι μισοί από αυτούς, ήτοι
189.000, σπουδάζουν εκτός του τόπου της μόνιμης
οικογενειακής τους κατοικίας, αντιλαμβάνεται κα-
νείς ότι θα μπορούσαν οι διάφοροι οικογενειακοί
προϋπολογισμοί να εξοικονομήσουν τουλάχιστον
1,89 δισ. ευρώ ετησίως, ίσως και περισσότερα. 

Ο παραπάνω αριθμός ετεροδημοτών φοιτητών
επιβεβαιώνεται πέραν των άλλων και από το γεγο-
νός ότι παρά τα πολύ αυστηρά οικονομικά κριτήρια
το 2022 οι δικαιούχοι του φοιτητικού στεγαστικού
επιδόματος ανέρχονταν σε 50.000 άτομα
(www.ot.gr 15/9/2022).

Εν κατακλείδι η προτεινόμενη ελεύθερη πρό-
σβαση στα ΑΕΙ θα συμβάλει στη σημαντική οικονο-
μική ανακούφιση της ελληνικής οικογένειας που
υποφέρει από τον ψηλό πληθωρισμό, την ακρίβεια,
τη μειωμένη αγοραστική δύναμη και τα συνεχή φο-
ρολογικά ρεσάλτα στις τσέπες των Ελλήνων πολι-
τών.

Ταυτόχρονα θα οδηγήσει και σε κατακόρυφη μεί-
ωση των ενοικίων της φοιτητικής στέγης, καθώς θα
μειωθεί δραστικά ο αριθμός των τουλάχιστον
189.000 ετεροδημοτών φοιτητών και ως εκ τούτου
θα μειωθεί συνακόλουθα και η ζήτηση για ενοικία-
ση φοιτητικής στέγης.

Και όλα αυτά την ώρα που η κυβέρνηση μελετά
μέτρα, προκειμένου «να ανοίξουν 200.000 κλειστά
σπίτια και να αποκλιμακωθούν τα ενοίκια»
(www.protothema.gr 15/8/2024). 

Η ελεύθερη πρόσβαση στα ΑΕΙ αντίδοτο 
στην έλλειψη φοιτητικής στέγης λόγω Airbnb

ΕΡΤ, η τηλεόραση
στα καλύτερά της!

Θ
εωρείται από τα πιο επιτυ-
χημένα δείγματα γραφής
στο άνυδρο τηλεοπτικό το-

πίο, για το τι πραγματικά ζητά μεγά-
λος αριθμός τηλεθεατών, που ακόμη
«σκοτώνει» την ώρα του στο χαζο-
κούτι. Και όχι μόνο για την άψογη
κάλυψη των Ολυμπιακών Αγώνων.
Εξαιρούνται οι νέες ηλικίες που ούτε
ανοίγουν τηλεόραση ούτε αγορά-
ζουν τη συσκευή, στρέφοντας το εν-
διαφέρον τους στον κόσμο του δια-
δικτύου για να ενημερωθούν και να
διασκεδάσουν.

Στην καλοκαιρινή  ραστώνη είμαι
από τους φαν των εκπομπών της
ΕΡΤ, παρακολουθώντας ανελλιπώς
τα προγράμματά της, από τις ειδή-
σεις μέχρι «Τα καλύτερά μας χρό-
νια»  και «Παραλία» για τους παρα-

κάτω λόγους... 

Πρώτον, βλέπω ειδήσεις που απο-
φεύγουν όσο μπορούν τον στιγματι-
σμό της προπαγάνδας, σε αντίθεση
με τα ιδιωτικά κανάλια που απροκά-
λυπτα προπαγανδίζουν κομματικά
σύμφωνα με τις εντολές των ιδιο-
κτητών τους. 

Δεύτερον,  δεν μπορώ άλλο να
βλέπω σε επανάληψη σειρές προ ει-
κοσαετίας και ταινίες του ’80, ’90 και
βιντεοταινίες που υποτιμούν τη νοη-
μοσύνη μου.

Τρίτον, δεν αντέχω τον βομβαρδι-
σμό των spots που ξεπερνάνε σε
χρόνο κάθε προδιαγραφή του Εθνι-
κού Συμβουλίου της Ραδιοτηλεόρα-
σης, ενώ αντίθετα στα κανάλια της
ΕΡΤ οι λίγες διαφημίσεις είναι πιο
αποτελεσματικές και πιο οικονομι-
κές. 

«Πιάνουν τόπο» τα χρήματα των
διαφημιζομένων!

Πολλές ευχές για καλή τηλεοπτική
νέα σεζόν.

του
Θανάση 

Παπαμιχαήλ 

Επικοινωνιολόγος
& Σ.Ο.Π.Α. 

(Συγγραφέας
Οδηγών 

Πολιτικής 
Αυτοβελτίωσης)

του
Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών της ΕΕ 
στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρώην
Ευρωβουλευτής
notismarias@gmail.com
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«Β
ούλιαξαν» από κόσμο, τουλά-
χιστον στις περισσότερες πε-
ριπτώσεις, τα ορεινά χωριά

της χώρας μας τις ημέρες του Δεκαπενταύ-
γουστου, ενώ τώρα αρχίζουν ξανά να ερη-
μώνουν, καθώς έχει αναχωρήσει ο μεγαλύ-
τερος όγκος των επισκεπτών...

Δυστυχώς ακυρώνεται στην πράξη το
σλόγκαν «Ελλάδα δεν είναι μόνο η Αθήνα»,
γιατί Ελλάδα είναι μόνο η Αθήνα. 

Ακόμη και απομακρυσμένα και εγκατα-
λελειμμένα χωριά πήραν μια πνοή ζωής. 

Υποδέχτηκαν τους «ξενιτεμένους», που
μένουν μόνιμα στα μεγάλα αστικά κέντρα
της χώρας αλλά και σε κάθε γωνιά του εξω-
τερικού, ακούστηκαν παιδικές φω-
νές, τα πανηγύρια έδωσαν έναν πα-
ραδοσιακό τόνο και δημιούργησαν
ένα κλίμα νοσταλγίας, παιδιά αντα-
μώθηκαν με γονείς, αδέλφια με
αδέλφια, συγγενείς με συγγενείς,
χωριανοί με συγχωριανούς. Τα πανη-
γύρια στα χωριά είναι μια καλή ευκαι-
ρία για ανανέωση μέσα από την επι-
στροφή στις ρίζες και από τις μυρω-
διές της όμορφης φύσης.

Μια ευκαιρία για εκτόνωση μέσα από το
φαγοπότι, τον χορό και το τραγούδι. Μια ευ-
καιρία για επικοινωνία μέσα από τη συνάν-
τηση με τους άλλους. Κυρίως, όμως, μια ευ-
καιρία για πνευματική ανάταση μέσα από τη
ζωή του εορταζόμενου αγίου. Και όπως λέει
το τραγούδι, «να μας έχει ο Θεός γερούς,
πάντα ν’ ανταμώνουμε και να ξεφαντώνου-
με με χορούς κυκλωτικούς…». Δυστυχώς,
όμως, σε αντίθεση με τα παλαιότερα χρόνια,
όπου ήταν άλλα τα ήθη, άλλα τα έθιμα, άλλοι
οι άνθρωποι, αγνοούμε σήμερα την πνευμα-
τική διάσταση των πανηγυριών και περιορι-
ζόμαστε να τα βλέπουμε και να τα ζούμε
απλά ως μια κοινωνική εκδήλωση.

Πέρα από τα πανηγύρια, ποικίλες και
πλούσιες ήταν οι εκδηλώσεις που έγιναν με
πολιτιστικά, αθλητικά και καλλιτεχνικά
δρώμενα αλλά και πεζοπορίες. Τώρα όμως
και πάλι σιγή στα χωριά. Έμειναν πίσω λίγοι
αποκαμωμένοι γέροντες, λίγες σκυρτωμέ-
νες γερόντισσες και πού και πού και ορι-
σμένοι μεσήλικες, σχεδόν καθόλου παιδιά,
που κάποτε με τα γέλια και τα παιχνίδια τους
ομόρφαιναν τα χωριά. Οι νέοι δεν έχουν πε-
ριθώρια να μείνουν στα χωριά τους, αφού η

ενασχόληση με τη γεωργία και την κτηνο-
τροφία, όπως λένε, δεν τους αποδίδει πλέον
τίποτα και δεν αρκούν για να επιβιώσουν.

Παλαιότερα έβλεπες χωράφια καλλιερ-
γούμενα, ενώ κυπροκούδουνα ζώων αντι-
λαλούσαν στα λαγκάδια, τώρα οι εκτάσεις
γέμισαν από αγκαθιές, ενώ τα ζωντανά
έχουν μείνει ελάχιστα. Και πουθενά, μα
πουθενά δεν βλέπεις τα εξαφανισμένα πια
συμπαθέστατα γαϊδουράκια, που ούτε δείγ-
μα τους δεν υπάρχει. Τα περισσότερα σπίτια
είναι ακατοίκητα και ερμητικά κλειστά, ενώ
άλλα από αυτά έχουν παραδοθεί στη φθορά
του χρόνου.

Όσο και αν δεν το καταλαβαίνουμε, είναι
εθνικής, ναι, εθνικής σημασίας θέμα
να αναστραφεί αυτή η εγκατάλειψη
των χωριών, γιατί «Ελλάδα δεν είναι
μόνο η Αθήνα», όπως έλεγε ένα σύν-
θημα.

Γι’ αυτό πρέπει να προληφθεί ο
ολικός αφανισμός των χωριών, που,
αν δεν υπάρξουν ουσιαστικές πα-
ρεμβάσεις, σε λίγο καταφθάνει. Πολ-
λά είναι τα μέτρα που μπορούν να

παρθούν, με κυριότερα τα κίνητρα για αγρο-
τοτουριστικές επενδύσεις στα χωριά, την
πριμοδότηση για επιστροφή οικογενειών,
τις προσλήψεις με το στοιχείο της εντοπιό-
τητας, τη βελτίωση των υποδομών, την άρση
του αποκλεισμού, που έχει να κάνει με την
έλλειψη ιατρικής, ταχυδρομικής, τραπεζι-
κής, εκπαιδευτικής πρόσβασης, η εμπέδω-
ση του αισθήματος ασφαλείας με αποτελε-
σματικότερη αστυνομική φύλαξη, με επανί-
δρυση στρατιωτικών φυλακίων όπου χρει-
άζεται κ.ά.

Δεν μπορούμε να κόβουμε τις ρίζες μας
και να αφήνουμε μοιρολατρικά να παρακ-
μάζουν, να αδειάζουν τα χωριά χωρίς να
έχουμε συνέπειες, χωρίς να τιμωρηθούμε
από τις ίδιες τις συνθήκες της ζωής. Πέρα
από το γεγονός ότι θα μας καταδιώκει πάν-
τοτε η αγιάτρευτη νοσταλγία, πληρώνουμε
τίμημα ως ένα είδος φυσικής εκδίκησης
όταν αρνούμαστε αυτό στο οποίο οφείλου-
με, αυτό που είμαστε. Επιπλέον ο μαρασμός
της υπαίθρου αλλάζει άρδην τα δεδομένα
σε γενικότερο κοινωνικό και οικονομικό
επίπεδο. Τα χωριά είναι η «ψυχή» της Ελλά-
δας και είναι αδήριτη ανάγκη να μη γίνει
ανεκτό και επιτρεπτό το ξεκλήρισμά τους. 

Η
αύξηση των περιστατικών ενδοοικογενειακής βίας, οι ανθρωποκτονίες
με θύματα γυναίκες και δράστες τους συζύγους τους, τα ελλιπή μέτρα
πρόληψης και καταστολής τέτοιων εγκλημάτων οδήγησαν στην ανάγκη

αναδιαμόρφωσης του νομοθετικού πλαισίου της ενδοοικογενειακής βίας.
Η κυβέρνηση σε συνεργασία με το υπουργείο Δικαιοσύνης με μια δέσμη νέων

μέτρων που αφορούν την ενδοοικογενειακή βία αποπειράται να βάλει τέλος στη
ραγδαία εξάπλωση του φαινομένου.

Σύμφωνα με το άρθρο 1 του Ν.3500/2006, θεωρείται:
1. Ενδοοικογενειακή βία, η τέλεση αξιόποινης πράξης σε βάρος μέλους της οι-

κογένειας, σύμφωνα με τα άρθρα 6, 7, 8 και 9 του παρόντος και τα άρθρα 299 και
311 του Ποινικού Κώδικα.

2. α. Οικογένεια ή κοινότητα που αποτελείται από συζύγους ή γονείς και συγγε-
νείς πρώτου και δεύτερου βαθμού εξ αίματος ή εξ αγχιστείας και τα εξ υιοθεσίας
τέκνα τους.

β. Στην οικογένεια περιλαμβάνονται, εφόσον συνοικούν, συγγενείς εξ αίματος
ή εξ αγχιστείας μέχρι τετάρτου βαθμού και πρόσωπα των
οποίων επίτροπος, δικαστικός παραστάτης ή ανάδοχος γο-
νέας έχει οριστεί μέλος της οικογένειας, καθώς και κάθε
ανήλικο πρόσωπο που συνοικεί στην οικογένεια.

γ. Οι διατάξεις του παρόντος νόμου εφαρμόζονται και στη
μόνιμη σύντροφο του άνδρα ή στον μόνιμο σύντροφο της γυ-
ναίκας και στα τέκνα, κοινά ή ενός εξ αυτών, εφόσον τα πρό-
σωπα αυτά συνοικούν, ως και στους τέως συζύγους.

3. Θύμα ενδοοικογενειακής βίας, κάθε πρόσωπο της προ-
ηγούμενης παραγράφου σε βάρος του οποίου τελείται αξιό-
ποινη πράξη κατά τα άρθρα 6, 7, 8 και 9 του παρόντος. Θύμα
είναι και το μέλος, στην οικογένεια του οποίου τελέσθηκε
αξιόποινη πράξη, κατά τα άρθρα 299 και 311 του Ποινικού

Κώδικα, καθώς και ο ανήλικος κατά την παράγραφο 2, ενώπιον του οποίου τελεί-
ται μία από τις αξιόποινες πράξεις της παρούσας.

Οι νέες αλλαγές στο νομοθετικό πλαίσιο της ενδοοικογενειακής βίας:
• Δυνατότητα προφυλάκισης ακόμη και για σοβαρά πλημμελήματα ενδοοικο-

γενειακής βίας.
• Βραχιολάκι και κατ’ οίκον περιορισμός σε εξαιρετικές περιπτώσεις.
• Κάθε υποτροπή του δράστη μεγιστοποιεί την ποινή του.
• Ο εισαγγελέας αποφασίζει για ποινική διαμεσολάβηση.
• Αυτεπάγγελτη εισαγγελική έρευνα για το καθεστώς επιμέλειας των παιδιών.
• Λειτουργία πλατφόρμας καταγγελιών εγκλημάτων ενδοοικογενειακής βίας,

ακόμη και από τρίτους.
• Ποινές μη μετατρέψιμες και χωρίς αναστολή.
• Στη φυλακή έως 6 μήνες ακόμη και για τα πλημμελήματα.
• Άμεση παραπομπή σε δίκη.
• Δεν είναι υποχρεωτική η παρουσία των θυμάτων στο δικαστήριο.
• Περιοριστικοί όροι στους δράστες πριν τη δίωξη.
• Φυλάκιση για την παραβίαση των περιοριστικών όρων.
• Δημιουργία αρχείου αναφορών ενδοοικογενειακής βίας από τις αστυνομικές

αρχές.
• Φαρμακοποιοί και φυσικοθεραπευτές εντάσσονται στους επαγγελματίες που

υποχρεούνται να αναφέρουν εγκλήματα ενδοοικογενειακής βίας.
Με το νέο νομοθετικό πλαίσιο οι παραβάτες τέτοιων ποινικών αδικημάτων θα

τιμωρούνται αυστηρότερα. Η ενδοοικογενειακή βία αποτελεί ένα φαινόμενο που
στις μέρες μας μαστίζει την κοινωνία μας και ταλανίζει τον θεσμό της οικογένει-
ας. Θύματα συνήθως είναι γυναίκες και παιδιά με δράστες τους συζύγους ή συν-
τρόφους τους. Τις περισσότερες φορές τέτοιου είδους επεισόδια λαμβάνουν χώ-
ρα ενώπιον των παιδιών, τα οποία απροστάτευτα τραυματίζονται από την αξιόποι-
νη συμπεριφορά των δραστών.

Τα θύματα θα πρέπει να μη φοβούνται και να σπάνε τη σιωπή τους. 

Πέρασε το καλοκαίρι 
με τα πανηγύρια και τα χωριά 

ξαναερημώνουν

Όλες οι αλλαγές για 
την ενδοοικογενειακή βία

της
Γιάννας 

Παναγοπούλου

Ποινικολόγος

του
π. Ηλία
Μάκου

spapamixail@yahoo.gr



Ο
ΟΗΕ ζήτησε επισταμένως τον
«άμεσο» τερματισμό της μεγάλης
κλίμακας στρατιωτικής επιχείρη-

σης που διεξάγει ο στρατός του Ισραήλ
στη Δυτική Όχθη, χαρακτηρίζοντας πα-
ράλληλα τα δεινά των αμάχων στη Λωρίδα
της Γάζας «πέραν» όσων μπορεί να «υπο-
μείνει οποιονδήποτε ανθρώπινο ον». Εκ-
φράζοντας τη «βαθιά ανησυχία» του, ο γε-
νικός γραμματέας του ΟΗΕ Αντόνιο Γκου-
τέρες κάλεσε τους εμπλεκόμενους να
υπάρξει «άμεσος τερματισμός των επι-
χειρήσεων, καταδικάζοντας σθεναρά τις
απώλειες ανθρωπίνων ζωών, συμπερι-
λαμβανομένων παιδιών». Την ίδια στιγμή,
ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας ανακοί-
νωσε ότι το Ισραήλ συμφώνησε σε τουλά-
χιστον τριήμερη «ανθρωπιστική παύση»
στη Λωρίδα της Γάζας προκειμένου να
επιτραπεί στους αξιωματούχους υγείας
του ΟΗΕ να κάνουν εμβολιασμούς κατά
της πολιομυελίτιδας στον παλαιστινιακό
θύλακα. Ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγεί-
ας ανέφερε ότι η συμφωνία αφορά παύ-
σεις για οκτώ ώρες την ημέρα, μεταξύ 6
π.μ. και 3 μ.μ. τοπική ώρα. «Με τον τρόπο
που συζητήσαμε και συμφωνήσαμε, η εκ-
στρατεία θα ξεκινήσει την 1η Σεπτεμβρί-
ου, στο κέντρο της Γάζας, για τρεις ημέρες
και θα υπάρξει ανθρωπιστική παύση κατά
τη διάρκεια του εμβολιασμού», ανέφερε ο
εκπρόσωπος. Ο ΟΗΕ ετοιμάζεται να εμ-
βολιάσει περίπου 640.000 παιδιά στη Γά-
ζα, όπου επιβεβαίωσε στις 23 Αυγούστου
ότι τουλάχιστον ένα μωρό έχει παραλύσει
από τον ιό της πολιομυελίτιδας τύπου «2»,
το πρώτο τέτοιο κρούσμα στην περιοχή
εδώ και 25 χρόνια.

Επιδημική ζώνη 
Στις 30 Ιουλίου το υπουργείο Υγείας στη

Γάζα κήρυξε την παλαιστινιακή περιοχή
σε «επιδημική ζώνη πολιομυελίτιδας»,
αποδίδοντας την επανεμφάνιση του ιού
στη 10μηνη στρατιωτική επίθεση του Ισ-
ραήλ και την επακόλουθη καταστροφή

των εγκαταστάσεων υγείας. Στο θέατρο
των πολεμικών επιχειρήσεων ο ισραηλι-
νός στρατός έστειλε στήλες τεθωρακισμέ-
νων στην Τζενίν, στην Τούμπας και στην
Τούλκαρεμ, καθώς και σε καταυλισμούς
προσφύγων κοντά τους, στο βόρειο τμήμα
της Δυτικής Όχθης, όπου είναι ενεργές
διάφορες παλαιστινιακές ένοπλες παρα-
τάξεις. Αρχικά, το υπουργείο Υγείας της
Παλαιστινιακής Αρχής ανέφερε από την
πλευρά του πως κατά τις πρώτες πληρο-
φορίες, δυο άνδρες, 25 και 39 ετών, σκο-

τώθηκαν από πυρά «των δυνάμεων κατο-
χής» στην Τζενίν. Κατόπιν όμως έγινε
γνωστό πως οι νεκροί φτάνουν τους 10. Η
ισραηλινή αστυνομία συνόρων σκότωσε
τον Ουάσεμ Χάζεμ, διοικητή της Χαμάς
στη Τζενίν. Αυτός βρισκόταν σε όχημα το
οποίο μετέφερε όπλα, πυρομαχικά και με-
γάλες ποσότητες μετρητών, ενώ δύο άλλοι
ένοπλοι της Χαμάς σκοτώθηκαν από
πλήγμα drone την ώρα που προσπαθού-
σαν να βγουν από το ίδιο αυτοκίνητο.
Εκτός από μια σύντομη εκεχειρία τον πε-
ρασμένο Νοέμβριο, οι προσπάθειές των
Αμερικανών να φιμώσουν τα όπλα έχουν
αποτύχει, κάτι που δείχνει την πολυπλο-
κότητα και την κλίμακα της κρίσης. Και
όπως είπε ο πρώην αξιωματικός πληρο-
φοριών της Μοσάντ Ντέιβιντ Μέινταν στο
POLITICO: «Ο Νετανιάχου θέλει να παρα-
μείνει στην εξουσία, ωστόσο αν απορρίψει
τον μακροχρόνιο σκεπτικισμό του για μια
λύση δύο κρατών ή αν υπογράψει κάτι πε-
ρισσότερο από μια σύντομη κατάπαυση
του πυρός, η κυβέρνηση συνασπισμού του
θα καταρρεύσει».

ΣΣυνελήφθη 70χρονος 
στην Αργεντινή, μέλος 
των Ερυθρών Ταξιαρχιών
Πρώην στέλεχος των ιταλικών
Ερυθρών Ταξιαρχιών συνελήφθη
στην Αργεντινή όπου είχε κατα-
φύγει. Σε βάρος του εκκρεμούσε
διεθνές ένταλμα σύλληψης για
ανθρωποκτονία, επίθεση και απα-
γωγή, ανήκε στη γενοβέζικη μο-
νάδα «28η Μαρτίου» των Ερυ-
θρών Ταξιαρχιών όταν απήγαγε
εφοπλιστή.
Ο 70χρονος Λεονάρντο Μπερτου-
λάτσι συνελήφθη μετά την ανά-
κληση από τις αρμόδιες αρχές της
Αργεντινής του καθεστώτος πρό-
σφυγα που του είχε χορηγηθεί το
2004 και την υποβολή νέου αιτή-
ματος έκδοσης. Του επιβλήθηκε
το 1987 κατά συγχώνευση ποινή
27 ετών κάθειρξης για υπονομευ-
τική δράση και ένταξη σε ένοπλη
παράνομη οργάνωση. Είχε συλ-
ληφθεί το 2002 στο Μπουένος Άι-
ρες. Αφέθηκε ελεύθερος μερι-
κούς μήνες αργότερα.
Η Ιταλίδα πρωθυπουργός Τζόρτζα
Μελόνι εξέφρασε με ανακοίνωσή
της «βαθιά ευγνωμοσύνη στις αρ-
χές της Αργεντινής» για τη σύλ-
ληψη. Οι Ερυθρές Ταξιαρχίες, ορ-
γάνωση που ίδρυσε το 1973 ο Ρε-
νάτο Κούρτσο, με μαρξιστική-λε-
νινιστική ιδεολογία, ανέλαβαν
την ευθύνη για δολοφονίες, τραυ-
ματισμούς και απαγωγές δεκά-
δων δικαστικών, πολιτικών, δημο-
σιογράφων και βιομηχάνων τα
χρόνια του 1970.
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Η Κίνα, η οποία θεωρεί την Ταϊβάν αναπόσπαστο τμήμα του
εδάφους της, κατηγόρησε για άλλη μια φορά τις Ηνωμένες
Πολιτείες, κύριο προμηθευτή όπλων του νησιού, ότι υποστηρί-
ζουν σιωπηλά την κίνηση υπέρ της ανεξαρτησίας του. Υψηλό-
βαθμος Κινέζος στρατιωτικός αξιωματούχος ζήτησε σήμερα
από τον Τζέικ Σάλιβαν, ο οποίος επισκέφθηκε την Κίνα και εί-
ναι ο πρώτος σύμβουλος εθνικής ασφαλείας του Λευκού Οί-
κου που μεταβαίνει στη χώρα αυτή από το 2016, να σταματήσει
κάθε «στρατιωτική συνέργεια» με την Ταϊβάν. Ο Σάλιβαν συ-

ναντήθηκε στο Πεκίνο με τον Κινέζο στρατηγό Ζανγκ Γιουσία,
αντιπρόεδρο της Κεντρικής Στρατιωτικής Επιτροπής. Η Κεν-
τρική Στρατιωτική Επιτροπή είναι το κορυφαίο στρατιωτικό
όργανο λήψης αποφάσεων στην Κίνα και πρόεδρός της είναι ο
πρόεδρος της χώρας Σι Τζινπίνγκ. Σύμφωνα με τον Λευκό Οί-
κο, ο απεσταλμένος του Αμερικανού προέδρου Μπάιντεν υπο-
γράμμισε τη σημασία της «σταθερότητας» στο στενό της Ταϊ-
βάν που χωρίζει το νησί από την ηπειρωτική Κίνα.

Ο ίδιος επέμεινε εξάλλου στη σημασία της «ελευθερίας

της ναυσιπλοΐας» στη Νότια Σινική Θάλασσα, θέατρο επεισο-
δίων ανάμεσα στο Πεκίνο και τη Μανίλα. Το Πεκίνο δεν έχει
αποκλείσει τη στρατιωτική επιλογή για να επαναφέρει κά-
ποια μέρα την Ταϊβάν στην επικράτειά του. Παρά τις τεταμέ-
νες διμερείς σχέσεις τους, η Κίνα και οι Ηνωμένες Πολιτείες
διατηρούν τον διάλογο. Αναμένεται μάλιστα τηλεφωνική συ-
νομιλία μεταξύ του Αμερικανού προέδρου Τζο Μπάιντεν και
του Κινέζου ομολόγου του Σι Τζινπίνγκ μέσα στις προσεχείς
εβδομάδες.

Υποδείξεις της Κίνας στις ΗΠΑ για Ταϊβάν: Σταματήστε κάθε στρατιωτική συνέργεια
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Από την 1η έως
τις 3 Σεπτέμβρη, 

για οκτώ ώρες την ημέρα, 
ο ΟΗΕ ετοιμάζεται 

να εμβολιάσει περίπου 
640.000 παιδιά στη Δυτική 

Όχθη κατά του ιού 
της πολιομυελίτιδας τύπου «2»

Γιατί ο Γκουτέρες ζήτησε άμεσο 
τερματισμό του πολέμου στη Γάζα



Π
ρόκειται για τους δυο άνδρες που συ-
νελήφθησαν στη Μύκονο για διακίνη-
ση ναρκωτικών. Μια ιστορία που πέ-

ρασε στα ψιλά, αλλά είναι το top θέμα συζήτη-
σης στο «νησί των ανέμων». Οι δυο άντρες, 32

και 42 ετών, εδώ και πολλά
χρόνια ζουν έναν τρελό έρω-
τα. Η ζωή τους είχε πολλές
καταστάσεις που ξέφευγαν
από τα συνηθισμένα και τους
οδήγησαν ακόμα και σε συλ-
λήψεις. Ο έρωτάς τους και τα
τρέλα πάρτι στη Μύκονο
μπαίνουν στον πάγο και εκεί-

νοι στη φυλακή για διακίνηση ναρκωτικών.  
Ο αρχισμηνίας και ο μεγάλος του έρωτας

έχουν τρομάξει για τα καλά τους σελέμπριτι της
Μυκόνου που έκαναν παρέα μαζί τους. Η σύλ-
ληψή τους από την υποδιεύθυνση Ασφαλείας
της Μυκόνου έπειτα από έφοδο σε παράνομο
πάρτι έπεσε σαν βόμβα στο νησί. Οι «παρέες»
τους και οι «πελάτες» τους έχουν θορυβηθεί,
καθώς οι ιστορίες που ακούγονται για το ζευ-
γάρι αφορούν δεκάδες ακόμα ανθρώπους που
μένουν στο νησί ή απλά το επισκέπτονται κάθε
χρόνο. Η Ροζαλία, η διάσημη ροζ κοκαΐνη, ήταν
το «εμπόρευμα» που έχει γίνει μόδα στο «νησί
των ανέμων», κυκλοφορούσε πολύ δύσκολα.
Λίγοι είχαν τις άκρες για τη διακίνηση του εξε-
ζητημένου αυτού «προϊόντος» που κάνει
θραύση στη Μύκονο. Οι αστυνομικοί ήξεραν
πού και πότε να επέμβουν και να «διακόψουν»
τη διακίνησή της…

Διαγράφουν βίντεο
και φωτογραφίες τους

Ο αρχισμηνίας που συνελήφθη με την κατη-
γορία της διακίνησης ναρκωτικών τα τελευταία
χρόνια έχει περιέλθει σε μια δύσκολη κατά-
σταση. Βρίσκεται στη διαδικασία της απόταξης
από την Πολεμική Αεροπορία που υπηρετού-
σε, καθώς πριν από δύο χρόνια είχε συλληφθεί
πάλι για τον ίδιο λόγο. Όπως λένε φίλοι του που
τον γνωρίζουν, ο ίδιος δεν έχει καμία σχέση με
το εμπόριο ναρκωτικών. Το «μπλέξιμο» ξεκί-
νησε από τον σύντροφό του. Ο τέως αρχισμη-
νίας προδόθηκε ακόμη μια φορά από το πάθος
του για τον Γιώργο και την ανάγκη τους να ζουν

σαν βασιλιάδες κάθε καλοκαίρι στη Μύκονο
όπου ζούσαν τον τρελό έρωτά τους.

«Ήταν η δεύτερη φορά που μια κατάσταση
με ναρκωτικά τον οδήγησε πίσω από τα κάγκε-
λα των φυλακών. Αυτήν τη φορά δεν θα το αν-
τέξει» λέει πολύ γνωστός επιχειρηματίας και
φίλος του ζευγαριού. Η σύλληψή τους είναι το
θέμα συζήτησης στη Μύκονο αλλά και σε στέ-

κια της Αθήνας. Τα στόματα ερμητικά κλειστά
στο νησί και οι διαγραφές φωτογραφιών και
βίντεο μαζί με τα δυο ερωτευμένα αγόρια από
γνωστούς καλλιτέχνες είναι γεγονός. Η σύλλη-
ψή τους έσκασε σαν βόμβα και έχει προκαλέ-
σει τρόμο στα στέκια της Μυκόνου, καθώς αρ-
κετοί είναι εκείνοι που τρέμουν στη σκέψη πως
τα κινητά των δυο ανδρών θα γίνουν φύλλο και
φτερό από τους ειδικούς της ΕΛΑΣ. Τα κινητά
τηλέφωνα των δυο ερωτευμένων κατηγορού-
μενων είναι γεμάτα από στοιχεία με τις παρά-
νομες δραστηριότητές τους αλλά και με βίντεο
από πάρτι που… καίνε σελέμπριτι. Οι παρέες
του ζευγαριού τόσο στη Μύκονο όσο και στην
Αθήνα έχουν μπει στο μικροσκόπιο των αρχών
και όπως έλεγε αξιωματικός της ΕΛΑΣ από το
«νησί των ανέμων» σύντομα, πολύ σύντομα, θα
σκάσουν πολλές νέες ιστορίες για το ζευγάρι
της Μυκόνου.

Το καλό παιδί 
και ο δαίμονας

Τα βίντεο από έξαλλα πάρτι και «συναντή-
σεις» έχουν γίνει ήδη αντικείμενο συζήτησης
στο νησί, καθώς σελέμπριτι αλλά και «μούρες»
της Μυκόνου ήταν στενά συνδεδεμένοι με τον
Γιώργο και τον Τάσο. «Είναι ένα ζευγάρι που
ζούσε στα κόκκινα  καθ’ όλη τη διάρκεια της
σχέσης τους. Λένε πως και οι δυο ήταν έμποροι

ναρκωτικών. Όλοι ξέρουμε πως ο Γιώργος
ήταν ο αρχηγός στη σχέση και ο άλλος ακολου-
θούσε. Ο Τάσος δεν πουλούσε, απλά ήξερε τι
γινόταν. Ο  άλλος έκανε ό,τι έκανε χρόνια τώρα.
Όταν παλαιότερα είχε συλληφθεί πάλι ο Γιώρ-
γος, ο Τάσος το είχε  πάρει όλο το θέμα επάνω
του για να καλύψει τον άλλον. Ο Τάσος είναι
ήσυχο και καλό παιδί, Θεσσαλονικιός. Ο άλλος
είναι δαίμονας» λέει στενός φίλος του ζευγαρι-
ού στην «Political». 

Είχαν μια πολύ έντονη σχέση που τη διαφή-
μιζαν στα σόσιαλ. Τον τελευταίο καιρό είχαν
μπει στο στόχαστρο της νέας διοίκησης της
Υποδιεύθυνσης Μυκόνου και είχαν χαρτογρα-
φήσει τις περιοχές δράσης τους αλλά και όλες
τους τις δραστηριότητες. 

«Ήταν γνωστό στο νησί πως όποιος ήθελε
«Ροζαλία» την έβρισκε μόνο στις παρέες του»
λέει ο φίλος τους. «Οι ‘‘πελάτες’’ έδειχναν ιδι-
αίτερη προτίμηση στη Ροζαλία, ένα είδος κο-
καΐνης με ροζ απόχρωση που φέρεται να βρέ-
θηκε και στο σπίτι το οποίο διέμενε το ζευγάρι.
Οι αστυνομικοί βρήκαν επίσης ποσότητες κρυ-
σταλλικής μεθαμφεταμίνης, κοκαΐνης, ροζ κο-
καΐνης, σκόνης MDMA και υδροβουτυρικού
οξέος.

Από τον σύντροφο του πρώτου και επίσης
κατηγορούμενο ΓΣ βρέθηκαν τέσσερα (4) ναρ-
κωτικά δισκία XTC και ένα (1) κινητό τηλέφωνο. 
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του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Ποιοι είναι οι συλληφθέντες της Μυκόνου 
που έγιναν  γνωστοί για τη διακίνηση 

της σπάνιας ροζ κοκαΐνης  αλλά και για τον
έκλυτο βίο τους – Γιατί πολλοί διάσημοι τρέμουν 

τα κινητά τους τηλέφωνα

Ο σύντροφος
του αρχισμηνία, 
η «Ροζαλία» και 
o φόβος των celebrities



Π
αρόλο που τα δυστυχήματα σε
λούνα παρκ στη χώρα μας ολοένα
και πληθαίνουν, με το τελευταίο

στη Χαλκιδική να έχει συνταράξει την κοινή
γνώμη, η εγκληματική χαλαρότητα και επι-

πολαιότητα αναφορικά με
την αδειοδότηση πλανό-
διων υπαίθριων χώρων
ψυχαγωγίας καλά κρατεί.
Αυτό αποδεικνύεται και
από την υπόθεση που απο-
καλύπτεται στη Λάρισα,
όπου επικρατεί ένα μυ-
στήριο με ιδιοκτήτρια λού-

να παρκ να εμφανίζει λευκό ποινικό μη-
τρώο στον Δήμο Λάρισας, ενώ υπάρχει κα-
ταδίκη της για παλαιότερο ατύχημα και
επιπλέον έχει παραπεμφθεί σε δίκη και για
τον θάνατο 13χρονης σε άλλο ατύχημα πριν
από έξι χρόνια. 

Συγκεκριμένα, επιχειρηματίας που έχει
καταδικαστεί αμετάκλητα για ατύχημα με
βαρύτατο τραυματισμό παιδιού στη Χαλκί-
δα το 2009 και είναι υπόδικη για τον θάνατο
13χρονης το 2019 στο λούνα παρκ στον Αλ-
μυρό Βόλου, πήρε άδεια εγκατάστασης των
παιχνιδιών της στην ετήσια εμποροπανή-
γυρη από τον Δήμο Λάρισας. Η συγκεκρι-
μένη ιδιοκτήτρια φέτος πλειοδότησε σε
διαγωνισμό του Δήμου Λάρισας για το ετή-
σιο πανηγύρι στη Νεάπολη που γίνεται τον
Σεπτέμβριο, για να εγκαταστήσει εκεί λού-
να παρκ ιδιοκτησίας της. 

Η γυναίκα αυτή κέρδισε τον διαγωνισμό,
παρά το γεγονός ότι όρος στην προκήρυξη
του σχετικού διαγωνισμού από τον ίδιο δή-
μο ήταν να προσκομίσουν οι ενδιαφερόμε-
νοι «απόσπασμα ποινικού μητρώου έκδο-
σης του τελευταίου τριμήνου, από το οποίο
να προκύπτει ότι δεν έχει καταδικαστεί σε
αδίκημα σχετικό με την άσκηση της επαγ-
γελματικής του δραστηριότητας». Αξίζει να
επισημανθεί ότι η ιδιοκτήτρια είχε καταδι-
καστεί αμετάκλητα σε φυλάκιση δύο ετών
με τριετή αναστολή για τον τραυματισμό
της 9χρονης στο ατύχημα της Χαλκίδας,
ενώ έχει παραπεμφθεί να δικαστεί με βού-
λευμα στο Μεικτό Ορκωτό για το αδίκημα
της θανατηφόρας έκθεσης με ενδεχόμενο

δόλο για τον ακαριαίο θάνατο 13χρονης. 
Το σημαντικότερο ερώτημα που προκύ-

πτει από την υπόθεση είναι ποιος ανέλαβε
να ελέγξει τον φάκελο, ενώ το ακόμη πιο
τρομακτικό είναι ότι αυτή η γυναίκα έχει
άδεια εγκατάστασης του λούνα παρκ για το
πανηγύρι που ξεκινά στις 15 Σεπτεμβρίου
στη Λάρισα, ενώ η καταδίκη της είναι αμε-
τάκλητη από το 2019. Σόδομα και Γόμορρα.

Τι απαντά ο Δήμος Λάρισας 
Στη διάψευση υπόθεσης με φερόμενη

ως προβληματική αδειοδότηση λειτουρ-
γίας λούνα παρκ στο ετήσιο παζάρι στη Λά-
ρισα προχώρησε ο Δήμος Λαρισαίων. Το
απόσπασμα ποινικού μητρώου που κατα-
τέθηκε από την πλευρά της ιδιοκτήτριας

για το λούνα παρκ στο επικείμενο παζάρι
ήταν λευκό, ενώ επιβεβαιώθηκε και η γνη-
σιότητά του, ανέφερε μεταξύ άλλων σε
ανακοίνωσή του ο δήμος. 

Ακολουθεί αναλυτικά η σχετική ανακοί-
νωση: «Η ασφάλεια των πολιτών, η εξα-
σφάλιση συνθηκών ομαλής λειτουργίας
και η προστασία από κινδύνους κάθε τύπου
αποτελούν βασικές προτεραιότητες και
αδιαπραγμάτευτες αρχές σε κάθε εκδήλω-
ση που διοργανώνεται υπό την αιγίδα του
Δήμου Λαρισαίων. Το ίδιο ισχύει και για την
τήρηση των αρχών της νομιμότητας, σε κά-
θε διαδικασία που αφορά δημόσιο διαγω-
νισμό.

Με βάση τη διακήρυξη της δημοπρασίας
για την εκμίσθωση του χώρου εγκατάστα-

σης και λειτουργίας λούνα παρκ στη Νεά-
πολη, στο πλαίσιο της ετήσιας εμποροπα-
νήγυρης Λάρισας 2024 και συγκεκριμένα
στα δικαιολογητικά συμμετοχής (άρθ. 6 της
διακήρυξης), επί ποινή αποκλεισμού, προ-
βλεπόταν μεταξύ άλλων και “απόσπασμα
ποινικού μητρώου, έκδοσης του τελευταί-
ου τριμήνου, από το οποίο να προκύπτει ότι
δεν έχει καταδικαστεί σε αδίκημα σχετικό
με την άσκηση της επαγγελματικής του
δραστηριότητας”.

Κατά τη διαδικασία της δημοπρασίας κα-
τατέθηκε από τον πλειοδότη ο φάκελος των
απαιτούμενων δικαιολογητικών, μεταξύ
των οποίων και το απόσπασμα του ποινικού
μητρώου, το οποίο ήταν λευκό (μηδέν).
Αφού ελέγχθηκαν τα δικαιολογητικά, η αρ-
μόδια επιτροπή του διαγωνισμού που είχε
συσταθεί για τον σκοπό αυτό προχώρησε
στην ανακήρυξη του πλειοδότη, ως όφειλε.
Κατά τη διαδικασία επανελέγχου των δι-
καιολογητικών που κατατέθηκαν, επιβε-
βαιώθηκε η γνησιότητα του προαναφερό-
μενου αποδεικτικού». 
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Εμπλέκεται σε δυο περιπτώσεις ατυχημάτων σε λούνα παρκ 
ιδιοκτησίας της, έχοντας καταδικαστεί σε διετή φυλάκιση 

με αναστολή για τραυματισμό 9χρονης το 2009, ενώ διώκεται 
και για τον θάνατο 13χρονης το 2019

Μυστήριο με καταδικασμένη
που πήρε άδεια λούνα παρκ

Από το πουθενά, σε μια απλή στάση που έκαναν
αστυνομικοί στην παραλιακή για έναν τυπικό έλεγχο,
μια πολύ περίεργη υπόθεση έλαβε χώρα τα ξημερώ-
ματα της Παρασκευής. Συγκεκριμένα στη λεωφόρο
Ποσειδώνος στο ύψος της Αλίμου, δυο άνδρες της
ΕΛΑΣ έκαναν σήμα να σταματήσει ένα ογκώδες Mer-
cedes SUV, στο οποίο επέβαιναν δυο Τούρκοι πολίτες,
43 και 45 χρόνων. 

Ο οδηγός συμμορφώθηκε αμέσως και σταμάτησε το
αυτοκίνητο, ενώ ο συνοδηγός κατέβηκε χωρίς να προ-
βάλει την παραμικρή αντίσταση. Στην έρευνα που ακο-
λούθησε από τους αστυνομικούς στο θηριώδες τζιπ,
εντοπίστηκαν δύο πιστόλια μάρκας Glock με γεμιστή-
ρες, ενώ είχαν πάνω τους και μετρητά περίπου 3.000
ευρώ. Αμέσως στάλθηκε σήμα και ενημερώθηκε το
Διαρρηκτών της Ασφάλειας Αττικής, για να ακολουθή-

σουν έρευνες στο σπίτι όπου διέμεναν και στο οποίο
βρέθηκαν επίσης ακόμα πέντε όπλα.

Οι δυο Τούρκοι συλληφθέντες οδηγήθηκαν αμέσως
στην Εισαγγελία, όπου ζήτησαν και έλαβαν προθεσμία
να απολογηθούν. Τα όπλα έχουν σταλεί στα Εγκλημα-
τολογικά Εργαστήρια της ΕΛΑΣ προκειμένου να διαπι-
στωθεί αν είναι «καθαρά» ή έχουν χρησιμοποιηθεί κα-
τά το παρελθόν σε εγκληματικές ενέργειες. 

Θρίλερ με δυο Τούρκους στην παραλιακή που κατείχαν βαρύ οπλισμό

της  Ραφαέλας 
Παπαγεωργίου

marrafaelapapag@gmail.com



Θ
α γίνει, τελικά, ο τεχνικός
έλεγχος από πιστοποιημένο
μηχανικό στο μοιραίο λούνα

παρκ στο Πευκοχώρι Χαλκιδικής,
όπου έχασε τη ζωή του ο 19χρονος
Γιάννης, μετά τη σχετική εντολή που
έδωσε ο προϊστάμενος της Εισαγγε-
λίας Εφετών σε σχετικό αίτημα της οι-
κογένειάς του.

Οι γονείς του 19χρονου έφτασαν το
πρωί στο Δικαστικό Μέγαρο Θεσσα-
λονίκης, για να συναντήσουν τον προ-
ϊστάμενο της Εισαγγελίας. Ο πατέρας
του εισερχόμενος και συνοδευόμενος
από τους δικηγόρους του μίλησε για
«απόφαση σκάνδαλο», αναφερόμε-
νος στην απόρριψη του αιτήματός
τους για τεχνικό έλεγχο από μηχανι-
κό από τον εισαγγελέα Πολυγύρου.

Μάλιστα, δέχθηκε το «ναι» του
εισαγγελέα Εφετών Θεσσαλονί-
κης με συγκίνηση λέγοντας «η Δι-
καιοσύνη λειτουργεί και όποιο
εμπόδιο και αν μπει, θα προχω-
ρήσει πολύ γρήγορα με αυτούς
τους αξιόλογους ανθρώπους που
την εκπροσωπούν, για να δικαιω-
θεί το κάθε παιδί που έχει χαθεί,
μαζί και το παλικάρι μου, το δικό
μας παιδί».

Έξω από το Δικαστικό Μέγαρο
εκτυλίχθηκαν συγκινητικές στιγμές,
καθώς βρέθηκαν εκεί από νωρίς τα
αδέρφια και οι φίλοι του 19χρονου
φωνάζοντας ξανά και ξανά «Γιάννη,
ζεις, θα δικαιωθείς».

Η προβλέψιμη αστοχία
Υπενθυμίζεται πάντως ότι ο πραγ-

ματογνώμονος της εισαγγελίας μετά
την αυτοψία του στο λούνα παρκ
εστίασε σε πέντε σημεία την ακαταλ-
ληλότητα του μοιραίου μηχανήμα-
τος. 
� Η αιτία του δυστυχήματος ήταν η
θραύση της μεταλλικής βάσης του
μηχανήματος

� Η διάβρωση των μεταλλικών στοι-
χείων και η γήρανσή τους
� Η θραύση θα μπορούσε να συμβεί
ανά πάσα στιγμή, ανεξάρτητα με την
ταχύτητα
� Ήταν ιδιοκατασκευή με συρραφή
εξαρτημάτων
� Η αστοχία ήταν προβλέψιμη και
έπρεπε να έχει διαπιστωθεί

Ο πατέρας του 19χρονου σε δηλώ-
σεις του τόνισε ότι «πρόκειται για σά-
πια μηχανήματα, τα οποία σκότωσαν
το παιδί μου. Διαπιστώσαμε κατα-

σκευές οι οποίες ήταν κομμάτι –
κομμάτι, πρόκειται για πολύ σάπια
μηχανήματα και μέσω της ιδιωτι-
κής έρευνας που εγώ κάνω τα συγ-
κεκριμένα μηχανήματα ήταν σάπια
πολλά χρόνια πριν. Ούτως ή άλλως
ο χειριστής και η μαρτυρία ανέφε-
ραν ότι ο συγκεκριμένος χειριστής
άλλαξε θέση τα παιδιά και όπως
δήλωσε, είχε εντολή να μην μπαί-
νουν τα παιδιά γιατί ήτανε σάπια, το
γνωρίζανε», συμπλήρωσε ο πατέ-
ρας του 19χρονου.

Ακύρωσε συναυλίες 
ο Δήμος Ν. Προποντίδας

Μετά την απαγόρευση λειτουρ-
γίας των ψησταριών αλλά και του
λούνα παρκ στο πανηγύρι στον Άγιο
Μάμα Χαλκιδικής -καθώς ο μηχανι-
κός που ήταν να κάνει την αυτοψία
και να βεβαιώσει για την ασφάλεια
των παιχνιδιών δεν εμφανίστηκε- ο
Δήμος Ν. Προποντίδας αποφάσισε
να ακυρώσει και τις δυο προγραμ-
ματισμένες λαϊκές βραδιές αύριο
και τη Δευτέρα. 

Συγκεκριμένα, ο Δήμος Νέας
Προποντίδας ανακοίνωσε πως η συ-
ναυλία της Κυριακής με τον Δημή-
τρη Χρυσοχοΐδη και της Δευτέρας
με τον Χρήστο Χολίδη ακυρώθηκαν.

Δ. ΔΡ.
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Τον δρόμο για τη φυλακή πήρε ο 36χρονος πυροσβέ-
στης που ξυλοκόπησε άγρια τη σύζυγό του την περασμέ-
νη Κυριακή μπροστά στο δύο ετών παιδί του, στο σπίτι
τους στον Πολιχνίτο Μυτιλήνης. 

Ο δράστης που τέθηκε σε διαθεσιμότητα από την υπη-
ρεσία του στην Πυροσβεστική κατηγορήθηκε για ενδο-
οικογενειακή βία σε κακουργηματικό χαρακτήρα, κα-
θώς και στο παρελθόν είχε βιαιοπραγήσει σε βάρος της
συζύγου του.

Ο 36χρονος, που ολοκλήρωσε την τετράωρη απολογία
του στον ανακριτή λίγο μετά τις δύο το μεσημέρι της Πα-

ρασκευής (30/08) στο δικαστικό μέγαρο Μυτιλήνης, με
σύμφωνη γνώμη και του εισαγγελέως κρίθηκε προσω-
ρινά κρατούμενος. Ο πυροσβέστης οδηγήθηκε το πρωί
της Παρασκευής (30/08) στο ανακριτικό γραφείο των δι-
καστηρίων της Μυτιλήνης προκειμένου να απολογηθεί.

Όπως έγινε γνωστό, ο δράστης συνελήφθη με τη δια-
δικασία του Αυτόφωρου, ενώ πήγαινε να καταθέσει μή-
νυση κατά της συζύγου του, την οποία έχει ξυλοκοπήσει
άλλες δύο φορές.

Μάλιστα, λόγω της παράβασης των διατάξεων περί εν-
δοοικογενειακής βίας ο δράστης αναζητείτο από τις

Αστυνομικές Αρχές, αλλά δεν είχε εντοπιστεί.
Με την παρέλευση του Αυτοφώρου ο δράστης μετέβη

στο αστυνομικό Τμήμα Πολιχνίτου για να καταθέσει
εκείνος μήνυση εναντίον της συζύγου του για ενδοοικο-
γενειακή βία.Με τη λήξη του Αυτοφώρου ωστόσο ο ει-
σαγγελέας έκρινε το αδίκημα ως κακούργημα και όχι ως
πλημμέλημα, καθώς έλαβε υπόψη του τις δυο προηγού-
μενες φορές που ο 36χρονος είχε χειροδικήσει.

Αυτό είχε σαν αποτέλεσμα να συλληφθεί άμεσα και να
κρατηθεί από την Τετάρτη το βράδυ έως χτες που ο δρά-
στης οδηγήθηκε στον εισαγγελέα.

Μυτιλήνη: Προφυλακίστηκε ο πυροσβέστης που κατηγορείται ότι χτύπησε τη γυναίκα του 

«Ναι» για τεχνικό 
έλεγχο από 

πραγματογνώμονα
της οικογένειας

Ο εισαγγελέας Εφετών 
δέχθηκε το αίτημα 

του πατέρα του 19χρονου
που σκοτώθηκε 

στο λούνα παρκ της Χαλκιδικής

Τα αδέρφια και οι φίλοι του συγκεντρώθη-
καν έξω από το δικαστικό Μέγαρο, 
φωνάζοντας ξανά και ξανά 
«Γιάννη, ζεις, θα δικαιωθείς»



Ξ
εκινούν την επόμενη εβδομάδα οι
πληρωμές της πρώτης Κρατικής
Αρωγής στους πληγέντες από τις

φωτιές στην Αττική, όπως δήλωσε σε συ-
ζήτηση στη Βουλή ο υφυπουργός Κλιμα-
τικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας
Χρήστος Τριαντόπουλος. «Σήμερα (σ.σ.:
Παρασκευή 30/8/2024) πιστώθηκαν οι
πόροι του προγράμματος», τόνισε χαρα-
κτηριστικά.

Ο υφυπουργός επισήμανε ότι «όλοι οι
εμπλεκόμενοι φορείς έχουν κινηθεί με
εντατικούς ρυθμούς από την πρώτη στιγ-
μή για να ενεργοποιηθούν τα μέτρα του
πλαισίου της Κρατικής Αρωγής για τη
στήριξη των πληγέντων και την αποκατά-
σταση των ζημιών» από τις πρόσφατες
πυρκαγιές στην Αττική.

Ο κ. Τριαντόπουλος ανέφερε ότι η κατα-
γραφή των κλιμακίων της Διεύθυνσης
Αποκατάστασης Επιπτώσεων Φυσικών
Καταστροφών του υπουργείου Κλιματικής
Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας ξεκίνη-
σε αμέσως μετά την κατάσβεση των πυρ-
καγιών. Η πρώτη φάση των αυτοψιών ολο-
κληρώθηκε και συνεχίζεται τώρα με τα αι-
τήματα που έχουν γίνει από τους δήμους.

Στις 193 οι ακατάλληλες
Κατά την πρώτη φάση των αυτοψιών,

είπε ο υφυπουργός, πραγματοποιήθη-
καν 466 αυτοψίες σε κτήρια των εννέα
δήμων της Αττικής, εκ των οποίων οι 369
αφορούσαν κατοικίες. Από αυτές, 72
έχουν χαρακτηριστεί  ακατάλληλες
(«κόκκινες») για χρήση και κατεδαφι-
στέες, 121 ως προσωρινά ακατάλληλες
για χρήση («κίτρινες»), στις οποίες πρέ-
πει να γίνουν κατασκευαστικές παρεμ-
βάσεις, και 176 κατοικίες ως κατάλληλες
(«πράσινες») για την κατοίκισή τους, αν
και για αυτές υπάρχει πρόβλεψη ενίσχυ-
σης στο πλαίσιο της Στεγαστικής Συν-

δρομής. Συνεπώς, είπε ο κ. Τριαντόπου-
λος, «οι ακατάλληλες προς χρήση κατοι-
κίες αθροίζονται σε 193» .

Ο υφυπουργός πρόσθεσε ότι συνεχί-
ζονται παράλληλα και οι αυτοψίες από

την Επιτροπή Κρατικής Αρωγής της Περι-
φέρειας Αττικής σε πληγείσες επιχειρή-
σεις και οι επιτροπές του ΕΛΓΑ καταγρά-
φουν τις δηλώσεις των αγροτών για ζη-
μιές που υπέστησαν.

275 οριστικοποιημένες αιτήσεις 
Ο κ. Τριαντόπουλος ανέφερε ότι για τη

χορήγηση της Πρώτης Αρωγής για Στεγα-
στική Συνδρομή μέσω της σχετικής πλατ-
φόρμας για πολίτες που ανέρχεται έως
και 10.000 ευρώ και για τη χορήγηση της
Πρώτης Αρωγής έναντι της επιχορήγησης
προς επιχειρήσεις και προς αγροτικές
εκμεταλλεύσεις που φτάνει τις 4.000 ευ-

ρώ, μέχρι σήμερα έχουν υπο-
βληθεί 275 οριστικοποιημέ-

νες αιτήσεις και 29 προ-
σωρινές.

Ο υφυπουργός σημεί-
ωσε ότι «από τις πρώτες
ημέρες εκδόθηκαν όλες

οι Υπουργικές Αποφάσεις,
η πλατφόρμα της Κρατικής

Αρωγής άνοιξε και τις επόμενες
ημέρες θα γίνουν και οι πρώτες πληρω-
μές και συνεχίζεται η υλοποίηση όλων
των μέτρων του πλαισίου της Κρατικής
Αρωγής».

Ο κ. Τριαντόπουλος, σημείωσε ότι αυτό
το πλαίσιο των μέτρων στήριξης της Κρα-
τικής Αρωγής «το δημιούργησε η κυβέρ-
νηση της ΝΔ, δεν υπήρχε πριν, εξελίσσε-
ται και προσαρμόζεται στα νέα δεδομένα
και φτάνει όσο γίνεται πιο κοντά στην πυ-
ρηνική του φιλοσοφία, που είναι να δίνε-
ται όσο περισσότερο γίνεται η αρωγή του
κράτους στους πολίτες που την έχουν
ανάγκη». Υπεραμύνθηκε όμως του ότι η
στήριξη της Πολιτείας μέσω του μηχανι-
σμού της Κρατικής Αρωγής «δεν μπορεί
να γίνεται χωρίς όρους και προϋποθέ-
σεις. Προκειμένου να διασφαλίζονται ότι
οι πόροι και η στήριξη που δίνεται θα κα-
τευθύνεται σε αυτούς που τη δικαιούνται
και την έχουν πραγματικά ανάγκη και
πρέπει να σταθούν στα πόδια τους».
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ΧΡ. ΤΡΙΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ 

Σε πρώτη φάση, είπε ο υφυπουργός, πραγματοποιήθηκαν 
466 αυτοψίες σε κτήρια των εννέα δήμων της Αττικής, 

από τις οποίες οι 369 αφορούσαν κατοικίες - 
«Κόκκινες»  οι 72 από αυτές

Ξεκινούν οι πληρωμές 
για τους πυρόπληκτους

Σε νεκροταφείο ψαριών μετατράπηκε ο Παγαση-
τικός και οι εικόνες από τον Βόλο κάνουν τον γύρο
του διαδικτύου. Μετά τις θλιβερές αυτές εικόνες
και τις κόντρες Περιφέρειας Μαγνησίας και Δή-
μου Βόλου για το ποιος τελικά φταίει, οι προσπά-
θειες των Αρχών για τον καθαρισμό συνεχίζονται
και ήδη έχουν περισυλλεγεί πάνω από 160 τόνοι.
Όμως, ο τρόμος παραμένει. Όπως ανέφερε χαρα-
κτηριστικά ο θαλάσσιος βιολόγος και διαχειρι-
στής του Ελληνικού Παρατηρητηρίου Βιοποικι-
λότητας Χρήστος Τακλής, πρόσκληση για «τσιμ-
πούσι» θηρευτών της θάλασσας, που υπάρχουν
ήδη στον Παγασητικό, μεταξύ των οποίων και πε-
ριστασιακά καρχαρίες, θα αποτελέσουν τα νεκρά
ψάρια στον Παγασητικό, αν δεν τα περισυνελλέ-

ξουν εγκαίρως. Σύμφωνα με τον κ. Τακλή, η κα-
τάσταση με τα νεκρά ψάρια στον Παγασητικό από
την Κάρλα ήταν κάτι αναμενόμενο για τους επι-
στήμονες, απλά συνέβη με πολύ μεγαλύτερο όγ-
κο ψαριών που μπορούσε να δει το Παρατηρητή-
ριο Βιοποικιλότητας.
«Αυτό σημαίνει ότι ακόμη και στη λίμνη Κάρλα,
στην οποία έχουν πέσει τα νερά, θα δημιουργηθεί
τεράστιο πρόβλημα, γιατί θα μειωθεί το οξυγόνο,
με αποτέλεσμα να οδηγηθούν σε ασφυξία τα ψά-
ρια που υπάρχουν εκεί», σημείωσε ο βιολόγος. 
Οι επιχειρηματίες του τουρισμού στον Βόλο κά-
νουν λόγο για απόλυτη καταστροφή. Είναι χαρα-
κτηριστικό, όπως ανέφερε στο Open ο ιδιοκτήτης
ξενοδοχείου στις Αλυκές Βόλου, Δημήτρης Καρα-

μήτσος, ότι «το 90% των πελατών έχει φύγει».
Ο ίδιος είπε χαρακτηριστικά: «Το φαινόμενο ξεκί-
νησε την περασμένη Παρασκευή. Το ξενοδοχείο
μου είναι στις Αλυκές, δίπλα στη θάλασσα, στα 20
μέτρα από εκεί που βρίσκονται τα νεκρά ψάρια. Το
90% των πελατών έχει φύγει από το ξενοδοχείο».
Μάλιστα, αναφέρεται και στις δυσκολίες που
έχουν οι κάτοικοι του Βόλου από την περσινή χρο-
νιά: «Ήταν ήδη δύσκολη η κατάσταση για τους αν-
θρώπους του Βόλου, για τα νερά που υπήρχαν από
την περσινή χρονιά λόγω των κακοκαιριών. Οι επι-
χειρήσεις της εστίασης βρίσκονται στο μείον 70%-
80% περίπου σε σχέση με άλλες χρονιές. Βέβαια
τώρα βρίσκονται σχεδόν στο μείον 100%, αφού
εξαφανίστηκε όλος ο κόσμος».

Μετά τα νεκρά ψάρια έρχονται τα καρχαριοειδή στον Παγασητικό
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O CEO της ΕΥΔΑΠ 
που ξέρει να αντιμετωπίζει
τα δύσκολα

Ποιες ελληνικές
γαλακτοβιομηχανίες 
τα πήγαν καλά 
στο εξωτερικό 
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Νέος διπλός «Τειρεσίας»
Ν

έος «Τειρεσίας», ο οποίος θα καταγρά-
φει όλα τα χρέη των πολιτών και των επι-
χειρήσεων προς το Δημόσιο (Εφορία,

ΕΦΚΑ, Τοπική Αυτοδιοίκηση) και παράλληλα θα
βαθμολογεί φυσικά και νομικά
πρόσωπα για την πιστοληπτική
τους συμπεριφορά ενεργοποιεί η
Ειδική Γραμματεία Διαχείρισης
Ιδιωτικού Χρέους μέσω της σύ-
στασης και λειτουργίας της Ανε-
ξάρτητης Αρχής Πιστοληπτικής
Αξιολόγησης.

Ο βαθμός που θα λαμβάνουν οι
οφειλέτες θα τους ανοίγει την πόρ-

τα σε ρυθμίσεις οφειλών, για χορήγηση δανείων
ακόμα και για τυχόν συμμετοχή τους σε διάφορους
διαγωνισμούς του Δημοσίου. Όσοι συγκεντρώνουν
υψηλό πιστοληπτικό βαθμό θα έχουν πιο εύκολη
πρόσβαση στον δανεισμό και στις ρυθμίσεις.

Η Ανεξάρτητη Αρχή θα έχει στα χέρια της μια
μεγάλη βάση δεδομένων με όλα τα χρέη και τα
περιουσιακά στοιχεία των πολιτών προκειμέ-
νου να καθορίζει την πιστοληπτική ικανότητα
κάθε πολίτη ή επιχείρησης που θέλει να δανει-
στεί ή να εισπράξει χρήματα από το Δημόσιο ή

να ρυθμίσει οφειλές. Σημειώνεται πως ο δια-
γωνισμός για την κεντρική βάση δεδομένων οι-
κονομικής συμπεριφοράς για χορήγηση πιστο-
ληπτικής βαθμολόγησης στα φυσικά και νομικά
πρόσωπα σε σχέση με οφειλές τους προς το
Δημόσιο έχει ολοκληρωθεί.

Στη βάση δεδομένων θα αποθηκεύονται γενι-
κές πληροφορίες οφειλών, οικονομικής συμ-
περιφοράς αλλά και στοιχεία οφειλών των φο-
ρέων του δημοσίου και θα υπολογίζεται η πιθα-
νότητας αθέτησης πληρωμής μιας οφειλής ή
ενός δανείου.

Παράλληλα, το επόμενο διάστημα αναμένεται
να προκηρυχθεί ο διαγωνισμός για την επιλογή
της διοίκησης της νέας Ανεξάρτητης Αρχής. 

Στη βάση δεδομένων αναμένεται να ενταχθούν
πληροφορίες που έχουν να κάνουν με ληξιπρό-
θεσμες και μη οφειλές φυσικών και νομικών

προσώπων, όρους της κάθε οφειλής, στοιχεία για
επιτόκια, προσαυξήσεις, πρόστιμα, διάρκειες
αποπληρωμής, εμπράγματες και ενοχικές εξα-
σφαλίσεις της οφειλής, καταβολές, υπόλοιπα,
ρυθμίσεις και στοιχεία για την πορεία δικαστικών
διενέξεων μεταξύ οφειλέτη και πιστωτών, αναγ-
καστικές εκτελέσεις κ.τ.λ.

Ουσιαστικά πρόκειται για έναν νέο Τειρεσία, που
θα παρακολουθεί ηλεκτρονικά όσους χρωστούν σε
Δημόσιο και τράπεζες, προκειμένου οι πιστωτές να
έχουν πλήρη εικόνα του ύψους του ιδιωτικού χρέ-
ους και να μπορούν αντίστοιχα να προσαρμόσουν
την πολιτική τους. Όπως εκτιμάται η χώρα θα απο-
κτήσει έναν αξιόπιστο μηχανισμό για την παροχή
πιστώσεων αντίστοιχο με αυτούς που λειτουργούν
σε όλες τις ευρωπαϊκές χώρες που μελλοντικά
μπορεί να επιτρέψει ακόμη και ρυθμίσεις α λα καρτ
για οφειλές στο Δημόσιο.

Με το ιδιωτικό χρέος να αγγίζει τα 250 δισ.
ευρώ, οι προσδοκίες από την ενεργοποίηση της
Αρχής είναι η μείωση των επιπέδων των μη
εξυπηρετούμενων ανοιγμάτων και των ληξι-
πρόθεσμων οφειλών προς δημόσιους φορείς
και τράπεζες, αλλά και η πρόληψη της υπερ-
χρέωσης των ιδιωτών.

Πώς θα καταγράφονται 
και θα παρακολουθούνται 

τα χρέη των πολιτών 
σε Δημόσιο και τράπεζες

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com
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Φ
ουλ τις μηχανές για την εί-
σπραξη όσο το δυνατόν περισ-
σότερων προστίμων αλλά και

οφειλών προς το Δημόσιο και τα Ασφα-
λιστικά Ταμεία βάζει η κυβέρνηση. Πα-
ρά το γεγονός ότι κάθε μήνα επιτυγχά-

νεται είσπραξη φόρων που ξεπερ-
νά τους στόχους που έχουν τεθεί
στον προϋπολογισμό, την ίδια
στιγμή καταγράφεται μια τάση αύ-
ξησης των μεγάλων οφειλετών,
όπως για παράδειγμα εκείνων
που έχουν χρέη άνω του 1 εκατ.
ευρώ. Για την κυβέρνηση πάντως

σημαντικό είναι να βρεθούν λύσεις που
θα οδηγούν στην αποπληρωμή των
χρεών και των προστίμων από τα φυσι-
κά πρόσωπα αλλά και τις επιχειρήσεις,
δίνοντας έτσι ώθηση στα δημόσια έσο-
δα και ταυτόχρονα απομακρύνοντας
την πιθανότητα δημιουργίας νέων κόκ-
κινων δανείων. Τα νέα εργαλεία που
προωθούνται αυτήν τη στιγμή αναπτύσ-
σονται σε δύο κατευθύνσεις και αφο-
ρούν: Tην είσπραξη των προστίμων που
επιβάλλουν οι εφορίες και την είσπρα-
ξη των οφειλών που αφήνουν απλήρω-
τες οι φορολογούμενοι.

Πλατφόρμα είσπραξης προστίμων
Από τα μέσα του φθινοπώρου αναμέ-

νεται να δημιουργηθεί μία νέα πλατ-
φόρμα, στην οποία θα καταγράφεται
αυτόματα η αίτηση ενός φορολογούμε-
νου που ελέγχεται για φοροδιαφυγή

και του έχουν επιβληθεί πρόστιμα, μέ-
σα από την οποία θα μπορεί να παρα-
δεχθεί την ύπαρξη της παράβασης και
να πετύχει σημαντική μείωση των προ-
στίμων. Η λογική εδώ είναι ότι όσο νω-
ρίτερα παραδεχθεί ο φορολογούμενος
την παράβαση και άρα όσο λιγότερο
απασχολήσει τον ελεγκτικό μηχανισμό
και τα δικαστήρια τόσο περισσότερο
κέρδος θα έχει. 

Έτσι τα ορόσημα κατά τα οποία απο-
δίδονται εκπτώσεις των προστίμων εί-
ναι τα εξής:
� -50% για αποδοχή της κύριας οφει-
λής φόρου. Σε αυτήν τη φάση ο φορο-
λογούμενος θα πρέπει να υποβάλει τη
σχετική δήλωση μέχρι και δέκα ημέρες

μετά την κοινοποίηση από τους ελεγ-
κτές του νέου φόρου που του έχει επι-
βληθεί.
� -40% για αποδοχή της κύριας οφει-
λής φόρου, αλλά μετά την κοινοποίηση
του προηγούμενου βήματος. Εδώ όμως
ο φορολογούμενος πρέπει να προλάβει
να μη γίνει προσφυγή στη Διεύθυνση
Επίλυσης Διαφορών (ΔΕΔ).
� -30% εφόσον η ΔΕΔ δεν προσφύγει
στο διοικητικό δικαστήριο.
� -25% εφόσον δεν ξεκινήσει η συζή-
τηση ενώπιον του αρμόδιου δικαστηρί-
ου.

Για την ολοκλήρωση της διαδικασίας
θα πρέπει η επιχείρηση ή ο ελεύθερος
επαγγελματίας να καταθέσει τροποποι-

ητική δήλωση και να καταβάλει το 25%
της τελικής οφειλής που θα διαμορφω-
θεί μετά την έκπτωση, μέσα σε τρεις
ημέρες από την αποδοχή της ηλεκτρο-
νικής αίτησης στη διαδικτυακή πλατ-
φόρμα.

Αξίζει να σημειωθεί ότι το χρονικό
όριο για τους ελέγχους έχει επεκταθεί
κατά έξι μήνες, με αποτέλεσμα, εάν και
σ’ αυτό το διάστημα δεν έχει ολοκλη-
ρωθεί ο έλεγχος, η υπόθεση μπαίνει
στο αρχείο. Συγκεκριμένα, η διάρκεια
του φορολογικού ελέγχου ορίζεται σε
έως ένα έτος και μπορεί να παραταθεί
άπαξ κατά έξι μήνες. Προϋπόθεση χο-
ρήγησης της παράτασης είναι η έναρξη
της ελεγκτικής διαδικασίας εντός της
αρχικής διάρκειας του φορολογικού
ελέγχου. Περαιτέρω παράταση μέχρι
έξι ακόμη μήνες είναι δυνατή σε εξαι-
ρετικές περιπτώσεις που αιτιολογούν-
ται ειδικώς.

Μόνο αν από τον μέχρι τότε έλεγχο
προκύψει πιθανότητα ποινικώς κολά-
σιμης φοροδιαφυγής, επιτρέπεται, με
απόφαση του διοικητή, κατόπιν εισή-
γησης του προϊσταμένου της αρμόδιας
ελεγκτικής υπηρεσίας, παράταση της
διάρκειας του ελέγχου μέχρι οκτώ
ακόμη μήνες από τη λήξη της προθε-
σμίας. Αν δεν ολοκληρωθεί ο φορολο-
γικός έλεγχος εντός των προθεσμιών,
δεν επιτρέπεται νέος έλεγχος που να
καλύπτει το αντικείμενο της αρχικής
εντολής. 

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Νέα προσπάθεια για είσπραξη φόρων και προστίμων 
που έχουν επιβληθεί σε φορολογούμενους 
μετά από έλεγχο. Προüπόθεση η υποβολή 
τροποποιητικής δήλωσης και η δέσμευση 

μη προσφυγής στη δικαιοσύνη 

Το κλειδί για «κούρεμα» 
προστίμων έως και 50%

ΦΟΡΟΔΙΑΦΥΓΗ
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Ν
έα πτώση του πληθωρισμού στην Ευρωζώνη
στο 2,2% καταγράφει η Eurostat στην πρώτη
εκτίμησή της για τον μήνα Αύγουστο, μία εξέ-

λιξη που ενδέχεται να ανοίγει τον δρόμο για την πτώση
των επιτοκίων. Την απόφαση αναμένεται να πάρει η Ευ-
ρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα (ΕΚΤ) στις 12 Σεπτεμβρίου,
σε μία συνεδρίαση όμως που τα μέλη του συμβουλίου
της εμφανίζονται και πάλι χωρισμένα στους…
συνήθεις υπόπτους: Τα «γεράκια» του βορρά και
τα «περιστέρια» του νότου και της περιφέρειας. 

Βασικότερο γεράκι παραμένει ο επικεφαλής
της Γερμανικής Κεντρικής Τράπεζα, Γιοακίμ
Νάγκελ, ο οποίος τονίζει με κάθε ευκαιρία ότι η
ΕΚΤ καλό θα ήταν να είναι επιφυλακτική ως
προς την πολύ γρήγορη μείωση των επιτοκίων,
καθώς ο πληθωρισμός ναι μεν έχει μία τάση
προς το 2%, δεν το έχει πετύχει όμως ακόμη. Επιπλέον ο
Γερμανός κεντρικός τραπεζίτης θεωρεί ότι ο πληθωρι-
σμός μπορεί να επανέλθει πάνω από τους στόχους το
2025, γι’ αυτό και τονίζει πως
«πρέπει να είμαστε προσεκτι-
κοί και δεν πρέπει να μει-
ώσουμε τα επιτόκια πολύ
γρήγορα». Οι δηλώσεις του
αυτές βέβαια προκαλούν εν-
τύπωση, καθώς έρχονται σε
μία στιγμή που ο πληθωρι-
σμός στη Γερμανία όχι μόνο
έπεσε απροσδόκητα τον Αύ-
γουστο, αλλά έφτασε στο 2%, μια τιμή που είναι η χαμη-
λότερη από το 2021 και μάλιστα χαμηλότερη από τις
εκτιμήσεις που είχαν κάνει οι οικονομολόγοι. Ανάλογη
καλή εικόνα εμφανίζει και η δεύτερη μεγαλύτερη οικο-
νομία της Ευρώπης, η Γαλλία, της οποίας ο πληθωρι-
σμός έπεσε σε χαμηλό τριών ετών και διαμορφώθηκε
στο 2,2% από 2,7% που ήταν τον Ιούλιο. 

Σε γενικές γραμμές οι περισσότερες χώρες της ευ-
ρωζώνης κατέγραψαν πτώση του πληθωρισμού, με
εξαίρεση πέντε: Τη Φινλανδία που είχε την πλέον εντυ-

πωσιακή αύξηση από το 0,5% τον Ιούλιο στο 1,1% τον Αύ-
γουστο, και ακολουθούν η Σλοβακία στο 3,2%, η Ελλάδα
στο 3,1% από 3% έναν μήνα πριν, η Μάλτα στο 2,5% και η
Λετονία στο πολύ μικρό 0,9% από 0,8%.

Βασική δύναμη πτώσης του πληθωρισμού είναι η
κατηγορία ενέργεια, η οποία καταγράφει αρνητική
πορεία στο -3,0% από το +1,2%, ενώ τα τρόφιμα είναι

σταθερά σε όλη την ευρωζώνη. Σε άνοδο όμως
βρίσκονται οι «υπηρεσίες», που ανέβηκαν στο
4,2%. Σε αυτή την κατηγορία εμπεριέχεται και ο
τουρισμός, που αποδεικνύεται και η βασική αι-
τία αύξησης και του δικού μας πληθωρισμού,
καθώς η χώρα βρίσκεται σε φουλ σεζόν και
μάλιστα ετοιμάζεται να καταγράψει και νέο ρε-
κόρ τουριστικών εισπράξεων πάνω από τα 21
δισ. 

Οι προσπάθειες Στουρνάρα
Πάντως, με δεδομένο ότι η ελληνική οικονομία

επηρεάζει λίγο την πορεία του πλη-
θωρισμού της ευρωζώνης, η δική
μας άνοδος δεν σταματά τον Γιάννη
Στουρνάρα, ο οποίος αυτές τις ημέ-
ρες βρίσκεται συνεχώς στα τηλέφω-
να συνομιλώντας με τους συναδέλ-
φους του από τις υπόλοιπες ευρω-
παϊκές τράπεζες. Ο Έλληνας κεντρι-
κός τραπεζίτης μόλις επέστρεψε από
τις διακοπές του ξεκίνησε και πάλι

την προσπάθεια ώστε να καμφθούν οι αντιστάσεις
των «γερακιών» και να προχωρήσει η απόφαση για
μείωση 25 μονάδων βάσης των επιτοκίων σε 12 μέρες
από σήμερα, εξασφαλίζοντας έτσι αρκετό χρόνο ώστε
να υπάρξει και άλλη μία μείωση μέσα στο έτος, κάτι
που ο κ. Στουρνάρας έχει κάνει ξεκάθαρο εδώ και πο-
λύ καιρό ότι το επιδιώκει. Στόχος του κεντρικού τρα-
πεζίτη της χώρας μας είναι και η ελάφρυνση των δα-
νείων, αλλά και η στήριξη της ανάπτυξης την οποία
συγκρατούν τα σημερινά υψηλά επιτόκια της ΕΚΤ. 

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Ετήσια γραμμάτια και για ιδιώτες
Άλλη μία ευκαιρία έχουμε οι ιδιώτες να πετύχουμε καλύτερες
αποδόσεις για κάποια χρήματα που έχουμε αποταμιεύσει. Αντί
για τα πολύ μικρά επιτόκια που δίνουν τα ταμιευτήρια των τρα-
πεζών, την Τετάρτη 4 Σεπτεμβρίου ο ΟΔΔΗΧ ξαναβγαίνει στις
αγορές με έντοκα γραμμάτια διάρκειας ενός έτους. Την προ-
ηγούμενη φορά που έγινε έκδοση ανάλογης διάρκειας τον
Ιούνιο, το επιτόκιο διαμορφώθηκε στο 3,34% και κατά πάσα πι-
θανότητα κάπου εκεί (ίσως λίγο χαμηλότερο) θα είναι και τώ-
ρα. Οι ιδιώτες μπορούν να συμμετάσχουν βάζοντας από 1.000
ευρώ έως και 15.000.

Στην ψηφιοποίηση… σκοντάψαμε
Μακριά από τον στόχο που έχει θέσει η Ευρωπαϊκή Ένωση για την
ψηφιοποίηση των μικρομεσαίων επιχειρήσεων βρίσκεται η χώρα
μας, καθώς το 56,2% αυτών χαρακτηρίζονται από εξαιρετικά χαμηλή
ψηφιακή ενσωμάτωση, ξεπερνώντας μόνο τις βουλγαρικές και
ρουμανικές επιχειρήσεις, οι οποίες κατέγραψαν χειρότερη επίδοση
με 72,1% και 70,6% αντίστοιχα στον σχετικό Δείκτη Ψηφιακής Έντα-
σης. Ο στόχος που έχει τεθεί από την ΕΕ είναι το 90% των ΜμΕ να
φτάσουν τουλάχιστον σε ένα βασικό επίπεδο ψηφιακού μετασχη-
ματισμού μέχρι το 2030, όμως οι ευρωπαϊκές ΜμΕ απέχουν κατά
μέσο όρο 32 μονάδες από αυτόν τον στόχο, γεγονός που δείχνει ότι
σε γενικές γραμμές η υιοθέτηση ψηφιακής τεχνολογίας στην ΕΕ
δεν πάει και πάρα πολύ καλά. Στην κορυφή της Ευρώπης βρίσκονται
η Φινλανδία, η Μάλτα και η Ολλανδία, όπου πάνω από το 10% των
επιχειρήσεων εμφανίζουν πολύ υψηλή ψηφιακή ενσωμάτωση.

Στο φουλ η αγορά 
επαγγελματικών ακινήτων
Κοντά στα 800 εκατομμύρια ευρώ έφτασαν οι επενδύσεις σε
επαγγελματικά ακίνητα κατά το α’ εξάμηνο 2024, εμφανίζον-
τας αύξηση της σχετικής δραστηριότητας κατά περίπου 15%.
Σύμφωνα με τα στοιχεία της Cushman & Wakefield Proprius,
το 70% του όγκου των συναλλαγών απορρόφησαν τα γραφεία
και τα ξενοδοχειακά ακίνητα. Συγκεκριμένα στην πρώτη κατη-
γορία οι συναλλαγές έφτασαν στα 280 εκατ. ευρώ, εμφανίζον-
τας σχεδόν την ανάλογη εικόνα με πέρσι, ενώ στα ξενοδοχει-
ακά ακίνητα οι συναλλαγές έφτασαν στα 300 εκατομμύρια ευ-
ρώ. Στον χώρο των εμπορικών καταστημάτων και εμπορικών
κέντρων οι συναλλαγές έφτασαν στα 77 εκατομμύρια ευρώ,
αυξημένες κατά το εντυπωσιακό 234% πάνω από τα 23 εκατομ-
μύρια της προηγούμενης χρονιάς. 

Λίγο πάνω οι τιμές στη βιομηχανία
Οριακή ετήσια άνοδο 0,1% παρουσίασαν οι τιμές παραγωγού στη
βιομηχανία τον Ιούλιο, όταν όμως τον ίδιο μήνα η πορεία από το
2022 στο 2023 ήταν πτωτική κατά 8,6%. Αν συγκρίνουμε όμως τον
Ιούλιο σε σχέση με τον Ιούνιο, ο δείκτης παρουσίασε αύξηση 2,2%. Ο
μέσος Γενικός Δείκτης του δωδεκαμήνου Αυγούστου 2023 - Ιουλί-
ου 2024, σε σύγκριση με τον μέσο Γενικό Δείκτη του ίδιου δωδεκα-
μήνου πέρσι παρουσίασε μείωση 4,9% έναντι αύξησης 6,7% που ση-
μειώθηκε κατά την αντίστοιχη σύγκριση των προηγούμενων δωδε-
καμήνων. 
Την ίδια στιγμή αύξηση 7,4% παρουσιάζει ο Δείκτης του Κύκλου Ερ-
γασιών στο λιανικό εμπόριο τον Ιούνιο, σε σύγκριση με τον αντίστοι-
χο δείκτη του Ιουνίου πέρσι. 

Πώς ο πληθωρισμός επηρεάζει
τις αποφάσεις που καλούνται 

να πάρουν τα «γεράκια» 
και τα «περιστέρια» της ΕΚΤ 

στη συνεδρίαση της 
12ης Σεπτεμβρίου

Το παρασκήνιο
των επιτοκίων
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Ο
ι ελληνικές γαλακτοβιομηχανίες ΔΩΔΩΝΗ, ΔΕΛ-
ΤΑ και ΦΑΓΕ συνεχίζουν να διαπρέπουν στο εξω-
τερικό, αποδεικνύοντας την ικανότητά τους να

προσαρμόζονται σε δύσκολες συνθήκες και να πα-
ραμένουν ανταγωνιστικές. Η επιτυχία τους στηρίζε-
ται σε έναν συνδυασμό στρατηγικών κινήσεων,
όπως εξαγορές, αναδιάρθρωση του χρέους και
επέκταση στις διεθνείς αγορές. Παρά τις προκλή-
σεις, αυτές οι εταιρείες έχουν καταφέρει να διατη-

ρήσουν ή και να αυξήσουν τα έσοδά τους, ενώ πα-
ράλληλα ενισχύουν την παρουσία τους σε σημαντι-
κές αγορές του εξωτερικού.

ΔΩΔΩΝΗ: Διατήρηση της ηγετικής θέσης με
υψηλό κόστος

Η ΔΩΔΩΝΗ, μια από τις σημαντικότερες γαλακτοβιο-
μηχανίες της Ελλάδας, παραμένει ηγέτιδα στην αγορά
της φέτας, καταγράφοντας αύξηση πωλήσεων κατά 12%
το 2023, φτάνοντας τα 170 εκατ. ευρώ. Παρά τις αυξημέ-
νες πωλήσεις, η εταιρεία συνεχίζει να αντιμετωπίζει οι-
κονομικές δυσκολίες λόγω του υψηλού δανεισμού, ο
οποίος αυξήθηκε κατά 3 εκατ. ευρώ, αγγίζοντας τα 75,7
εκατ. ευρώ. Επιπλέον, οι λειτουργικές δαπάνες αυξήθη-
καν σημαντικά, με τα έξοδα διοίκησης να καταγράφουν
άνοδο άνω του 25%.

Παρά αυτές τις προκλήσεις, η ΔΩΔΩΝΗ κατάφερε να
διατηρήσει την κυριαρχία της στην εγχώρια αγορά με με-
ρίδιο 13,3% και να επεκτείνει την παρουσία της σε διε-
θνείς αγορές όπως οι ΗΠΑ, η Ολλανδία, η Ισπανία και η
Αυστραλία. Η εταιρεία δεν μετακύλισε το αυξημένο κό-
στος στους καταναλωτές, μια στρατηγική που της επιτρέ-

πει να παραμένει ανταγωνιστική στην αγορά, αλλά συνέ-
βαλε επίσης στη διόγκωση των ζημιών της, οι οποίες
έφτασαν τα 8,3 εκατ. ευρώ.

ΔΕΛΤΑ: Αναδιάρθρωση και εξαγορές

Η ΔΕΛΤΑ, μέρος του Ομίλου Vivartia, είναι ένα ακόμα
παράδειγμα ελληνικής εταιρείας που χρησιμοποιεί την
αναδιάρθρωση και τις εξαγορές για να παραμείνει αντα-
γωνιστική. Η εταιρεία κατάφερε να μειώσει τον δανεισμό
της κατά 55 εκατ. ευρώ μέσω της πώλησης της βουλγαρι-
κής United Milk Company. Επιπλέον, η ΔΕΛΤΑ κατέγραψε
κέρδη 31,3 εκατ. ευρώ από αυτήν την πώληση, ενώ οι συ-
νολικές της πωλήσεις για το 2023 ανήλθαν στα 274,6 εκατ.
ευρώ, με τις ζημιές να περιορίζονται στα 0,624 εκατ. ευ-
ρώ, φέρνοντας την εταιρεία κοντά στο σημείο ισορροπίας.

Η στρατηγική της ΔΕΛΤΑ περιλαμβάνει επίσης εξαγο-
ρές εντός της Ελλάδας. Η εξαγορά της Κουρέλλας ΑΕ
και της εταιρείας παγωτών Cold Sin αποτελεί μέρος των
προσπαθειών της για επέκταση της γκάμας των προϊόν-
των της, όπως τα παγωτά Milko, και ανάπτυξη των εξα-
γωγών. Οι επενδύσεις της εταιρείας σε νέες γραμμές
παραγωγής και η ενίσχυση της παρουσίας της στο εξω-

τερικό δείχνουν ότι η ΔΕΛΤΑ έχει μακροπρόθεσμο
στρατηγικό σχέδιο.

ΦΑΓΕ: Η διεθνής επέκταση 
ως κύρια πηγή κερδών

Η ΦΑΓΕ αποτελεί το πιο λαμπρό παράδειγμα ελληνικής
γαλακτοβιομηχανίας με παγκόσμια απήχηση. Το 90% των
εσόδων της εταιρείας για το πρώτο εξάμηνο του 2024
προήλθε από το εξωτερικό, κυρίως από τις ΗΠΑ, ενώ οι
πωλήσεις στην ελληνική αγορά σημείωσαν σημαντική
συρρίκνωση. Η διεθνής της επιτυχία αντανακλάται στα
καθαρά κέρδη της, τα οποία αυξήθηκαν κατά 17,4% φτά-
νοντας τα 57,3 εκατ. ευρώ, ενώ ο κύκλος εργασιών της
αυξήθηκε κατά 15,6%, αγγίζοντας τα 357,9 εκατ. ευρώ.

Οι πωλήσεις της ΦΑΓΕ στο εξωτερικό αυξήθηκαν ση-
μαντικά, με την εταιρεία να καταγράφει άνοδο στις πωλή-
σεις της στο Ηνωμένο Βασίλειο κατά 45,9%, στις ΗΠΑ κα-
τά 19,6% και στην Ιταλία κατά 8,2%. Αν και η εταιρεία αντι-
μετωπίζει δυσκολίες στην εγχώρια αγορά, η διεθνής της
επέκταση συνεχίζει να της προσφέρει σταθερή ανάπτυξη
και κερδοφορία. Αξίζει να σημειωθεί ότι οι ελληνικές γα-
λακτοβιομηχανίες ΔΩΔΩΝΗ, ΔΕΛΤΑ και ΦΑΓΕ έχουν κα-
ταφέρει να ξεπεράσουν τις προκλήσεις της εγχώριας
αγοράς και να διαπρέψουν στο εξωτερικό. Η στρατηγική
τους, η οποία περιλαμβάνει αναδιάρθρωση, εξαγορές και
έντονη διεθνή παρουσία, τους έχει επιτρέψει να αυξή-
σουν τα κέρδη τους και να παραμείνουν ανταγωνιστικές.
Παρά τα υψηλά κόστη και τις δυσκολίες που αντιμετωπί-
ζουν στην ελληνική αγορά, οι εταιρείες αυτές αποδει-
κνύουν ότι η επέκταση στο εξωτερικό μπορεί να είναι η
λύση για την εξασφάλιση της βιωσιμότητάς τους.Ο
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Η επιτυχία των ΔΩΔΩΝΗ, ΔΕΛΤΑ 
και ΦΑΓΕ στηρίζεται σε έναν συνδυασμό
στρατηγικών κινήσεων, όπως εξαγορές,

αναδιάρθρωση χρέους και επέκταση 
στις διεθνείς αγορές

Γράφει 
η Αναστασία-

Βασιλική 
Γκολέμη

Οι ελληνικές γαλακτοβιομηχανίες 
που κατέκτησαν το εξωτερικό



Ο
Χάρης Σαχίνης κάθεται σε μια ηλεκτρική κα-
ρέκλα… θα μπορούσαμε εύκολα να πούμε,
αν ήταν ο διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ.

Όμως δεν είναι. Από το 2019 διοικεί την ΕΥΔΑΠ και
αυτό που κάνει επικίνδυνη την καρέκλα του σήμερα
δεν είναι ο ηλεκτρισμός αλλά το νερό και κυρίως… η
έλλειψή του.  Η ΕΥΔΑΠ είναι η μεγαλύτερη ελληνική
εταιρεία ύδρευσης, αποχέτευσης και επεξεργασίας

λυμάτων, που καλύπτει τις ανάγκες πάνω από το
40% του συνολικού πληθυσμού της χώρας τρο-
φοδοτώντας την Αττική με πόσιμο νερό, η ποι-
ότητα του οποίου κατατάσσεται μεταξύ των κα-
λύτερων της Ευρώπης. Όμως αυτή τη στιγμή η
ΕΥΔΑΠ βρίσκεται αντιμέτωπη με την πρώτη ση-
μαντική περίοδο λειψυδρίας στην Ελλάδα μετά
το 1990, τότε που τα δημοσιεύματα των εφημε-

ρίδων έκαναν λόγο για «Νερό μόλις για 62 ημέρες».
Η αλήθεια είναι ότι αυτή τη στιγμή η κατάσταση δεν
είναι τόσο άσχημη όπως τριάντα χρόνια πίσω, όμως η
συνεχής επιδείνωση των κλιματικών συνθηκών ήδη
τρομοκρατεί τους Έλληνες ότι τα πράγματα θα γίνουν
χειρότερα. 

Ο Χάρης Σαχίνης πάντως είναι καθησυχαστικός…
για την ώρα. «Αν δεν υπάρξουν βροχοπτώσεις και χιο-
νοπτώσεις τον χειμώνα, τα πράγματα θα είναι διαφορε-
τικά. Τότε θα μπούμε στο κόκκινο. Τώρα είμαστε ακόμη
στο κίτρινο. Ούτε καν στο πορτοκαλί», έχει δηλώσει. 

Γεννημένος το 1958, ο επικεφαλής της ΕΥΔΑΠ είναι
κάτοχος διπλώματος Μηχανολόγου Μηχανικού από
το Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο και έχει ολοκληρώ-
σει και MBA από το Harvard Business School. Καλεί-
ται λοιπόν τώρα να επιστρατεύσει όλη του την ηρεμία
και τη διοικητική δεινότητα, ώστε να πείσει τους Έλ-
ληνες πως η επανεμφάνιση μετά από χρόνια του πον-

τισμένου χωριού Κάλλιο στην τεχνητή λίμνη του
Μόρνου, είναι αντιμετωπίσιμη. Και μπορεί αυτό να εί-
ναι ίσως το μεγαλύτερο πρόβλημα του Χάρη Σαχίνη
αυτή τη στιγμή, δεν είναι όμως το μόνο. Για την ώρα -
όπως τονίζει ο ίδιος σε κάθε ευκαιρία- η ΕΥΔΑΠ έχει
στους ταμιευτήρες αρκετό νερό για να καλύψει τις
απαιτήσεις για τα επόμενα τρία χρόνια, εντάσσοντας
στο δίκτυο και τις εναλλακτικές πηγές υδροδότησης
της Αττικής, όπως είναι η Υλίκη, της οποίας τα αποθέ-
ματα δεν έχουν αγγιχθεί εδώ και 15 χρόνια. 

Ένα άλλο πρόβλημα για τον Χάρη Σαχίνη είναι ότι το
νερό της ΕΥΔΑΠ είναι από τα φτηνότερα σε όλο τον
κόσμο. Έρχεται λοιπόν η στιγμή που φέτος το φθινό-
πωρο θα ενεργοποιηθεί το νέο ρυθμιστικό πλαίσιο
και μαζί με αυτό ο CEO της εισηγμένης ΕΥΔΑΠ θα
πρέπει να αποφασίσει αν και με ποιον τρόπο θα προ-
χωρήσει η μερική αναπροσαρμογή των τιμολογίων
της εταιρείας. 

Και σε αυτή τη «μανούβρα» η εμπειρία του Χάρη
Σαχίνη αναμένεται να αποδειχθεί χρήσιμη και απα-
ραίτητη, καθώς δεν είναι η πρώτη φορά που έχει βρε-
θεί στο τιμόνι επιχείρησης που προσφέρει ένα είδος
πρώτης ανάγκης σε μεγάλο κομμάτι του πληθυσμού.
Η προηγούμενη σχετιζόταν με το φυσικό αέριο, κα-

θώς από το 2009 έως το 2014 ήταν πρόεδρος και δι-
ευθύνων σύμβουλος του Ομίλου ΔΕΠΑ. Στη θητεία
του αυτή βελτίωσε την αποδοτικότητα της εταιρείας,
διαπραγματεύτηκε μεγάλες συμβάσεις προμήθειας
φυσικού αερίου και συνέβαλε στη διαμόρφωση
εναλλακτικών οδών εφοδιασμού της Ευρώπης με
φυσικό αέριο. 

Τώρα αναλόγως καλείται να επιβαρύνει όσο το δυ-
νατόν λιγότερο τους καταναλωτές, να εξοικονομήσει
νερό, να βελτιώσει τα δίκτυα και να συνεχίσει την κα-
λή πορεία κερδοφορίας που είχε η ΕΥΔΑΠ το 2023 με
20,3 εκατ. ευρώ από 5 εκατ. το 2022. Άλλωστε ήταν
εκείνος που βελτίωσε το περιθώριο κέρδους στο 5,8%
από 1,5% το προηγούμενο έτος και πριν από ενάμιση
μήνα ζήτησε από την τακτική Γενική Συνέλευση να
εγκρίνει και τη διανομή μερίσματος 0,1 ευρώ/μετοχή.
Ο ίδιος εμφανίζεται σίγουρος για την επίτευξη των
στόχων, για την περαιτέρω βελτίωση των οικονομι-
κών μεγεθών και άρα για την υψηλότερη επιβράβευ-
ση των μετόχων.

Εκτός από το νερό, ο Χάρης Σαχίνης έχει δείξει τις
ικανότητές του και ως διευθύνων σύμβουλος του Bu-
siness Information Group της McGraw-Hill (2004-
2009), που υπό την ηγεσία του έγινε ένας από τους
μεγαλύτερους ομίλους πληροφοριών διεθνώς, με
εξειδίκευση στους κλάδους της αεροδιαστημικής,
της αεροπορίας, της άμυνας, των κατασκευών και της
ενέργειας. Ήταν επίσης αντιπρόεδρος του Ομίλου
Standard & Poor’s, όπου ανέπτυξε διάφορες επιχει-
ρήσεις στον τομέα των χρηματοοικονομικών πληρο-
φοριών, ενώ σήμερα παραμένει μέλος των Διοικητι-
κών Συμβουλίων της ICAP, της ATHEXClear, της
ENEXClear, του Atlantic Council και της Επενδυτικής
Επιτροπής της CNL Capital. 
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Η ΕΥΔΑΠ βρίσκεται σε μια δύσκολη
καμπή, καθώς η λειψυδρία και 
η κλιματική αλλαγή τη βάζουν 
στο προσκήνιο, με τον έμπειρο 

διοικητή της να καλείται να τη βγάλει
από την ξηρασία

ΧΑΡΗΣ ΣΑΧΙΝΗΣ

O CEO που ξέρει 
να αντιμετωπίζει 
τα δύσκολα

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Σ
ε εφαρμογή τίθενται από την ερχό-
μενη Κυριακή, 1η Σεπτεμβρίου, οι
νέοι κανόνες που σχετίζονται με τα

αεροπορικά ταξίδια, σύμφωνα με τις απο-
φάσεις που έλαβε η Κο-
μισιόν για τη μεταφορά
χειραποσκευών και
υγρών στα αεροπλάνα

Το επιτρεπόμενο βά-
ρος κάθε χειραποσκευής

δεν θα πρέπει να υπερβαί-
νει τα 10 κιλά. Ο επιτρεπό-
μενος αριθμός είναι μια

χειραποσκευή και ένα μικρό προσωπικό
αντικείμενο, όπως τσάντα, σακίδιο ή τσάν-
τα φορητού υπολογιστή, που θα πρέπει να
χωράει κάτω από το κάθισμα μπροστά σας.
Για τις μέγιστες διαστάσεις (συμπεριλαμ-
βανομένων των χειρολαβών και των τρο-
χών) ορίζονται σε 55 x 40 x 20cm, ενώ το
προσωπικό αντικείμενο πρέπει να είναι 40
x 30 x 15cm.

Επίσης, η ΕΕ επαναφέρει τους προηγού-
μενους κανόνες σχετικά με την ποσότητα
των υγρών που μπορούν να μεταφέρουν οι
επιβάτες στις χειραποσκευές τους. Μέχρι
τώρα οι ταξιδιώτες που περνούσαν από αε-
ροδρόμια εξοπλισμένα με συστήματα ανί-
χνευσης εκρηκτικών υλών για χειραπο-
σκευές (EDSCB) μπορούσαν να μεταφέ-
ρουν υγρά σε ποσότητες μεγαλύτερες από
100 ml. Η εξαίρεση αυτή καταργείται έως
ότου όλα τα αεροδρόμια στην Ευρώπη
αποκτήσουν τις ίδιες συσκευές ελέγχου
εκρηκτικών (EDSCB).

Οι έλεγχοι και 
τα απαγορευμένα

Υγρά που μεταφέρονται στις χειραπο-
σκευές, όπως αεροζόλ, ποτά, οδοντόκρε-
μες, καλλυντικές κρέμες ή τζελ, πρέπει να
είναι τοποθετημένα σε διαφανείς πλαστι-
κές σακούλες μέγιστης χωρητικότητας 1
λίτρου, ενώ καμία μεμονωμένη συσκευα-
σία δεν πρέπει να υπερβαίνει τα 100 ml. Οι
συσκευασίες υγρών χωρητικότητας άνω
των 100 ml πρέπει να τοποθετούνται σε πα-
ραδιδόμενη αποσκευή. Οι ποσοτικοί πε-
ριορισμοί δεν ισχύουν για τα φάρμακα και
τις παιδικές τροφές.

Τα υγρά που αγοράζονται από τα αφορο-
λόγητα οποιουδήποτε αεροδρομίου ή αε-
ροπορικής εταιρείας μπορούν να μεταφέ-
ρονται στις χειραποσκευές, υπό τον όρο ότι
τόσο αυτά όσο και η απόδειξή τους έχουν
τοποθετηθεί σε σφραγισμένη σακούλα
ασφαλείας (με κόκκινη μπορντούρα) την
οποία λαμβάνει ο ταξιδιώτης κατά την αγο-
ρά. Μέχρι να φτάσει στον τελικό προορι-
σμό, ο επιβάτης δεν μπορεί να ανοίξει τη
σακούλα ασφαλείας. Ωστόσο, οι αξιωματι-
κοί ασφαλείας μπορεί να χρειαστεί να
ανοίξουν τη σακούλα ή τα μπουκάλια για

σχετικό έλεγχο. Εάν συμβεί αυτό και ο επι-
βάτης έχει πτήση ανταπόκρισης σε άλλο
αεροδρόμιο, πρέπει να ενημερώσει τον
αξιωματικό ασφαλείας ώστε τα υγρά να
επανατοποθετηθούν σε νέα σακούλα
ασφαλείας.

Τυχόν αιχμηρά αντικείμενα που θα μπο-
ρούσαν να χρησιμοποιηθούν ως όπλα δεν
επιτρέπονται στην καμπίνα του αεροσκά-
φους. Τέτοια αντικείμενα, που συχνά είναι
καθημερινής χρήσης, όπως τιρμπουσόν
και ψαλίδια, πρέπει να τοποθετούνται στις
παραδιδόμενες αποσκευές.

Εκρηκτικά και εύφλεκτα υλικά, όπως για
παράδειγμα πυροτεχνήματα, αεροζόλ για
βάψιμο με ψεκασμό ή άλλες εύφλεκτες
και τοξικές ουσίες όπως οξέα, απαγο-
ρεύονται στις πτήσεις. Τέτοια υλικά δεν

μπορούν να μεταφέρονται ούτε στις χειρα-
ποσκευές ούτε στις παραδιδόμενες απο-
σκευές.

Απαγορεύεται η μεταφορά στην καμπίνα
του αεροσκάφους οποιουδήποτε είδους
όπλου.

Αντιδράσεις από το Διεθνές
Συμβούλιο Αεροδρομίων
της Ευρώπης

Το Διεθνές Συμβούλιο Αεροδρομίων
της Ευρώπης (ACI EUROPE), στην ανα-
κοίνωση των νέων κανονισμών της Κομι-
σιόν, αντέδρασε έντονα, καθώς πολλά
από τα 500 αεροδρόμια τα οποία εκπρο-
σωπεί θα πρέπει να αποσύρουν τα νέας
γενιάς σκάνερ C3 που χρησιμοποιούν σε
χώρες όπως η Γερμανία, η Ιρλανδία, η

Ιταλία, η Ολλανδία, η Σουηδία, η Λιθουα-
νία και η Μάλτα.

Σύμφωνα με την επίσημη τοποθέτησή
του, κάνει λόγο για αυστηρούς περιορι-
σμούς, καθώς οι τροποποιήσεις στο-
χεύουν τους νέας γενιάς σαρωτές C3, τε-
χνολογία αιχμής που υποστηρίζει τα καλύ-
τερα πρότυπα ανίχνευσης, με τους οποί-
ους, μέχρι τώρα, επιτρεπόταν στους επιβά-
τες να μεταφέρουν υγρά χωρίς κανέναν
περιορισμό και να τα κρατούν μαζί με τις
μεγάλες ηλεκτρονικές συσκευές τους μέ-
σα στις τσάντες καμπίνας στα σημεία ελέγ-
χου ασφαλείας.

Οι νέοι περιορισμοί των 100 ml για μεμο-
νωμένα δοχεία υγρών θα προκαλέσουν
καθυστερήσεις και προβλήματα στους επι-
βάτες στα σημεία ελέγχου ασφαλείας στα
αεροδρόμια που έχουν προμηθευτεί σα-
ρωτές C3. Θα οδηγήσουν σε σημαντική
επιχειρησιακή πίεση, ο μετριασμός της
οποίας θα απαιτήσει την ανάπτυξη πρό-
σθετου προσωπικού και την αναδιαμόρ-
φωση των σημείων ελέγχου ασφαλείας,
όπου αυτό είναι εφικτό.

Τα αεροδρόμια που έχουν ήδη επενδύ-
σει σε σαρωτές C3 για να βελτιώσουν την
εμπειρία των επιβατών και τη λειτουργική
τους αποτελεσματικότητα «τιμωρούνται»,
καθώς ελάχιστα από τα οφέλη που συνδέ-
ονται με τη χρήση αυτής της τεχνολογίας
αιχμής θα υλοποιηθούν. Η αγορά σαρωτών
C32 είναι κατά μέσο όρο 8 φορές πιο ακρι-
βή από τα συμβατικά μηχανήματα ανίχνευ-
σης ακτινών Χ που αντικαθιστούν, ενώ το
λειτουργικό κόστος συντήρησης είναι 4
φορές υψηλότερο, επισημαίνει το συμ-
βούλιο στην ανακοίνωσή του.

Ποιοι είναι οι νέοι κανόνες 
για τα αεροπορικά ταξίδια 

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Τι ισχύει από αύριο για τη μεταφορά χειραποσκευών
και υγρών στα αεροπλάνα σύμφωνα με τις 

ανανεωμένες οδηγίες της Κομισίον



Τ
ο ενδεχόμενο να συνεχιστούν οι επι-
δοτήσεις στο ηλεκτρικό ρεύμα και
τον Σεπτέμβριο φαίνεται να γίνεται

όλο και πιο πιθανό, σύμφωνα με τα όσα ανέ-
φερε ο υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, Θεόδωρος Σκυλακάκης, σε συνέν-
τευξή του στο ραδιόφωνο του Real FM το
πρωί της Παρασκευής (30/8). Ο υπουργός,
αναλύοντας την κατάσταση, δήλωσε ότι η
κυβέρνηση εξετάζει σοβαρά το ενδεχόμενο

να παρατείνει τις επιδοτήσεις που
εφαρμόστηκαν τον Αύγουστο και για
τον Σεπτέμβριο, με στόχο να αντιμετω-
πιστεί η αυξημένη οικονομική πίεση
που υφίστανται τα νοικοκυριά λόγω
των υψηλών τιμών της ενέργειας.

Συγκεκριμένα, ο Θεόδωρος Σκυλα-
κάκης τόνισε ότι η κυβέρνηση είναι πιο
κοντά στο να λάβει την απόφαση για συ-
νέχιση των επιδοτήσεων, καθώς η τρέ-

χουσα κατάσταση στην ενεργειακή αγορά
δεν επιτρέπει στα νοικοκυριά να αντεπεξέλ-
θουν στα έξοδα χωρίς κάποια μορφή ενί-
σχυσης. Η τιμή του ρεύματος που διαμορ-
φώθηκε τον Αύγουστο είναι εξαιρετικά
υψηλή, γεγονός που καθιστά απαραίτητη τη
συνέχιση της στήριξης από το κράτος για να
εξασφαλιστεί ότι οι πολίτες δεν θα βρεθούν
σε αδιέξοδο, προσπαθώντας να καλύψουν
τις ανάγκες τους σε ηλεκτρική ενέργεια.

Παράλληλα, ο υπουργός αναφέρθηκε
στην αποτελεσματικότητα του έκτακτου μέ-
τρου της φορολόγησης των ηλεκτροπαρα-
γωγών, το οποίο απέφερε σημαντικά έσοδα
στο κράτος. Αυτά τα έσοδα επιτρέπουν στην
κυβέρνηση να διαθέτει τους απαραίτητους πόρους για τη
χρηματοδότηση των επιδοτήσεων, ακόμα και τον Σεπτέμ-
βριο. Ο Θεόδωρος Σκυλακάκης υπογράμμισε ότι η από-
φαση για την παράταση της επιδότησης θα εξεταστεί πε-
ραιτέρω, λαμβάνοντας υπόψη και τις τελικές τιμές ρεύ-
ματος που θα ανακοινώσουν οι πάροχοι.

Ποιοι παράγοντες θα κρίνουν την παράταση
Επιπλέον, ο υπουργός εξήγησε ότι η κυβέρνηση παρα-

κολουθεί στενά τις εξελίξεις στην ενεργειακή αγορά, τό-
σο σε εθνικό όσο και σε διεθνές επίπεδο, προκειμένου να
προσαρμόσει τις πολιτικές της ανάλογα με τις ανάγκες

που προκύπτουν. Αξίζει να σημειωθεί ότι η ενεργειακή
κρίση που έχει προκύψει λόγω γεωπολιτικών γεγονότων,
όπως η συνεχιζόμενη σύγκρουση στην Ουκρανία, έχει
επιφέρει σοβαρές αναταράξεις στις αγορές ενέργειας
παγκοσμίως, αυξάνοντας την αβεβαιότητα και προκα-
λώντας σημαντικές αυξήσεις στις τιμές.

Υπό αυτές τις συνθήκες η συνέχιση των επι-
δοτήσεων στο ηλεκτρικό ρεύμα δεν αποτελεί
απλώς μια επιλογή, αλλά μια αναγκαιότητα για
την προστασία των πιο ευάλωτων κοινωνικών
ομάδων από τις συνέπειες της ενεργειακής
κρίσης. Η κυβέρνηση, σύμφωνα με τον υπουρ-
γό Ενέργειας και Περιβάλλοντος, θα παραμεί-
νει προσηλωμένη στον στόχο της στήριξης των
πολιτών, λαμβάνοντας τα κατάλληλα μέτρα για
να διασφαλίσει ότι κανείς δεν θα μείνει χωρίς
επαρκή πρόσβαση σε βασικές υπηρεσίες,

όπως είναι η ηλεκτρική ενέργεια.
Τέλος, ο υπουργός Ενέργειας και Περιβάλλοντος Θεό-

δωρος Σκυλακάκης επισήμανε ότι οι τελικές αποφάσεις
σχετικά με την επιδότηση θα εξαρτηθούν από μια σειρά
παραγόντων, συμπεριλαμβανομένων των οικονομικών
δεδομένων που θα προκύψουν τις επόμενες εβδομάδες
και της εξέλιξης των τιμών στην αγορά. Παρόλα αυτά, το
σενάριο της παράτασης των επιδοτήσεων κρίνεται ιδιαί-
τερα πιθανό, καθώς η κυβέρνηση φαίνεται αποφασισμέ-
νη να συνεχίσει να στηρίζει τους πολίτες μέχρι να υπάρξει
σαφής αποκλιμάκωση των τιμών και αποκατάσταση της
σταθερότητας στην ενεργειακή αγορά.
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Μέσα στο τέταρτο τρίμηνο του έτους αναμένεται να ξεκι-
νήσει η δοκιμαστική λειτουργία της νέας μονάδας φυσικού
αερίου στην Κομοτηνή, όπως ανέφερε η διοίκηση του ομί-
λου Motor Oil κατά την παρουσίαση των εξαμηνιαίων απο-
τελεσμάτων στους αναλυτές. 

Η μονάδα, η οποία κατασκευάζεται σε συνεργασία με τη
ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, αναμένεται να αρχίσει την εμπορική της λει-
τουργία στο πρώτο τρίμηνο του 2025. Σε ό,τι αφορά τις δρα-
στηριότητες του ομίλου και την κατάσταση στον τομέα της
διύλισης, παρατηρείται μια μείωση στα περιθώρια, αν και η
παραγωγή παραμένει ισχυρή και η επίδοση του τομέα του
ηλεκτρισμού και του φυσικού αερίου είναι υγιής. Ο αναπλη-

ρωτής CEO Πέτρος Τζαννετάκης τόνισε ότι τα περιθώρια
διύλισης έχουν μειωθεί, αλλά η στενότητα της αγοράς ανα-
μένεται να επηρεάσει τη μείωση της παραγωγής στα λιγότε-
ρο σύνθετα διυλιστήρια.

Σχετικά με τη μερισματική πολιτική, ο κ. Τζαννετάκης
επανέλαβε ότι ο όμιλος επιστρέφει υψηλά μερίσματα όταν
υπάρχει καλή κερδοφορία. Ωστόσο, λόγω της έκτακτης φο-
ρολόγησης επί των κερδών που έχει αποφασιστεί, είναι
αναμενόμενο ότι δεν θα επαναληφθεί το ιστορικά υψηλό
μέρισμα του 2023. 

Η διοίκηση επιβεβαίωσε ότι για το 2024 οι στόχοι επεν-
δύσεων παραμένουν στα 210 εκατ. ευρώ για τη μητρική

εταιρεία και 340 εκατ. ευρώ για ολόκληρο τον όμιλο.
Τέλος, η διοίκηση επιβεβαίωσε ότι το δεξαμενόπλοιο

«Sounio», το οποίο χτυπήθηκε από ρουκέτα των Χούθι στην
Ερυθρά Θάλασσα, μετέφερε φορτίο για λογαριασμό της
Motor Oil προς τους Αγίους Θεοδώρους. Εξετάστηκε θετικά
η έκβαση των διαπραγματεύσεων για τη ρυμούλκηση του
τάνκερ, με το φορτίο να αναμένεται να φτάσει στον τελικό
του προορισμό, παρά την καθυστέρηση που θα προκύψει.
Υπενθυμίζεται ότι το δεξαμενόπλοιο «Sounio», υπό ελληνι-
κή σημαία, μετέφερε 1 εκατ. βαρέλια αργού πετρελαίου
(150.000 τόνοι) και είχε υποστεί επίθεση από πυραύλους
των Χούθι πρόσφατα. 

Motor Oil: Ξεκινά η δοκιμαστική λειτουργία της μονάδας φ. αερίου Κομοτηνής

Κυβερνητική στήριξη 
στα νοικοκυριά για 

τον Σεπτέμβριο

Παράταση 
των επιδοτήσεων 

στο ρεύμα

Γράφει 
η Αναστασία-

Βασιλική 
Γκολέμη



Βελτιωμένα οικονομικά μεγέθη πέτυχε το β’ τρίμη-
νο του έτους και το α’ εξάμηνο του 2024 συνολικά η
Helleniq Energy Holdings, με οδηγό τη βελτιωμένη
λειτουργική απόδοση και τις αυξημένες εξαγωγές.
Συγκεκριμένα, η Helleniq Energy (πρώην ΕΛΠΕ)
ανακοίνωσε τα ενοποιημένα οικονομικά αποτελέ-
σματα Β’ τριμήνου, με τα συγκρίσιμα κέρδη EBITDA
να διαμορφώνονται στα €232 εκατ. και τα συγκρίσι-
μα καθαρά κέρδη στα €73 εκατ., ενώ συνολικά για
το Α’ εξάμηνο ανήλθαν σε €570 εκατ. και €236 εκατ.
αντίστοιχα. Τα δημοσιευμένα καθαρά κέρδη ανήλ-
θαν στα €209 εκατ. για το Α’ εξάμηνο.
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Ε
γκρίθηκε και τυπι-
κά η διαδικασία για
τη συγχώνευση της

Attica Bank με την Παγκρή-
τια από την Επιτροπή Πι-
στωτικών Θεμάτων της ΤτΕ.
Οι αποφάσεις θα ληφθούν
στις 3 Σεπτεμβρίου στις γε-
νικές συνελεύσεις των δύο
τραπεζών. Οι μέτοχοι θα
πρέπει να εγκρίνουν τη
συγχώνευση των δύο τρα-
πεζών με απορρόφηση της
Παγκρήτιας από την Attica. 

Eν συνεχεία θα ξεκινή-
σουν οι διαδικασίες αύξη-
σης μετοχικού κεφαλαίου
που αναμένεται να λάβει χώρα μέσα στον Οκτώβριο. 

Τα κεφάλαια της αύξησης αναμένεται να κινηθούν σε
735 εκατ. ευρώ, όπου τα 475,1 εκατ. ευρώ θα εισφέρει
το ΤΧΣ, τα 200 εκατ. ευρώ κατ’ ανώτατο όριο από την

Thrivest και παράλληλα θα εκδοθούν τίτλοι κτήσης με-
τοχών. Έτσι δημιουργείται η προϋπόθεση για τη δημι-
ουργία του 5ου τραπεζικού πόλου με ενεργητικό 10,2
δισ. ευρώ.

Ελληνική Τράπεζα: Κέρδη
189 εκατ. ευρώ στο εξάμηνο

Κέρδος για την 1η εξαμηνία του 2024
ύψους €189 εκατ., με αύξηση 18% σε ετήσια
βάση, ανακοίνωσε σήμερα η Ελληνική
Τράπεζα. Τα καθαρά έσοδα από τόκους για
την πρώτη εξαμηνία του 2024 ανήλθαν στα
€304 εκατ., αυξημένα κατά 29% σε ετήσια
βάση, ενώ τα μη επιτοκιακά έσοδα έφτα-
σαν τα €57 εκατ. Η τράπεζα ανακοίνωσε
μεταξύ άλλων σταθερή κεφαλαιακή βάση,
με αναπροσαρμοσμένο Δείκτη Κεφαλαίου
Κοινών Μετοχών της Κατηγορίας 1 (CET1)
26,55% και Αναπροσαρμοσμένο Συνολικό
Δείκτης Κεφαλαίου 32,19%, που υπερβαί-
νουν σημαντικά τις ελάχιστες απαιτήσεις
των εποπτικών αρχών.

Moda Bagno: H πρόσφατη
πυρκαγιά στην Αττική 
δεν έπληξε τις εγκαταστάσεις

Η εταιρεία Ν. Βαρβέρης - Moda Bagno
AE ενημέρωσε το επενδυτικό κοινό, κατό-
πιν σχετικού ερωτήματος που έθεσε η
Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς με επιστολή
της την 29/8/2024, σχετικά με τις επιπτώ-
σεις από την πρόσφατη πυρκαγιά που
έπληξε την Αττική και ιδιαίτερα στην πε-
ριοχή του Χαλανδρίου, που είναι και η
έδρα της εταιρείας, παρόλο που έφτασε
σε πολύ κοντινό σημείο, δεν έπληξε τις εγ-
καταστάσεις της και ως εκ τούτου από την
επομένη συνεχίζει κανονικά την εύρυθμη
λειτουργία της. Σε όμορο οικόπεδο-απο-
θηκευτικό χώρο, στον οποίο ήταν εμπο-
ρεύματά της αξίας περίπου ενός εκατ. ευ-
ρώ που αντιστοιχεί στο 5% του συνολικού
αποθέματός της, είναι πλήρως ασφαλι-
σμένα και θα αποζημιωθούν.

Noval Property: Στα 609
εκατ. η εύλογη αξία 
του χαρτοφυλακίου
επενδύσεων

Η εύλογη αξία του χαρτοφυλακίου
επενδύσεων της Noval Property διαμορ-
φώθηκε σε 609 εκατ. ευρώ κατά την 30ή
Ιουνίου 2024, παρουσιάζοντας αύξηση
κατά 38 εκατ. ευρώ (αύξηση 7%) έναντι
της εύλογης αξίας του χαρτοφυλακίου
της 31ης Δεκεμβρίου 2023 (571 εκατ. ευ-
ρώ). Κατά το πρώτο εξάμηνο του 2024 η
Noval Property συνέχισε τόσο την ενερ-
γητική διαχείριση του χαρτοφυλακίου
ακινήτων εισοδήματός της όσο και την
πρόοδο στο πρόγραμμα αναβάθμισης και
ανάπτυξης σημαντικού αριθμού ακινήτων
του χαρτοφυλακίου της.

Την αύξηση του μετοχικού κεφαλαίου της Ide-
al Holdings με κεφαλαιοποίηση του ποσού €
81.606.665,70 του λογαριασμού «Διαφορά από
την έκδοση μετοχών υπέρ το Άρτιο» και ταυ-
τόχρονη αύξηση της ονομαστικής αξίας των
μετοχών της εταιρείας, καθώς και αντίστοιχη
τροποποίηση της παρ. 1 του άρθρου 5 του Κα-
ταστατικού, καλείται να εγκρίνει η έκτακτη
γενική συνέλευση της εισηγμένης. Η γενική
συνέλευση θα συνεδριάσει τη 19η Σεπτεμβρί-
ου 2024, ημέρα Πέμπτη και ώρα 10.00 π.μ. με
υβριδικό τρόπο, ήτοι με φυσική παρουσία των
μετόχων στην έδρα της εταιρείας Ελληνικά

Χρηματιστήρια-Χρηματιστήριο Αθηνών Ανώνυμη Εταιρεία Συμμετοχών, στην Αθήνα και επί της Λεωφ. Αθη-
νών 110 και με τη συμμετοχή των μετόχων από απόσταση με τηλεδιάσκεψη. Η Noval Property δημοσιοποί-
ησε την Κατάσταση Επενδύσεών της κατά την 30ή Ιουνίου 2024, η οποία έχει αναρτηθεί στην εταιρική ιστο-
σελίδα www.noval-property.com.

Ideal Holdings: ΓΣ στις 19/9 για ΑΜΚ με κεφαλαιοποίηση ποσού 81,6 εκατ. 

Εγκρίθηκε η συγχώνευση Attica Bank 
και Παγκρήτιας από την ΤτΕ

Helleniq Energy: Αύξηση των EBITDA στα 570 εκατ. ευρώ



Τ
έλη Αυγούστου, σε μια δύσκολη περίοδο
προσαρμογής σε ρυθμούς καθημερινό-
τητας, αφήνοντας σταδιακά πίσω μας

καλοκαιρινή ραστώνη, διακοπές και χαλάρω-
ση, οι υπηρεσίες της Περιφέ-
ρειας Αττικής «ξαγρυπνούν»
και εργάζονται αγόγγυστα,
με προνοητικότητα και υπευ-
θυνότητα, θέτοντας σε εφαρ-
μογή τα αντιπλημμυρικά έρ-
γα προστασίας των πολιτών
και των περιουσιών τους.
Ένα σκέλος από το ολιστικό
σχέδιο του… αθεράπευτα

απαιτητικού περιφερειάρχη Νίκου Χαρδαλιά
για την ενίσχυση της ανθεκτικότητας της Αττι-
κής απέναντι στις συνέπειες της κλιματικής
κρίσης και την αποτελεσματική θωράκισή της
από φυσικούς κινδύνους.

Ήδη, για πρώτη φορά μετά από 17 ολόκληρα
χρόνια, η Περιφέρεια Αττικής διενεργεί ευρεί-
ας κλίμακας επιχείρηση καθαρισμού όλων των
πλακοσκεπών τμημάτων του Κηφισού, σε όλα
τα υπόγεια τμήματα του ποταμού, μήκους 8,6
χιλιομέτρων (από τα συνολικά 27 χλμ μήκους
του ποταμού), απομακρύνοντας τόνους από
μπάζα και απορρίμματα, ώστε με την πλήρη
απελευθέρωση της διατομής να υπάρξει απρό-
σκοπτη ροή των ομβρίων.

Τα σκεπασμένα σημεία του Κηφισού έχουν
αποτελέσει κατά καιρούς πηγή σημαντικών
προβλημάτων, λόγω της χρόνιας συσσώρευ-
σης φερτών υλικών σε αυτά και ως εκ τούτου ο
καθαρισμός πραγματοποιείται υπό εξαιρετικά
δύσκολες συνθήκες. Η απουσία επαρκούς αε-
ρισμού και φωτισμού καθιστά επιβεβλημένη
τη χρήση γεννητριών και προβολέων και ειδι-
κού εξοπλισμού ατομικής προστασίας λόγω
ύπαρξης πληθώρας εντόμων.

Επίσης, γίνεται χρήση ερπυστριοφόρων μη-
χανημάτων για την πρόσβαση στο εσωτερικό
του αγωγού λόγω του βουρκώδους υποστρώ-
ματος καθώς και υδραυλικών σφυρών για την
κατάτμηση μεγάλων τμημάτων σκυροδέματος
που έχουν καταπέσει από την οροφή και τα
πλαϊνά τοιχώματα.

Στο 1,2 εκατ. ευρώ
ο προϋπολογισμός

Το έργο καθαρισμού της κοίτης του Κηφισού
αποτελεί μέρος ενός ευρύτερου σχεδιασμού
της Περιφέρειας Αττικής για την αναβάθμιση
όλων των σημαντικών υδάτινων πόρων και
υποδομών του Λεκανοπεδίου, με στόχο την
ενίσχυση της αντιπλημμυρικής προστασίας και
τη διασφάλιση ενός βιώσιμου μέλλοντος για
όλους τους κατοίκους. Έχει συνολικό προϋπο-
λογισμό 1.242.987 ευρώ και αναμένεται να
ολοκληρωθεί τέλος Οκτωβρίου.

Ο Νίκος Χαρδαλιάς υπογραμμίζει ότι «η
απόφαση να προχωρήσουμε στον καθαρισμό
των πλακοσκεπών τμημάτων του Κηφισού πο-
ταμού μετά από αρκετά χρόνια που είχαν αφε-
θεί χωρίς καμία συντήρηση δεν ήταν μόνο ανα-

γκαία, αλλά και επιβεβλημένη από την ευθύνη
που φέρουμε απέναντι στους πολίτες και το πε-
ριβάλλον. Με επιχειρήσεις σαν αυτή που εξε-
λίσσεται στον Κηφισό ποταμό, όχι μόνο απο-
τρέπουμε τον κίνδυνο πλημμυρών, αλλά απο-
δεικνύουμε έμπρακτα την προσήλωσή μας στη
βελτίωση της ποιότητας ζωής των κατοίκων
του Λεκανοπεδίου. Η σύγχρονη Αττική απαιτεί
υποδομές που λειτουργούν και εξασφαλίζουν
την ευημερία όλων μας».

Ανάσα στη Ν. Φιλαδέλφεια
Και επειδή… των φρονίμων τα παιδιά πριν

πεινάσουν μαγειρεύουν, σημειώνεται ότι στην
καρδιά του καλοκαιριού, στο πρώτο δεκαήμε-
ρο του περασμένου Ιουλίου, με την παρουσία
και υπό την επίβλεψη του περιφερειάρχη Αττι-
κής, το διατρητικό μηχάνημα (μετροπόντικας)
που χρησιμοποιείται για διανοίξεις ολοκλήρω-
σε το εγκάρσιο πέρασμά του κάτω από την ΕΟ
Αθηνών - Λαμίας. 

Πρόκειται για ένα άλλο «ξεχασμένο» -εδώ

και 25 χρόνια!- αντιπλημμυρικό έργο, που έβα-
λε μπροστά η περιφέρεια από τον Μάρτιο με
εντολές εφαρμογής γοργών ρυθμών από τον
Νίκο Χαρδαλιά και αφορά την κατασκευή του
νέου μεγάλου συλλεκτήριου αγωγού ομβρίων
υδάτων στη Νέα Φιλαδέλφεια, ο οποίος θα λει-
τουργεί υποστηρικτικά προς τον υπάρχοντα
συλλεκτήρα Σ7.

Η συνολική δαπάνη του έργου ανέρχεται σε
4,4 εκατ. ευρώ και χρηματοδοτείται από πό-
ρους του Επιχειρησιακού Προγράμματος «Ατ-
τική 2021-2027» (με 2,9 εκατ. ευρώ) και από
ιδίους πόρους της Περιφέρειας Αττικής (με 1,5
εκατ. ευρώ). Σχεδιάζεται να ολοκληρωθεί έως
το τέλος Αυγούστου 2025.

«Θα αξιοποιήσουμε όλους τους διαθέσι-
μους πόρους από κάθε χρηματοδοτικό ερ-
γαλείο, προκειμένου να προστατεύσουμε
επαρκώς τις ζωές και τις περιουσίες των
συμπολιτών μας. Πρόκειται για μια μεγάλη
επένδυση της Περιφέρειας Αττικής στη
βιώσιμη ανάπτυξη και την ασφάλεια των το-

πικών κοινοτήτων», σημειώνει ο περιφε-
ρειάρχης Αττικής.

«Σκούπα» 
στις πυρόπληκτες περιοχές 

Ο καθαρισμός των ρεμάτων σε ολόκληρο
το Λεκανοπέδιο είναι μια διαδικασία που
υλοποιείται με σχολαστικότητα, σε τακτά
χρονικά διαστήματα και καθ’ όλη τη διάρ-
κεια του χρόνου, από εξειδικευμένα συνερ-
γεία της περιφέρειας.

Η πρόσφατη πυρκαγιά της Πεντέλης έκαψε
μεγάλα τμήματα των πρανών και της κοίτης των
ρεμάτων Βριλησσού των Δήμων Πεντέλης και
Βριλησσίων καθώς και του ρέματος Πεντέλης
του Δήμου Πεντέλης. Άμεσα μετά την κατά-
σβεση της πυρκαγιάς και κατόπιν αυτοψίας
στις πληγείσες περιοχές από κλιμάκιο της Δι-
εύθυνσης Τεχνικών Έργων της Περιφέρειας
Αττικής, με πρωτοβουλία του Νίκου Χαρδαλιά,
συνεργεία καθαρισμού προχώρησαν σε:
� Κοπή και απομάκρυνση των καμένων δέν-
τρων τόσο στα πρανή όσο και στην κοίτη των
ρεμάτων.
� Αποκομιδή και απομάκρυνση σκουπιδιών,
αυτοφυούς βλάστησης και τυχόν καμένων αν-
τικειμένων από τα πρανή και την κοίτη των ρε-
μάτων.

Έτσι έχει ήδη ολοκληρωθεί ο καθαρισμός
στα τμήματα:

- Του ρέματος Βριλησσού από την οδό Ανα-
παύσεως έως την οδό Δεξαμενής του Δήμου
Βριλησσίων.

- Και του ρέματος Βριλησσού από την οδό
Αναπαύσεως έως την οδό Πικροδάφνης του
Δήμου Πεντέλης.

Από την Περιφέρεια Αττικής διαμηνύεται ότι
η αντιπλημμυρική θωράκιση του Λεκανοπεδί-
ου αποτελεί ύψιστη προτεραιότητα. Άλλωστε ο
κ. Χαρδαλιάς είναι γνωστός για την αποφασι-
στικότητα, την αποτελεσματικότητα και την τα-
χύτητά του στις «απαντήσεις» απέναντι στη
γραφειοκρατία, την ολιγωρία, την αδράνεια…
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Ολοκληρώνονται ένας προς ένας οι καθαρισμοί των ρεμάτων 
στα καμένα της Πεντέλης από την Περιφέρεια Αττικής

Υλοποίηση μεγάλων
και «ξεχασμένων»
αντιπλημμυρικών 

έργων από Χαρδαλιά

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Πετρούπολη: Άγνωστοι
δηλητηρίασαν
δεσποζόμενο σκύλο

Για την έμπρακτη ευαισθησία του για
τα ζώα, αλλά και τη συμπαράσταση στο
δράμα της οικογενείας, που άγνωστοι -
μέχρι στιγμής- δηλητηρίασαν τον δε-
σποζόμενο σκύλο τους, η Πανελλαδική
Φιλοζωική και Περιβαλλοντική Ομο-
σπονδία ευχαριστεί τον δήμαρχο Πε-
τρούπολης, Ευάγγελο Σίμο. 

Σύμφωνα με αναφορά που κατέθεσε
η Ομοσπονδία ενώπιον εισαγγελέως
Προστασίας Ζώων Πλημμελειοδικών
Αθηνών κατά τη διάρκεια διαδικασίας
έξωσης οικογένειας από την κατοικία
τους έπειτα από πλειστηριασμό λόγω
χρεών, άγνωστοι επιχείρησαν να δηλη-
τηριάσουν τον σκύλο της οικογένειας.
Αρχικά χορήγησαν ποντικοφάρμακο
στον σκύλο, προκειμένου να εισέλθουν
στον χώρο. 

Ακολούθησε και δεύτερη προσπά-
θεια εξουδετέρωσης του σκύλου, αυτήν
τη φορά με υπνωτικά σκευάσματα, γε-
γονός που επιβεβαιώνει και ο κτηνία-
τρος που εξέτασε τον σκύλο.

Φυλή: Ξεκινά 
η γυμναστική για όλους 

Ξεκινούν από τη Δευτέρα 2 Σεπτεμ-
βρίου οι εγγραφές στο τμήμα «Γενική
Γυμναστική για Όλους» του Δήμου Φυ-
λής, που περιλαμβάνει προγράμματα
ενόργανης, ακροβατικής και χορού σε
ομαδική χορογραφία. 

Το συγκεκριμένο τμήμα λειτουργεί
από το 2014 και με την καθοδήγηση άρ-
τια καταρτισμένων προπονητών, ενώ το
διαγωνιστικό του τμήμα συγκαταλέγε-
ται σταθερά στις χρυσές ομάδες της Ελ-
ληνικής Γυμναστικής Ομοσπονδίας και
βραβεύεται για τις σπουδαίες εμφανί-
σεις του. Για την κάλυψη των αυξημέ-
νων αναγκών από φέτος θα λειτουργή-
σουν και νέα παιδικά τμήματα, ενώ για
πρώτη φορά δημιουργείται και τμήμα
ενηλίκων. 

Αγία Παρασκευή: 27 Εκδηλώσεις 
σε 7 σημεία της πόλης

«Η Αγία Παρασκευή γυρίζει σελίδα στον
πολιτισμό», δηλώνει ο δήμαρχος της πόλης
Γιάννης Μυλωνάκης, παρουσιάζοντας τον
νέο πολιτιστικό θεσμό «Αγία Παρασκευή
Πόλη Πολιτισμού 2024» που εγκαινιάζεται
στις 5 Σεπτεμβρίου. Οι θεατές θα απολαύ-
σουν παραστάσεις που ήδη έχουν αποσπά-
σει διθυραμβικές κριτικές, ξεχωριστές
μουσικές συναυλίες, παιδικό θέατρο, stand up comedy, βραδιές
ποίησης και χορού με τη συμμετοχή κορυφαίων και πολύ κατα-
ξιωμένων καλλιτεχνών μεταξύ των οποίων οι Γιάννης Μπέζος,
Ναταλία Τσαλίκη, Λυδία Κονιόρδου, Γιάννης Τσορτέκης, Αλέξαν-
δρος Ρήγας, Κατερίνα  Διδασκάλου, Μπέσυ Αργυράκη, Κώστας
Μπίγαλης, Πωλίνα, αλλά και άλλοι πολλοί. 

Π
αραδεκτή κάνει η Επι-
τροπή Αναστολών του
Συμβουλίου της Επικρα-

τείας (ΣτΕ) την προσφυγή του
Δήμου Βάρης – Βούλας – Βου-
λιαγμένης επί της αίτησης ακυ-
ρώσεως όχι μόνον των υπό δι-
καστική κρίση διατάξεων του
Νέου Οικοδομικού Κανονισμού
(ΝΟΚ), αλλά και επί των νεότε-
ρων διορθωτικών διατάξεων του
Ν. 5106/2024, που επηρεάζουν
και τα υπό έγκριση Τοπικά Πολε-
οδομικά Σχέδια. 

Η Επιτροπή Αναστολών του ΣτΕ αποδέχεται την αίτηση ακυρώσεως του Δήμου Βάρης – Βού-
λας – Βουλιαγμένης επί της προηγηθείσας απόφασης του γραμματέα της Αποκεντρωμένης Διοί-
κησης, που ακύρωνε απόφαση του δημοτικού συμβουλίου αναφορικά με το πάγωμα εφαρμογής
των κινήτρων του ΝΟΚ. Επίσης, η Επιτροπή Αναστολών του ΣτΕ λαμβάνει υπ’ όψιν προγενέστερη
απόφαση του Ε Τμήματος του ιδίου δικαστηρίου, που κρίνει αντισυνταγματικές τις διατάξεις περί
κινήτρων δόμησης του ΝΟΚ, που τυχόν εφαρμογής του θα επιφέρουν ανεπανόρθωτη βλάβη στο
φυσικό και οικιστικό περιβάλλον. Το ενδιαφέρον σε αυτή την απόφαση είναι ότι η Επιτροπή Ανα-
στολών του ΣτΕ λαμβάνει υπ’ όψιν και τα υπό έγκριση Τοπικά Πολεοδομικά Σχέδια. Αναφέρει,
μάλιστα, ότι «η ισχύς, όμως, της διάταξης αυτής (άρθρο 132 του Ν. 5106/2024), η οποία αφορά τη
μη εφαρμογή σε ορισμένες περιοχές των διατάξεων του άρθρου 10 (παρ. 1 περ. α΄ έως δ΄) του
ΝΟΚ μέχρι την έγκριση των Τοπικών Πολεοδομικών Σχεδίων και σε κάθε περίπτωση έως
31./12/2025, δεν αποτρέπει την δυσεπανόρθωτη περιβαλλοντική και οικιστική βλάβη». 

Στήριξη «μαμούθ» στο Πέραμα για τη μονάδα
φιλοξενίας μεταναστών

Συνολικό πρόγραμμα στήριξης από το υπουργείο Μεταναστευτικής
Πολιτικής λαμβάνει ο Δήμος Περάματος ύψους 750.000 ευρώ, καθότι
διατηρείται εντός των διοικητικών ορίων του η δομή φιλοξενίας μετα-
ναστών (hot spot) στην περιοχή του Σχιστού. Πρόκειται για χρηματοδό-
τηση «μαμούθ» για τα χρονικά του Δήμου Περάματος, που έχει χαρα-
κτήρα και αντισταθμιστικών ωφελημάτων. Το ποσόν επιμερίζεται σε
300.000 ευρώ για την αγορά νέου εξοπλισμού οχημάτων καθαριότη-
τας και 450.000 ευρώ προκειμένου στην πλαζ του Περάματος να φτια-
χτεί σύγχρονη φυλασσόμενη παιδική χαρά. Παράλληλα, πρόκειται να
ξεκινήσει πρόγραμμα επιμόρφωσης και εργασιακής ένταξης των νέ-
ων προσφύγων στη ναυπηγοεπισκευαστική εργασία. Η χρηματοδότη-
ση συνιστά υλοποίηση της δέσμευσης της υφυπουργού Μεταναστευ-
τικής Πολιτικής, Σοφίας Βούλτεψη, η οποία ανταποκρίθηκε στο αίτημα
του δημάρχου Περάματος, Γιάννη Λαγουδάκου.  

Μαρούσι: Αύξηση 29,97% 
στη συλλογή βιοαποβλήτων
Στην πρώτη δεκάδα των δήμων της Αττικής εντάσ-
σεται ο Δήμος Αμαρουσίου ως προς τη διαλογή
στην πηγή ανακυκλώσιμων υλικών. Με βάση τα

επίσημα στοιχεία του Ειδικού Διαβαθμιδικού Συνδέσμου Νομού Αττικής (ΕΔΣΝΑ),
ο Δήμος Αμαρουσίου την τελευταία διετία καταγράφει αύξηση κατά 29,97% στις
ποσότητες βιοαποβλήτων που συλλέχθηκαν μέσω του δικτύου καφέ κάδων. Ως
προς τη συλλογή και ανακύκλωση υλικών, ο Δήμος Αμαρουσίου παρουσιάζει την
τελευταία τριετία αύξηση κατά 4,84%. «Με την προγραμματισμένη προμήθεια και
τοποθέτηση επιπλέον κάδων και εξοπλισμού εξασφαλίζουμε τα αναγκαία περι-
βαλλοντικά οφέλη για τον τόπο μας και μειώνουμε τα κόστη ταφής στον ΧΥΤΑ, δια-
σφαλίζοντας μετρήσιμα οικονομικά οφέλη για τον Δήμο μας», αναφέρει ο δήμαρ-
χος, Θεόδωρος Αμπατζόγλου.

Νέα απόφαση από το ΣτΕ για τον ΝΟΚ 
στα εν εξελίξει Τοπικά Πολεοδομικά Σχέδια

Πρώτο παγκόσμιο
συνέδριο «SMART
ISLANDS»  στην Ψέριμο

Το πρώτο Συνέδριο για «Έξυπνα Νη-
σιά – Ευκαιρίες και Προκλήσεις», διορ-
γανώνει η Διεθνής Ελληνική Ένωση σε
συνεργασία με τους Δήμους Καλυμνίων,
Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης και Κηφι-
σιάς και υπό την αιγίδα της Κεντρικής
Ένωσης Δήμων Ελλάδας (ΚΕΔΕ) στη νή-
σο Ψέριμο στις 4 και 5 Σεπτεμβρίου
2024. Σκοπός της πρωτοβουλίας είναι η
προαγωγή, αλλά και η επέκταση του στό-
χου που ξεκίνησε η Ευρωπαϊκή Ένωση
το 2018 για τη δημιουργία των πρώτων 30
ευρωπαϊκών νησιών, εκ των οποίων τα
έξι ελληνικά και μεταξύ αυτών η Ψέρι-
μος, που θα πετύχουν την πλήρη μετά-
βαση στην ενεργειακή αυτονομία και όχι
μόνον μέχρι το 2030.

Αναζητάται 
η Βυρωνιώτισσα ή 
ο Βυρωνιώτης του αιώνα

Τη Βυρωνιώτισσα ή τον Βυρωνιώτη
του αιώνα αναζητάται με αφορμή τη
συμπλήρωση 100 ετών από την ονομα-
τοδοσία του Δήμου Βύρωνα. Η δημοτική
αρχή Βύρωνα του Αλέξη Σωτηρόπουλου
καλεί τους δημότες να προτείνουν έως
τη 15η Σεπτεμβρίου τον σπουδαιότερο
άνθρωπο που έζησε ή ζει στην πόλη και
έχει αφήσει το αποτύπωμά του ανοίγον-
τας δρόμους στον πολιτισμό, τον αθλητι-
σμό, τα κινήματα, τις επιστήμες, την πο-
λιτική και την κοινωνία του Βύρωνα, δη-
λώνοντάς το στον Δήμο. 



Σ
τα παλιά του «λημέρια»
γυρίζει ο Λάκης Λαζό-
πουλος! Με ανακοίνωση

που εξέδωσε το MEGA, επιση-
μοποιείται η συνεργασία του
καλλιτέχνη με το κανάλι και ση-
ματοδοτείται η επιστροφή στις
οθόνες μας της θρυλικής εκ-
πομπής «Αλ Τσαντίρι Νιουζ».

Ο Λάκης Λαζόπουλος έγραψε
στο παρελθόν τηλεοπτική ιστο-
ρία με τις εκπομπές του που επί σειρά ετών κατέγραφαν πο-
λύ υψηλές τηλεθεάσεις. Από την υποκριτική σε τηλεόραση
και θέατρο μέχρι τη συγγραφή σεναρίων και την παραγωγή
θεατρικών έργων, έχει αφήσει ξεκάθαρο προσωπικό αποτύ-

πωμα. Κορυφαίος σταθμός
στη διαδρομή του, οι «Δέκα
Μικροί Μήτσοι» στο MEGA,
μέσα από τους οποίους γεν-
νήθηκε η -επίσης δική του-
πρώτη ζωντανή σατιρική εκ-
πομπή της ελληνικής τηλεό-
ρασης, το «Αλ Τσαντίρι Νι-
ουζ».

Με το δηκτικό χιούμορ και
τον καυστικό σχολιασμό του, ο

Λάκης Λαζόπουλος επιστρέφει στο MEGA, για να υπηρετή-
σει «το πιο περήφανο λαϊκό είδος ψυχαγωγίας», όπως ο
ίδιος έχει χαρακτηρίσει τη σάτιρα, με το ανανεωμένο «Αλ
Τσαντίρι Νιουζ».
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

Η πολυσυζητημένη, τους προηγούμενους
μήνες, νέα εκπομπή του ΑΝΤ1 στην πρωινή
ζώνη του Σαββατοκύριακου είναι γεγονός.
Από τις 21 Σεπτεμβρίου, ο Θανάσης Πάτρας
και ο Δημήτρης Πανόπουλος θα καλημερί-
ζουν τους τηλεθεατές μέσα από μια και-
νούργια τηλεοπτική πρόταση του σταθμού.

Ένας συνδυασμός ενημέρωσης και ψυ-
χαγωγίας με πολλές ενότητες και πολλούς
συνεργάτες, οι οποίοι θα μπαινοβγαίνουν
στο πλατό και δεν θα κάθονται σε πάνελ εί-
ναι η νέα πρόταση που ετοιμάζει ο ΑΝΤ1 για
τους τηλεθεατές τα Σαββατοκύριακα. Ο Θα-

νάσης Πάτρας και ο Δημήτρης Πανόπουλος
θα είναι οι δύο βασικοί παρουσιαστές και
μαζί τους, ο καθένας στην ενότητά του, θα
βρίσκονται: η Δέσποινα Καμπούρη, η Εβε-
λίνα Νικόλιζα, ο Μίλτος Μακρίδης στο σχό-
λιο, η Αθηνά Αφαλίδου, η Νάντια Ρηγάτου
και δημοσιογράφοι του ενημερωτικού το-
μέα. Ενότητα αστρολογίας δεν θα υπάρχει,
ενώ αναζητείται το πρόσωπο που θα αναλά-
βει τη μαγειρική.

Η εκπομπή θα κάνει πρεμιέρα το Σάββατο
21 Σεπτεμβρίου και το όνομα αυτής… «The
Weekenders».

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Νέα τηλεοπτική στέγη βρήκε ο Σταύρος Βαρθα-
λίτης μετά την αποχώρησή του από το «Break-

fast@Star». Ο μάγειρας που έγινε ευρύτερα γνω-
στός μετά από τη νίκη του στο «MasterChef», από
αρχές Σεπτεμβρίου θα μπει στην κουζίνα του Στούν-
τιο 4 στην ΕΡΤ. «Καλή μας αρχή! Ερχόμαστε τη Δευ-
τέρα 2/9 στις 3 το μεσημέρι», έγραψε ο ίδιος σε σχε-
τικό στόρι που ανάρτησε μέσα από τον προσωπικό
του λογαριασμό στο Instagram. Τη θέση του Σταύ-
ρου Βαρθαλίτη στο «Breakfast@Star» πήρε ο Χρή-
στος Μοίρας.

� Το «Deal», το πιο απρόβλεπτο τηλεπαιχνί-
δι της ελληνικής

τηλεόρασης, επιστρέ-
φει ανανεωμένο στον
Alpha. Όπως γνωρίζου-
με, ο Γιώργος Θαναηλά-
κης θα είναι ο νέος πα-
ρουσιαστής του τηλε-
παιχνιδιού και αναμέ-
νεται να το οδηγήσει
στην επόμενη εποχή δί-
νοντας το δικό του στίγμα στο δημοφιλές πρό-
τζεκτ. Όμως, ποιος ή μάλλον ποια θα είναι η δικη-
γόρος του «Deal»; Σύμφωνα με τις πληροφορίες
μας θα είναι η Κάτια Αναγνωστοπούλου, αδελφή
του Χάρη Αναγνωστόπουλου, τον οποίο βλέπαμε
στην ίδια θέση τα προηγούμενα χρόνια. Η πανέ-
μορφη δικηγόρος, η οποία εργάζεται στο δικηγο-
ρικό γραφείο που διατηρούν μαζί με τον αδελφό
της, αναμένεται να δώσει έναν εντελώς διαφορε-
τικό αέρα στο παιχνίδι, το οποίο επιστρέφει τη
φετινή σεζόν μετά από παύση ενός έτους.

� Από τη Δευτέρα 2 Σεπτεμβρίου 2024 ο Αντώνης
Σρόιτερ επιστρέφει στο κεντρικό δελτίο ειδήσε-

ων. Ο άνκορμαν συνεχίζει και επίσημα στον Alpha
στην παρουσίαση του δελτίου, καθημερινά στις
18.50. Βέβαια, εκκρεμεί να βρεθεί το πρόσωπο που
θα πάρει τη θέση που άφησε φεύγοντας η Άρτεμις
Δήμου, δηλαδή αυτή του διευθυντή Ειδήσεων και
Ενημέρωσης του σταθμού.

� Στην οικογένεια του ΣΚΑΪ ανήκει πλέον
ο Μιχάλης Ιγνατίου. Ο γνωστός και έμ-

πειρος δημοσιογράφος αναλαμβάνει τη θέση
του αναλυτή διεθνών θεμάτων στον ενημερωτι-
κό τομέα του καναλιού. Ο Μιχάλης Ιγνατίου,
διακεκριμένος δημοσιογράφος, με μακρά πο-
ρεία στον χώρο των ΜΜΕ στην Ελλάδα και το
εξωτερικό, αναμένεται να αφήσει το δικό του
στίγμα στην ενημέρωση του ΣΚΑΪ.

� Δεν θα συνεχίσει τελικά τη συνεργασία της με
την Κατερίνα Καινούργιου και την εκπομπή

«Super Κατερίνα» η Χρίσλα Γεωργακοπούλου. Η
δημοσιογράφος παραμένει, ωστόσο, στο δυναμικό
της barking Well Media και θα αξιοποιηθεί σε άλλο
πρότζεκτ της εταιρείας. Οι αλλαγές στους συνεργά-
τες της εκπομπής δεν είχαν αποφασιστεί στο σύνο-
λό τους στο τέλος της περασμένης σεζόν. Η Χρίσλα
Γεωργακοπούλου ενημερώθηκε μέσα στο καλο-
καίρι πως δεν θα είναι στη «Super Κατερίνα» την
επόμενη σεζόν. 

Η Ευλαμπία Ρέβη  άφησε 
το Open για τον ΣΚΑΪ λίγο 
πριν την πρεμιέρα

Σαν βόμβα έσκασε η πα-

ραίτηση της Ευλαμπίας Ρέ-

βη το απόγευμα της Τρίτης

στο Open. Η παρουσιά-

στρια, η οποία επρόκειτο

αυτό το Σαββατοκύριακο

να κάνει πρεμιέρα στην

πρωινή ζώνη του σταθμού

με τον Σπύρο Χαριτάτο,

αποχώρησε τέσσερις μέ-

ρες πριν την έναρξη της εκ-

πομπής, καθώς αποδέχθη-

κε πρόταση συνεργασίας από τον ΣΚΑΪ για την παρου-

σίαση καθημερινής ζωντανής ταξιδιωτικής εκπομπής.

Πρόκειται για μια φιλόδοξη παραγωγή, την οποία το

κανάλι επιθυμεί να βγάλει στον αέρα, με ζωντανές συν-

δέσεις από όλες τις περιοχές της Ελλάδας.
Πάντως, η παραίτηση της Ευλαμπίας Ρέβη στην

έναρξη της σεζόν, όπως είναι αναμενόμενο, έχει προ-
καλέσει σχετική αναστάτωση στο Open, ενώ ο Σπύρος
Χαριτάτος ενημερώθηκε για την απόφασή της από την
ίδια, τηλεφωνικά.

Συνεχίζει στο Mega
ο Δημήτρης Ουγγαρέζος

Έντονη ήταν η φημολογία
τις προηγούμενες ημέρες
σχετικά με το αν ο Δημή-
τρης Ουγγαρέζος θα συνέ-
χιζε τη συνεργασία του με
το Mega ή όχι τη νέα σεζόν.
Ως «αγκάθι» στις διαπραγ-
ματεύσεις φερόταν το πότε
θα βγει στον αέρα η δική του
εκπομπή, κάτι το οποίο
συμπεριλήφθηκε στην αρ-
χική συμφωνία του παρου-
σιαστή με το κανάλι. Ενώ,
λοιπόν, ακούστηκε πως ο
Δημήτρης Ουγγαρέζος εν-
δέχεται να μην είναι στο πλευρό της Φαίης Σκορδά αν δεν ξε-
κινήσει στο πρώτο μισό της τηλεοπτικής σεζόν και το δικό του
πρότζεκτ, σύμφωνα με τις πληροφορίες μας ο παρουσιαστής
θα συνεχίσει κανονικά τη συνεργασία του με το Mega. Μάλι-
στα, μέσα στις επόμενες ημέρες αναμένεται και η επίσημη
ανακοίνωση από τον σταθμό. Έτσι, εκτός απροόπτου, ο Δη-
μήτρης Ουγγαρέζος θα πει τον Σεπτέμβρη «Buongiorno» μα-
ζί με τη Φαίη Σκορδά, ενώ αργότερα, κατά τη διάρκεια της σε-
ζόν, αναμένεται να βγει στον αέρα και η δική του εκπομπή.

Πάτρας και Πανόπουλος κάνουν πρεμιέρα στον ΑΝΤ1

Ο Λάκης Λαζόπουλος ανοίγει και πάλι το «Τσαντίρι» του



Μ
ε μια νέα πρωτοβουλία, η Lidl Ελλάς καλεί
όλους τους πελάτες της να επιλέξουν τη σα-
κούλα «Επίλεξέ με» και να συμβάλουν στη μεί-

ωση της σπατάλης τροφίμων, εξοικονομώντας ταυτό-
χρονα χρήματα από τις καθημερινές τους αγορές. Για
την επίτευξη αυτού του στόχου, η Lidl Ελλάς επενδύει
στην πρόληψη της σπατάλης τροφίμων, ακολουθώντας
τις κατευθυντήριες γραμμές αξιοποίησης τροφίμων της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπως ορίζονται στην πυραμίδα
Food Waste. Η πρωτοβουλία αυτή εντάσσεται στο πρώτο
επίπεδο της πυραμίδας, το οποίο αφορά την αποφυγή
μέσω διαφόρων πρακτικών, όπως η βελτιστοποίηση των
διαδικασιών παραγγελιών και οι πρόσθετες εκπτώσεις.
Αυτές οι πρακτικές, σε συνδυασμό με τις συστάσεις του
Οργανισμού Ηνωμένων Εθνών για τη μέτρηση της σπα-
τάλης τροφίμων, καθοδηγούν τις δράσεις της εταιρείας.

Από το 2020, η Lidl έχει δεσμευτεί να μειώσει τα από-
βλητα τροφίμων κατά 50% έως το 2030, σε σύγκριση με
το 2018. Όλα τα τμήματα του Ομίλου Schwarz, στον
οποίο ανήκει η Lidl, εργάζονται προς την επίτευξη αυτού
του στόχου, ο οποίος είναι ευθυγραμμισμένος με τους
Στόχους Βιώσιμης Ανάπτυξης του Οργανισμού Ηνωμέ-
νων Εθνών. Η σακούλα «Επίλεξέ με» προσφέρει στους

πελάτες της Lidl Ελλάς τη δυνατότητα να αγοράσουν
φρούτα και λαχανικά στην προνομιακή τιμή των 2 ευρώ
με βάρος στα 4 κιλά, συμβάλλοντας έτσι στην καταπολέ-
μηση της σπατάλης τροφίμων. Κάθε σακούλα περιέχει
φρέσκα φρούτα και λαχανικά που έχουν επιλεγεί με
προσοχή, εξασφαλίζοντας ότι πληρούν τα πρότυπα ποι-
ότητας της Lidl, παρά τις όποιες μικρές ατέλειες.

Η εταιρεία αποσκοπεί στη μείωση των προϊόντων από
το μανάβικό της που καταλήγουν σε άλλες ροές υπεύθυ-
νης διαχείρισης ή απορρίπτονται λόγω της χαμηλής ζή-
τησης, ενισχύοντας ταυτόχρονα την ικανοποίηση των
πελατών της, αφού συνεχίζει να προσφέρει προϊόντα
υψηλής ποιότητας στις πιο ανταγωνιστικές τιμές με αί-
σθημα ευθύνης απέναντι στο περιβάλλον. Με βάση τη
θετική ανταπόκριση των πελατών και την ανάλυση στοι-
χείων πωλήσεων, η εταιρεία εκτιμά ότι θα δοθεί δεύτερη
ευκαιρία σε περίπου 1.426 τόνους φρέσκων φρούτων
και λαχανικών ετησίως. Η πρωτοβουλία της Lidl Ελλάς
ανήκει στο πεδίο «Καλό για το Περιβάλλον», με βασικό
πυλώνα τη διατήρηση των πόρων, και εναρμονίζεται
πλήρως με τη στρατηγική βιωσιμότητας της Lidl Ελλάς,
η οποία συνεχίζει να επενδύει σε δράσεις που προάγουν
τη βιώσιμη ανάπτυξη και την κοινωνική ευημερία.
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Το υπουργείο Υγείας προκήρυξε ανοιχτό διαγωνισμό
για το έργο «Σχεδιασμός και υλοποίηση επικοινωνιακής
εκστρατείας για την ανάδειξη της στρατηγικής και του
συνολικού σχεδιασμού του υπουργείου Υγείας για την
αναβάθμιση και τον εκσυγχρονισμό του Εθνικού Συστή-
ματος Υγείας (ΕΣΥ) με τη χρηματοδότηση του Ταμείου
Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, καθώς και των κυριότε-
ρων έργων/δράσεων που θα υλοποιηθούν». Το έργο
αποσκοπεί στην επικοινωνία, δημοσιότητα και προβολή
της στρατηγικής και του συνολικού σχεδιασμού για την
αναβάθμιση του ΕΣΥ και των κυριότερων έργων που θα
υλοποιηθούν στα πλαίσια των τριών δράσεων του
υπουργείου Υγείας, οι οποίες χρηματοδοτούνται από το
Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας και είναι οι εξής:

Ανακαινίσεις και εκσυγχρονισμός νοσοκομείων σε ολό-
κληρη την Ελλάδα, Ίδρυση κέντρου ακτινοθεραπείας στο
νοσοκομείο Σωτηρία, Νέες υποδομές για τα εργαστήρια
στο Γενικό Νοσοκομείο Θεσσαλονίκης Παπανικολάου.
Επιπρόσθετα, η επικοινωνιακή εκστρατεία θα περιλαμ-
βάνει και το σύνολο των ενεργειών/δράσεων εκείνων
που συνδέονται άρρηκτα με την αναβάθμιση και τον εκ-
συγχρονισμό του ΕΣΥ και συμβάλλουν στην ποιοτικότερη
και αποτελεσματικότερη εξυπηρέτηση των ασθενών. Η
εκτιμώμενη αξία του έργου είναι 2.293.350 ευρώ χωρίς
ΦΠΑ, με προθεσμία παραλαβής των προσφορών την
1η/10/2024.

Το υπουργείο Υγείας
σε επικοινωνιακό 

spec 2,3 εκατ. ευρώ

� Η ΔΕΗ, έχοντας τους φοιτητές, τις σύγχρονες ανάγκες και την
εμπειρία τους στο επίκεντρο, σχεδίασε το ΔΕΗ myHome4Stu-

dents, μια νέα, ολιστική πρόταση για τη φοιτητική ζωή. Με σταθερή
χρέωση στο ρεύμα για τις πρώτες 150kWh και αποκλειστικά προνό-
μια, όπως έκπτωση έως και 10% επιπλέον στα καταστήματα Κωτσό-
βολος, 5.000 Miles+Bonus μίλια από την Aegean και προσφορές σε
νεανικές μάρκες μέσω του ΔΕΗ myRewards Coupons, η ΔΕΗ στη-
ρίζει τους φοιτητές στο νέο τους ξεκίνημα.

� Δύο νέα συνδυαστικά πακέτα
για τους καταναλωτές προ-

έκυψαν από τη συνεργασία του
Ομίλου Telekom με το Netflix μέ-
σω της Cosmote TV. Οι συνδρομη-
τές θα μπορούν στο εξής να απο-
λαμβάνουν πλουσιότερο τηλεοπτι-
κό περιεχόμενο, κερδίζοντας δύο
ευρώ έκπτωση και έχοντας τις δύο
υπηρεσίες μαζί σε μία συνδρομή.
Η νέα υπηρεσία προσφέρεται μέ-
σω των δύο πακέτων Cosmote TV
Cinema και Cosmote TV Full. Η
πρόσβαση στο Netflix θα γίνεται
και μέσω του αποκωδικοποιητή Cosmote, ενώ στο Cosmote TV Full θα
περιλαμβάνονται και όλα τα κανάλια Novasports.

� Η Τράπεζα Πειραιώς διαθέτει στους κατόχους καρτών της τρά-
πεζας την υπηρεσία Carbon Calculator που προσφέρεται για

πρώτη φορά στην Ελλάδα. Οι πελάτες της τράπεζας μπορούν να
βλέπουν μια εκτίμηση του αποτυπώματος άνθρακα που αναλογεί σε
συναλλαγές που πραγματοποιούν με τις κάρτες τους, να λαμβάνουν
πληροφορίες για τη μείωσή του και να παρακολουθούν την πορεία
του. Η υπηρεσία Carbon Calculator υλοποιήθηκε σε συνεργασία με
τη Visa και την  Ecolytiq και διατίθεται, χωρίς κόστος, μέσω Piraeus
e-banking και Piraeus app, στους ιδιώτες πελάτες της Πειραιώς.
Όπως επισημαίνει ο Γιάννης Γραμματικός, επικεφαλής Προϊόντων
Λιανικής Τραπεζικής της Τράπεζας Πειραιώς: «Στην Πειραιώς,
προσηλωμένοι στις αρχές της υπεύθυνης τραπεζικής, δημιουρ-
γούμε έναν νέο κόσμο, προσανατολισμένο στον αειφόρο τρόπο
ζωής, μέσω μιας μοναδικής καθημερινής online τραπεζικής εμπει-
ρίας που μπορεί να συμβάλει σημαντικά στην επιλογή πιο βιώσιμων
περιβαλλοντικών συμπεριφορών».

� Η Ελληνικά Ταχυδρομεία AE (ΕΛΤΑ) ανακοίνωσε την ανάθεση πα-
ροχής υπηρεσιών υποστήριξης επιλογής διευθυντή Marketing

στην εταιρεία People for Business. Η ανάθεση πραγματοποιείται με
κόστος 10.000 ευρώ, πλέον ΦΠΑ.

Mικρά - μικρά

Η νέα πρωτοβουλία της Lidl Ελλάς για τη μείωση
της σπατάλης τροφίμων

Τον ρόλο του experi-
ence partner στο Ejekt
Festival 2024 είχε το
Vodafone CU, προσφέ-
ροντας στους συνδρομη-
τές του δωρεάν unlimit-
ed data και κληρώνοντας εισιτήρια μέσω Instagram,
TikTok και του loyalty σχήματος CU Around, ώστε πολ-
λοί εξ αυτών να παρακολουθήσουν το φεστιβάλ από
κοντά.

Επιπλέον, όσοι βρέθηκαν στο φεστιβάλ είχαν τη δυνα-
τότητα να συμμετάσχουν σε ακόμη μια εμπειρία την
οποία έφτιαξε το CU, με όνομα «Moved by Music». Επρό-

κειτο για μια κρεμαστή
κούνια η οποία περιβαλλό-
ταν από νερό, σχηματίζον-
τας κατά την κίνησή της λέ-
ξεις και φράσεις σε φεστι-
βαλικό, όπως αναφέρει η

εταιρεία, mood και ήρθε στην Ελλάδα για πρώτη φορά. 
Το κοινό είχε τη δυνατότητα να τραβήξει βίντεο από

αυτήν την εμπειρία και να τη μοιραστεί στα social media
του. «Το Vodafone CU συνεχίζει να στηρίζει τα μεγαλύ-
τερα μουσικά γεγονότα, φέρνοντας στους συνδρομητές
μοναδικές εμπειρίες και αξεπέραστη συνδεσιμότητα»,
υπογράμμισε σε ανακοίνωσή της η εταιρεία.

Οι εκπλήξεις του Vodafone CU στο Ejekt Festival



A
U
T
O

Σ
Α

Β
Β

Α
ΤΟ

3
1

 Α
Υ

Γ
Ο

Υ
Σ

Τ
Ο

Υ
 2

0
2

4

43

«Καυτό» αναμένεται να είναι το φθινόπωρο για πάνω από 2,8 εκατ. ιδιοκτήτες
οχημάτων που τα κινούν χωρίς να τα έχουν ασφαλισμένα ή χωρίς να έχουν περάσει
από ΚΤΕΟ ή δεν έχουν πληρώσει τα ετήσια τέλη κυκλοφορίας.

Ήδη τα στελέχη στη Γενική Γραμματεία Πληροφοριακών Συστημάτων και Ψηφια-
κής Διακυβέρνησης στην ΑΑΔΕ και στο υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών ερ-
γάζονται πυρετωδώς για να ολοκληρώσουν τη λειτουργία του κεντρικού ηλεκτρονι-
κού μηχανισμού, προκειμένου να διαπιστώνονται οι παραβάτες ιδιοκτήτες οχημά-
των και να τους επιβάλλονται τα νέα αυξημένα πρόστιμα.

Σύμφωνα με πληροφορίες της «Political», έως τα τέλη Σεπτεμβρίου 2024 θα έχει
πραγματοποιηθεί η πρώτη ηλεκτρονική διασταύρωση ενώ η δεύτερη αναμένεται τον
Μάρτιο του 2025. Οι ιδιοκτήτες των ΙΧ που θα εντοπίζονται να έχουν δηλώσει το όχη-
μά τους σε καθεστώς ακινησίας και το κυκλοφορούν θα καλούνται να πληρώσουν
πρόστιμα της τάξεως των 10.000 ευρώ, ενώ σε περίπτωση υποτροπής θα φτάνουν
μέχρι και την αφαίρεση του διπλώματος οδήγησης.

Για ανασφάλιστο όχημα, τα πρόστιμα υπολογίζονται από 250 ευρώ έως και 1.000
ευρώ, ενώ για το ΚΤΕΟ το πρόστιμο ανέρχεται σε 400 ευρώ!

Πότε θα γίνει η διασταύρωση για ανασφάλιστα, ΚΤΕΟ και τέλη κυκλοφορίας

H
Mercedes-Benz παρουσίασε πρόσφατα τη
νέα E-Class, η οποία είναι πιο άνετη, πιο πο-
λυτελής και high tech και διαθέτει όλα εκείνα

τα χαρακτηριστικά της λιμουζίνας χωρίς να φέρει
ίχνος συντηρητισμού.

Μάλιστα η Mercedes E300e της δοκιμής μας είναι
μια πολυτελής λιμουζίνα με κορυφαίο plug-in σύστη-
μα κίνησης, που της χαρίζει κορυφαία ηλεκτρική αυ-
τονομία σε συνδυασμό με υψηλή απόδοση, ελάχιστο
κόστος χρήσης αλλά και υψηλή τιμή (77.000 ευρώ), η
οποία όμως αντισταθμίζεται με την πολύ υψηλή μετα-
πωλητική αξία που διαθέτει το γερμανικό μοντέλο.

Στα χνάρια της S-Class
Σχεδιαστικά, η νέα E-Class κινείται στη σύγχρονη

σχεδιαστική γλώσσα της μάρκας υιοθετώντας στοι-
χεία από τη μεγαλύτερη S-Class αλλά και τις ηλεκτρι-
κές μπερλίνες της οικογένειας EQ.

Στο εμπρόσθιο μέρος, η μάσκα της έχει μεγαλώσει
και φιλοξενεί δεκάδες «αστεράκια», οπότε το ύφος εί-
ναι πιο κοντά στη ναυαρχίδα, ενώ στο μακρύ καπό μπο-
ρεί να τοποθετηθεί προαιρετικά το κλασικό αστέρι που
δίνει έναν άλλο τόνο στον χαρακτήρα του αυτοκινήτου.

Στο πίσω μέρος ξεχωρίζουν τα νέα φωτιστικά σώ-
ματα, που ενώνονται στη μέση. Κοιτώντας κανείς τη
Mercedes-Benz E300e από το πλάι θα διακρίνει τις
«κλειστές» ζάντες αλουμινίου, οι οποίες έχουν αυτή
την περίεργη σχεδίαση για λόγους αεροδυναμικής
κυρίως.

Σε σχέση με τις «απλές» εκδόσεις, η Mercedes
E300e διαφέρει μόνο στον διακριτικό λογότυπο
και στο έξτρα καπάκι όπου φιλοξενείται η υποδο-
χή φόρτισης της μπαταρίας.

Μια high tech λιμουζίνα
Στο εσωτερικό ξεχωρίζει το high tech ταμπλό, το

οποίο στην έκδοση της δοκιμής μας διέθετε και μια
τρίτη οθόνη μπροστά από τον συνοδηγό και μια κάμε-
ρα για selfie στο κέντρο. Η τελευταία λειτουργεί μόνο
όταν το αυτοκίνητο είναι ακινητοποιημένο και μπορεί
να χρησιμοποιηθεί για βίντεο, φωτογραφίες αλλά και
τηλεδιασκέψεις μέσω Zoom ή Webex.

Η κεντρική οθόνη αφής με διαγώνιο 14,4 ίντσες εί-
ναι όμορφα ενσωματωμένη στο ταμπλό και τρέχει το
νεότερο λογισμικό σύστημα MBUX, που έχει δημιουρ-
γήσει η Mercedes in-house. Ο χειρισμός γίνεται πολύ
πιο απλά και μέσα στην όλη ψηφιοποίηση, τουλάχι-
στον εδώ έχουν προσέξει την εργονομία.

Οι διαθέσιμοι χώροι για τους επιβάτες είναι κυριο-
λεκτικά άπλετοι, ωστόσο ο διαθέσιμος χώρος στο
πορτμπαγκάζ έχει μειωθεί στα 370 λίτρα (από 540 λί-
τρα).

313 ίπποι
Η Mercedes-Benz E300e έχει το ίδιο σύστημα με τη

Mercedes C300e και κινείται από έναν δίλιτρο turbo
βενζινοκινητήρα που αποδίδει 204 ίππους και συν-
δυάζεται με έναν ισχυρό ηλεκτροκινητήρα 129 ίππων
και μπαταρία, η οποία με χωρητικότητα 25,4 kWh θυ-
μίζει μικρό ηλεκτρικό παρά plug-in υβριδικό. Η συν-
δυαστική ισχύς ανέρχεται σε 313 ίππους και η ροπή
στα 550 Nm και έτσι παρά τα 2.190 κιλά της E300e, οι
επιδόσεις είναι εξαιρετικές.

Αυτό όμως που «μετράει» είναι η πραγματική ηλε-
κτρική αυτονομία, που είναι γύρω στα 100 χιλιόμετρα,
επίδοση που σε κάνει να χρησιμοποιείς ένα plug-in,
σχεδόν ως ηλεκτρικό στην εβδομαδιαία καθημερινό-
τητα. Μάλιστα, στα «συν» σημειώνουμε ότι η τελική τα-

χύτητα με την ηλεκτρική λειτουργία είναι στα 140
χλμ/ώρα.

Ο οδηγός έχει στη διάθεσή του αρκετά προγράμ-
ματα οδήγησης, τα οποία κάνουν εξαιρετική δια-
χείριση ενέργειας και καυσίμου. Στον τομέα της
κατανάλωσης θα πρέπει να επισημάνουμε ότι ακό-
μη και αν αδειάσει η μπαταρία και το σύστημα αρ-
χίζει να δουλεύει ως αυτοφορτιζόμενο υβριδικό, η
μέση κατανάλωση βενζίνης θα μείνει γύρω από τα
6 λίτρα/100 χλμ, ενώ με φορτισμένη την μπαταρία
η μέση κατανάλωση μειώνεται σε μόλις 1,5 λίτρο
για κάθε 100 χλμ.

Προεδρικές μετακινήσεις
H Mercedes-Benz E300e συνεχίζει να εντυπωσιά-

ζει με την ποιότητα κύλισης, την άνεση και τον βελού-
δινο τρόπο που εξομαλύνει τις ανωμαλίες του δρόμου
σε συνδυασμό πλέον με το ελάχιστο κόστος χρήσης.

Το ταξίδι με το γερμανικό μοντέλο είναι μοναδικό
και οι επιβάτες του θα νομίζουν ότι είναι πρόεδροι σε
κάποιο μεγάλο όμιλο, καθώς η σταθερότητα, η ευθυ-
βολία αλλά και η ποιότητα κύλισης παραπέμπουν σε
λιμουζίνες μεγαλύτερης κατηγορίας.

Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο με συνεχείς στροφές,
το συμπαγές πλαίσιο κάνει εξαιρετική δουλειά, ενώ
όταν ο οδηγός το παρακάνει και θέλει να νιώσει τη χα-
ρά της υπερστροφής, τα ηλεκτρονικά συστήματα τον
επαναφέρουν στην τάξη.

Μέσα στην πόλη, η κίνηση με τον ηλεκτροκινητήρα
προσδίδει μια μοναδική ησυχία στην καμπίνα, η ανάρ-
τηση απορροφά όλες τις κακοτεχνίες του οδοστρώμα-
τος και βέβαια το τιμόνι κάνει την οδήγηση της Mer-
cedes-Benz E300e παιχνιδάκι.

Δοκιμάζουμε 
τη Mercedes-Benz E300e με 313 ίππους

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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Ο
πρόεδρος της Ελληνικής Ομοσπονδίας Πυγμαχίας, κ. Χά-

ρης Μαριόλης, είναι ο άνθρωπος «πίσω» από την πιο λαμ-

πρή περίοδο της ελληνικής πυγμαχίας. Υπό την ηγεσία του

το άθλημα όχι μόνο έχει αναγεννηθεί, αλλά διανύει τη μεγαλύτερη

και σπουδαιότερη «άνθηση» στην ιστορία του. 

Τα «γαλανόλευκα γάντια» πλέον λάμπουν σε όλες τις

διεθνείς διοργανώσεις, κατακτώντας τις κορυφές του παγ-

κόσμιου αθλητισμού. Η Εθνική Ομάδα Πυγμαχίας κατάφε-

ρε να χαρίσει ανείπωτη υπερηφάνεια στη χώρα μας, με μια

επίδοση που αγγίζει τα όρια του «θρύλου». Έχοντας ήδη

κατακτήσει 120 μετάλλια, η ομάδα αυτή έθεσε νέα πρότυπα

αριστείας και καθιέρωσε την Ελλάδα ως απόλυτη δύναμη

στον παγκόσμιο αθλητισμό. Αυτή η ιστορική επιτυχία είχε

αποτέλεσμα για πρώτη φορά η Ελληνική Ομοσπονδία Πυγμαχίας

να προταθεί για το ρεκόρ Guinness.

Ο κ. Μαριόλης, με αφοσίωση, όραμα και μια νέα προσέγγιση έχει

οδηγήσει την ελληνική πυγμαχία σε αυτές τις ιστορικές επιτυχίες.

Είναι ο άνθρωπος που με σκληρή δουλειά και επιμονή έχει θέσει τα

θεμέλια για ένα λαμπρό μέλλον γεμάτο επιτυχίες, δημιουργώντας

ένα υγιές και διαφανές περιβάλλον για το άθλημα στη χώρα μας. Ο

κ. Μαριόλης έχει καταφέρει όχι μόνο να οδηγήσει την Εθνική Ομά-

δα σε νέες επιτυχίες, αλλά και να φέρει κάθαρση και διαφάνεια

στον χώρο, θέτοντας γερές βάσεις στην Ελληνική Ομοσπονδία

Πυγμαχίας.

Στη συνέντευξη που μας παραχώρησε θα έχουμε την ευ-

καιρία να ακούσουμε από τον ηγέτη που βρίσκεται στο επί-

κεντρο μιας από τις πιο λαμπρές περιόδους στην ιστορία της

Ελληνικής Πυγμαχίας τα μυστικά της επιτυχίας, τις στρατη-

γικές που οδήγησαν στην αναγέννηση του αθλήματος και το

όραμά του για την επόμενη ημέρα της Ελληνικής Πυγμαχίας.

Κύριε Μαριόλη, η Εθνική Ομάδα Πυγμαχίας πέτυχε τερά-

στιες διακρίσεις, με τα «γαλανόλευκα γάντια» να κατακτούν

120 μετάλλια σε διεθνείς διοργανώσεις. Πώς αισθάνεστε για

αυτές τις επιτυχίες;

Είμαι εξαιρετικά περήφανος για τα παιδιά μας και για όλα όσα

έχουν πετύχει. Αυτά τα 120 μετάλλια δεν είναι απλά αριθμοί – αντι-

προσωπεύουν τον κόπο, την αφοσίωση και τη θυσία των αθλητών,

των οικογενειών τους, των προπονητών και όλων των μελών της

ομάδας. Είναι μια συλλογική επιτυχία που δείχνει ότι η Ελληνική

Πυγμαχία βρίσκεται σε εξαιρετική τροχιά. Τα «γαλανόλευκα γάντια»

κατάφεραν να σηματοδοτήσουν την Ελλάδα στον αθλητικό «χάρτη»

της διεθνούς πυγμαχίας και αυτό είναι κάτι για το οποίο μπορούμε

όλοι να είμαστε υπερήφανοι.

Το επίτευγμα της υποψηφιότητας για το ρεκόρ Guinness είναι

σημαντικό. Πώς βλέπετε αυτή την αναγνώριση και τι σημαίνει

για την ελληνική πυγμαχία;

Είναι μια εξαιρετική τιμή και μια απόδειξη του σκληρού έργου

που έχουμε επιτελέσει. Το γεγονός ότι προταθήκαμε για το ρεκόρ

Guinness ως η ομοσπονδία που κατέκτησε μετάλλια σε όλες τις

κατηγορίες είναι ένας θρίαμβος για το άθλημα και για τη χώρα

μας. Δείχνει ότι η ελληνική πυγμαχία έχει εδραιωθεί δυναμικά

στο παγκόσμιο στερέωμα και ότι μπορούμε να επιτύχουμε ακόμα

περισσότερα στο μέλλον. Αυτή η αναγνώριση μας δίνει την ώθηση

να συνεχίσουμε να δουλεύουμε με ακόμη μεγαλύτερη αφοσίωση

και πάθος.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Το όραμά μου είναι η συνέχιση της
πορείας ανάπτυξης και 

εξωστρέφειας της ελληνικής 
πυγμαχίας. Θέλουμε 

να ενισχύσουμε την παρουσία μας
σε διεθνείς διοργανώσεις 

και να δημιουργήσουμε ακόμη 
περισσότερες ευκαιρίες 

για τους νέους αθλητές μας

«Ενωμένοι σαν γροθιά
θα καταφέρουμε να πάμε την ελληνική

πυγμαχία ακόμη πιο ψηλά»

«Πρόεδρος της Ελληνικής
Ομοσπονδίας Πυγμαχίας

ΧAΡΗΣ ΜΑΡΙOΛΗΣ

στον Nίκο
Τσούρτη



Οι πρόσφατες επιτυχίες δείχνουν μια τεράστια βελτίωση στο επί-

πεδο του αθλήματος. Ποιες ήταν οι βασικές στρατηγικές που

εφαρμόσατε για να φτάσετε σε αυτό το σημείο;

Η στρατηγική μας βασίστηκε σε τρεις βασικούς άξονες: την ανανέω-

ση, την επένδυση στην ανάπτυξη των αθλητών μας και την αποκατά-

σταση της διαφάνειας και της δικαιοσύνης στον χώρο της πυγμαχίας.

Δώσαμε προτεραιότητα στην εξεύρεση νέων ταλέντων, δημιουργή-

σαμε ένα ισχυρό σύστημα υποστήριξης για τους αθλητές μας και δια-

σφαλίσαμε ότι όλες οι διαδικασίες της ομοσπονδίας είναι απόλυτα

διαφανείς και δίκαιες. Αυτές οι αλλαγές έφεραν τα αποτελέσματα

που βλέπουμε σήμερα.

Κύριε Μαριόλη, η διοίκησή σας έχει πραγματοποιήσει σημαντι-

κές μεταρρυθμίσεις στον χώρο της πυγμαχίας. Ποιες ήταν οι κύ-

ριες κατευθυντήριες γραμμές που ακολουθήσατε για την ανά-

πτυξη του αθλήματος;

Οι μεταρρυθμίσεις που εφαρμόσαμε είχαν ως στόχο τη δημιουργία

ενός συστήματος που να λειτουργεί με διαφάνεια, τάξη και νομιμότη-

τα. Από την αρχή θελήσαμε να εδραιώσουμε αυτές τις αξίες και αρ-

χές, οι οποίες αγκαλιάστηκαν από όλη την πυγμαχική «οικογένεια».

Παράλληλα, δημιουργήσαμε ένα ευέλικτο διοικητικό μοντέλο, απαλ-

λαγμένο από γραφειοκρατικές αγκυλώσεις, ώστε να μπορούμε να εί-

μαστε όσο το δυνατόν πιο αποδοτικοί και αποτελεσματικοί σε όλες

μας τις ενέργειες.

Αναφέρατε την επαναλειτουργία της Σχολής Προπονητών Πυγ-

μαχίας στην Αθήνα. Ποια ήταν η σημασία αυτού του βήματος για

το άθλημα;

Η επαναλειτουργία της Σχολής Προπονητών ήταν μια κίνηση μείζονος

σημασίας για το μέλλον της ελληνικής πυγμαχίας. Ήταν ένα πάγιο αί-

τημα των προπονητών μας, το οποίο κατάφερε να γίνει πραγματικότητα

έπειτα από πολλά χρόνια. Αυτό το βήμα είναι κρίσιμο, καθώς δίνει τη

δυνατότητα στους προπονητές να εξελίσσονται συνεχώς, προσφέρον-

τας την απαραίτητη εκπαίδευση και κατάρτιση για να διαμορφώσουν

τους αθλητές του αύριο.

Προχωρήσατε σε μειώσεις των ετήσιων συνδρομών για τα σωμα-

τεία και επιβραβεύσατε τους αθλητές που διακρίθηκαν διεθνώς.

Τι οδήγησε σε αυτές τις αποφάσεις;

Οι μειώσεις των συνδρομών ήταν μια στρατηγική απόφαση για να ενι-

σχύσουμε τη συμμετοχή στο άθλημα και να διευκολύνουμε τα σωμα-

τεία μας. Θέλαμε να διασφαλίσουμε ότι όλο και περισσότεροι νέοι

αθλητές θα μπορούσαν να ασχοληθούν με την πυγμαχία, ανεξαρτήτως

οικονομικών δυνατοτήτων. Επιπλέον, η απόφαση να καταβάλλουμε

πριμ στους αθλητές που διακρίνονται διεθνώς ήταν ένας τρόπος να

αναγνωρίσουμε την υποδειγματική τους συμπεριφορά και να τους επι-

βραβεύσουμε για την προσπάθειά τους να φέρουν δόξα στη χώρα μας.

Υπογράψατε μνημόνια συνεργασίας με πανεπιστήμια, δήμους

και περιφέρειες. Ποια ήταν η στρατηγική πίσω από αυτές τις συ-

νεργασίες;

Η στρατηγική μας ήταν να επεκτείνουμε τη βάση υποστήριξης για την

πυγμαχία πέρα από τα αμιγώς αθλητικά πλαίσια. Η συνεργασία με το

Πανεπιστήμιο Πελοποννήσου για την οργάνωση του Πανελλήνιου

Πρωταθλήματος και οι συμφωνίες με δήμους και περιφέρειες μας επέ-

τρεψαν να δημιουργήσουμε συνεργασίες με πολλαπλασιαστικά οφέλη

για το άθλημα. Αυτές οι συνέργειες ενισχύουν την ανάπτυξη της πυγμα-

χίας τόσο σε τοπικό όσο και σε περιφερειακό επίπεδο, προσφέροντας

καλύτερες συνθήκες για τους αθλητές και τους προπονητές μας.

Αναβιώσατε ύστερα από πολλά χρόνια το «Κύπελλο Ακρόπολις»

στο Καλλιμάρμαρο. Ποια ήταν η σημασία αυτής της εκδήλωσης

για την ελληνική πυγμαχία;

Η αναβίωση του «Κυπέλλου Ακρόπολις» στο εμβληματικό Καλλιμάρμα-

ρο στάδιο ήταν ένα από τα μεγαλύτερα επιτεύγματα της διοίκησής μας.

Για πρώτη φορά μετά το 1975 καταφέραμε να επαναφέρουμε αυτόν τον

σπουδαίο θεσμό, ενισχύοντας την εξωστρέφεια του αθλήματος. Η διορ-

γάνωση αθλητικών γεγονότων διεθνούς εμβέλειας όπως αυτό, δεν ενι-

σχύει μόνο το άθλημα, αλλά προβάλλει και την Ελλάδα ως προορισμό

για μεγάλες αθλητικές διοργανώσεις.

Η Ομοσπονδία σας έχει αναλάβει σημαντικές κοινωνικές δρά-

σεις και πρωτοβουλίες. Ποιο είναι το κίνητρο πίσω από αυτές τις

ενέργειες;

Η πυγμαχία είναι κάτι περισσότερο από ένα άθλημα, είναι ένας τρό-

πος να καλλιεργούμε αξίες όπως η αλληλεγγύη και η προσφορά στον

συνάνθρωπο. Συμμετέχουμε ενεργά και διοργανώνουμε φιλανθρω-

πικές εκδηλώσεις, προσπαθώντας να αναπτύξουμε έναν ισχυρό εθε-

λοντισμό στην αθλητική κοινότητα. Ο αθλητισμός διδάσκει κοινωνι-

κές αξίες, και αυτές προσπαθούμε να προάγουμε μέσα από τις δρά-

σεις μας.

Η Ομοσπονδία έχει αναλάβει πρωτοβουλίες για την καταπολέμη-

ση της βίας και του εκφοβισμού στον αθλητισμό. Ποιες ενέργειες

έχετε κάνει προς αυτή την κατεύθυνση;

Η καταπολέμηση της βίας και του εκφοβισμού στον αθλητισμό είναι

από τις κύριες προτεραιότητές μας. Διοργανώσαμε την «Ημερίδα για

τη Βία» σε συνεργασία με διάφορους φορείς, για την ευαισθητοποίηση

και ενημέρωση της αθλητικής οικογένειας και του κοινού σχετικά με

αυτά τα φαινόμενα. Επιπλέον, έχουμε ξεκινήσει καμπάνιες ευαισθητο-

ποίησης και εκπαιδευτικά προγράμματα για την πρόληψη και αντιμε-

τώπιση τέτοιων φαινομένων, ενώ στηρίζουμε και φιλανθρωπικές δρά-

σεις που προάγουν την κοινωνική ευημερία.

Ποιο είναι το όραμά σας για την κοινωνική ευαισθητοποίηση της

Ομοσπονδίας;

Το όραμά μας είναι να συνεχίσουμε να πρωτοστατούμε σε πρωτοβου-

λίες που προάγουν την ισότητα, την ένταξη και την κοινωνική ευαισθη-

τοποίηση. Οι δράσεις μας δεν περιορίζονται στον αθλητισμό, αλλά επε-

κτείνονται και σε ευρύτερα κοινωνικά ζητήματα που επηρεάζουν την

κοινότητα. Μέσα από αθλητικές εκδηλώσεις και τουρνουά που συγ-

κεντρώνουν πόρους για κοινωνικά ευάλωτες ομάδες, θέλουμε να δεί-

ξουμε ότι η πυγμαχία μπορεί να είναι ένα ισχυρό μέσο για την προώθη-

ση της κοινωνικής αλληλεγγύης.

Αναφέρατε τη διαφάνεια και τη δικαιοσύνη. Ποια ήταν τα βήματα

που κάνατε για να επιβάλετε την κάθαρση στον χώρο της πυγμα-

χίας;

Από την πρώτη στιγμή η διοίκησή μας δεσμεύτηκε να εξαλείψει

οποιαδήποτε μορφή διαφθοράς ή αδιαφάνειας. Σε συνεργασία με

τις αρμόδιες αρχές, ξεκινήσαμε ελέγχους στα οικονομικά και τις

διαδικασίες της ομοσπονδίας και καταστήσαμε σαφές ότι δεν υπάρ-

χει καμία ανοχή σε παρατυπίες. Η διαφάνεια και η νομιμότητα είναι

προτεραιότητές μας και δεν θα διστάσουμε να συνεχίσουμε την προ-

σπάθεια αυτή.

Οι εκλογές για την ηγεσία της Ομοσπονδίας είναι κοντά. Ποιο εί-

ναι το όραμά σας για το μέλλον της ελληνικής πυγμαχίας;

Το όραμά μου είναι η συνέχιση της πορείας ανάπτυξης και εξωστρέ-

φειας της ελληνικής πυγμαχίας. Θέλουμε να ενισχύσουμε την παρου-

σία μας σε διεθνείς διοργανώσεις και να δημιουργήσουμε ακόμη πε-

ρισσότερες ευκαιρίες για τους νέους αθλητές μας. Επίσης, σκοπεύου-

με να επενδύσουμε στην εκπαίδευση και την κατάρτιση των προπονη-

τών μας, ώστε να μπορούν να παρέχουν την καλύτερη δυνατή υποστή-

ριξη στους αθλητές. Στόχος μας είναι να δημιουργούμε νέες ευκαιρίες

για τους νέους αθλητές, διασφαλίζοντας πάντα ότι η ομοσπονδία μας

λειτουργεί με διαφάνεια και νομιμότητα. Η επόμενη ημέρα είναι γεμά-

τη προκλήσεις, αλλά και ευκαιρίες, και είμαστε έτοιμοι να τις αντιμετω-

πίσουμε. Το μέλλον της ελληνικής πυγμαχίας είναι λαμπρό και με τη

στήριξη όλων μπορούμε να το κάνουμε ακόμα πιο ισχυρό.

Τέλος, ποιο μήνυμα θα θέλατε να στείλετε στους αθλητές και

στους φιλάθλους της πυγμαχίας στην Ελλάδα;

Θέλω να πω ένα μεγάλο ευχαριστώ σε όλους τους αθλητές, τους προ-

πονητές και τους φιλάθλους μας. Χωρίς την υποστήριξή σας τίποτα

από αυτά που πετύχαμε δεν θα ήταν δυνατό. Συνεχίστε να πιστεύετε

στον εαυτό σας και στις δυνατότητες του αθλήματος. Μαζί θα καταφέ-

ρουμε να πάμε την Ελληνική Πυγμαχία ακόμη πιο ψηλά. Ενωμένοι

σαν μια γροθιά!
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Οι μεταρρυθμίσεις που εφαρμόσαμε είχαν ως στόχο τη δημιουργία 
ενός συστήματος που να λειτουργεί με διαφάνεια, τάξη και νομιμότητα.
Παράλληλα, δημιουργήσαμε ένα ευέλικτο διοικητικό μοντέλο,
απαλλαγμένο από γραφειοκρατικές αγκυλώσεις, ώστε να είμαστε 
όσο το δυνατόν πιο αποδοτικοί και αποτελεσματικοί 

«



Μ
ε τρεις ομάδες συνεχίζει στα Κύπελλα Ευρώπης η Ελλά-
δα, αφού πέρα από τον Ολυμπιακό, που ήταν ήδη στο Le-
ague Stage του Europa League, ο ΠΑΟΚ κατάφερε και

αυτός να προκριθεί εκεί, ενώ και ο Παναθηναϊκός προκρίθηκε εν-
τυπωσιακά στους ομίλους του Conference League. «Ερυθρόλευ-

κοι», «ασπρόμαυροι» και «πράσινοι» έμαθαν
χθες τους αντιπάλους τους στις διοργανώσεις
που θα αγωνιστούν, υπό τη νέα μορφή με την
οποία διεξάγονται αυτές.

Ολυμπιακός και ΠΑΟΚ στο League Stage του
Europa League θα κληθούν να
αντιμετωπίσουν οκτώ αντιπά-
λους. Τους τέσσερις από αυ-
τούς εκτός έδρας και τέσσερις

εντός. Η κατάταξη θα είναι συνολική για όλες τις
ομάδες και για να βρεθεί κανείς στους «16» της
διοργάνωσης, θα πρέπει να τερματίσει στις θέσεις
1 έως 8. Από τις θέσεις 9 έως 24, οι ομάδες θα ανα-
μετρηθούν μεταξύ τους για να προκύψουν οι υπό-
λοιπες οκτώ, ενώ από τη θέση 25 και κάτω, αποκλεί-
ονται από την ευρωπαϊκή συνέχεια.

Κόντρα σε Βρετανούς-μύθους 
Για τον Ολυμπιακό, η κληρωτίδα επιφύλασσε τους

Ρέιντζερς της Γλασκόβης, τους οποίους οι Πειραιώτες
θα υποδεχθούν στο «Γεώργιος Καραϊσκάκης». Εκτός
έδρας θα αναμετρηθούν με την Πόρτο, τη Λιόν, τη Μάλμε
και τη Στεάουα, ενώ εντός θα έχουν επίσης και τα ματς με
Μπράγκα, Καραμπάχ και Τβέντε.

Για τον ΠΑΟΚ, το μεγάλο ταξίδι θα είναι αυτό στο
Ολντ Τράφορντ, όπου θα αντιμετωπίσει τη Μάντσε-
στερ Γιουνάιτεντ. Οι Θεσσαλονικείς θα ταξιδέψουν
επίσης για τα παιχνίδια με Σοσιεδάδ, Γαλατασαράι

και Ρίγα. Στην Τούμπα θα έρθουν ως αντίπαλοι οι Σλάβια Πράγας,
Φερεντσβάρος, Βικτόρια Πλζεν και Στεάουα.

Έρχεται ΟΑΚΑ η Τσέλσι
Αντίστοιχα είναι τα όσα ισχύουν και για τον Παναθηναϊκό στο

Conference League, με τη διαφορά ότι θα έχει έξι αντιπάλους αντί
για οκτώ. Για να βρεθεί στους «16» της διοργάνωσης θα πρέπει είτε
να τερματίσει από την 1η έως την 8η θέση ή αν βρεθεί στις θέσεις 9
έως 24 να περάσει από την ενδιάμεση φάση. Αν τερματίσει από την
25η θέση και κάτω, αποχαιρετά την Ευρώπη.

Η κληρωτίδα πάντως δεν… χαμογέλασε ιδιαίτερα στους
«πράσινους», αφού έστειλε απέναντί τους την πλέον
ακριβή και δυνατή ομάδα, και πρώτο φαβορί για την

κατάκτηση της διοργάνωσης, την Τσέλσι. Οι Λονδρέζοι
θα έρθουν στο ΟΑΚΑ, όπως θα συμβεί το ίδιο και με τις

Ελσίνκι και Ντιναμό Μινσκ. Το «τριφύλλι» θα ταξιδέψει
εκτός έδρας για τις αναμετρήσεις με Τζουργκάρντεν, Νιου

Σεντς και Μπόρατς Μπάνια Λούκα.
Η 1η αγωνιστική για Ολυμπιακό και ΠΑΟΚ στο Europa Lea-

gue θα διεξαχθεί στις 25 και 26 Σεπτεμβρίου, ενώ για τον Πανα-
θηναϊκό στο Conference League στις 3 Οκτωβρίου.Το ακριβές
πρόγραμμα των αγώνων, με ημερομηνίες και ώρες, αναμένεται
να γνωστοποιηθεί σήμερα από την UEFA. 
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Η Super League συνεχίζεται σήμερα

και αύριο με τις αναμετρήσεις της 3ης

αγωνιστικής. Μετά από αυτούς τους αγώ-

νες, θα έρθει και η πρώτη διακοπή του

πρωταθλήματος, καθώς η Εθνική ομάδα

έχει υποχρεώσεις για το Nations League

το επόμενο Σαββατοκύριακο. Η επικίνδυ-

νη «έξοδος» του Ολυμπιακού στη Λαμία

απόψε στις 19.30 ξεχωρίζει από το πρό-

γραμμα. 

Το πρόγραμμα της 3ης αγωνιστικής

Ημέρα Ώρα Αγώνας

Σάββατο 31/8 19.30 ΠΑΣ Λαμία - Ολυμπιακός

Σάββατο 31/8 20.00 Άρης - Asteras Aktor

Σάββατο 31/8 22.00 Παναιτωλικός - Πανσερραϊκός

Κυριακή 1/9 19.00 Λεβαδειακός - ΑΕΚ

Κυριακή 1/9 19.30 Βόλος - ΟΦΗ

Κυριακή 1/9 20.30 Ατρόμητος - ΠΑΟΚ

Κυριακή 1/9 22.00 Athens Kallithea - ΠΑΟ

Η βαθμολογία

ΟΜΑΔΑ ΑΓ. ΓΚΟΛ Β.

1 ΠΑΟΚ 2 5-2 6

2 Ολυμπιακός 2 4-1 6

3 ΑΕΚ 2 4-1 4

4 Λαμία 2 2-1 4

5 Άρης 2 2-1 4

6 Βόλος 2 1-2 3

7 Asteras Aktor 2 1-1 3

8 Παναθηναϊκός 2 1-1 3

9 Ατρόμητος 2 2-2 1

10Athens Kallithea 2 1-2 1

11 Λεβαδειακός 2 0-1 1

12ΟΦΗ 2 1-4 1

13Πανσερραϊκός 2 2-4 0

14Παναιτωλικός 2 0-3 0

Ολυμπιακός, ΠΑΟΚ και Παναθηναϊκός 
έμαθαν τους αντιπάλους τους σε Europa

και Conference League, έχοντας
στον δρόμο τους ομάδες 

για… όλα τα γούστα!

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Super League,
πράξη τρίτη 

«Μεγαθήρια» και ευκαιρίες



Έκπληξη με Καμπόκλο
Στη Χάποελ Τελ Αβίβ θα συνεχίσει την καριέρα

του ο Μπρούνο Καμπόκλο. Ο μέχρι πρότινος σέν-

τερ της Παρτιζάν επέλεξε να μετακινηθεί από τη

Σερβία στο Ισραήλ, αφού δεν τα έβρισκε με την

ομάδα του Βελιγραδίου. Η Χάποελ ολοκλήρωσε

έτσι μια ακόμα ηχηρή μεταγραφή και θέλει να

αποτελέσει το αντίπαλον δέος της Μακάμπι και

τη φετινή σεζόν.

Παρέλαση 
από αντι-Ποντένσε

Ο Ολυμπιακός ήθελε διακαώς την απόκτηση

του Ντάνιελ Ποντένσε από τη Γουλβς, η οποία για

την ώρα δεν προχωράει. Ο Πορτογάλος μάλιστα

δεν αποκλείεται να μείνει στην αγγλική ομάδα.

Την ίδια ώρα, έχουν… παρελάσει δεκάδες ονό-

ματα για τους «ερυθρόλευκους», μεταξύ των

οποίων και αυτά των Ζαχά, Γιλμάζ και Ζίγιες της

Γαλατάσαραϊ. 

Περιμένοντας τον Κόλεϊ
Την άφιξη του Ομάρ Κόλεϊ περίμενε χθες ο ΠΑ-

ΟΚ, όμως αυτή δεν πραγματοποιήθηκε. Ο 31χρο-

νος Νοτιοαφρικανός αμυντικός… έχασε την πτήση

για Θεσσαλονίκη και δεν πέταξε ποτέ από την Κων-

σταντινούπολη. Η συμφωνία με τον παίκτη, πάν-

τως, δεν χαλάει για τον «δικέφαλο του Βορρά» που

τον περιμένει σήμερα στη Θεσσαλονίκη. 

Money talks…
Με ένα μυθικό συμβόλαιο η Αλ Αχλί έπεισε τον

Όσιμεν να αφήσει το Καμπιονάτο και τη Νάπολι

για να αγωνιστεί στη Σαουδική Αραβία. Ο Νιγη-

ριανός επιθετικός αναμένεται να πάρει περίπου

40 εκατ. ευρώ για τρία χρόνια, ενώ η ιταλική ομά-

δα θα βάλει στα ταμεία της περίπου 80 εκατ. ευ-

ρώ χωρίς τα μπόνους!

Στους Σίξερς ο Γιαμπουσέλε
Επιστροφή στο ΝΒΑ για τον Ζέρσον Γιαμπουσέλε έπειτα από πέν-

τε χρόνια. Μετά το εκπληκτικό τουρνουά που έκανε στους Ολυμπια-

κούς Αγώνες, ο Γάλλος φόργουορντ κέρδισε ξανά μια θέση στον

«μαγικό κόσμο» και τους Σίξερς. Έτσι, αποχώρησε από τη Ρεάλ Μα-

δρίτης και πλέον εγκαθίσταται στη Φιλαντέλφια, καθώς η μεταγρα-

φή του ανακοινώθηκε και επίσημα.

SPORTS
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Πήγαν… σαν άλλοτε

Π
αίκτης του Παναθηναϊκού θα είναι για τα επό-
μενα δύο χρόνια ο Ομέρ Γιουρτσεβέν, όπως
ανακοίνωσε χθες η «πράσινη» ΚΑΕ. Ο Πανα-

θηναϊκός Aktor τα βρήκε σε όλα με τον Τούρκο σέν-
τερ, οι υπογραφές έπεσαν και ο Γιουρτσεβέν έπειτα
από αρκετά χρόνια αφήνει το ΝΒΑ για να φορέσει τα
«πράσινα» και να γίνει το «alter ego» του Ματίας Λε-
σόρ στη γραμμή ψηλών της ομάδας του Αταμάν.

«Αισθάνομαι ιδιαίτερα ενθουσιασμένος που ανήκω
πια στην οικογένεια του Παναθηναϊκού, της ομάδας
που παρακολούθησα πριν από λίγους μήνες να κατα-
κτά τη Euroleague. Είναι μοναδικό το συναίσθημα»,
είπε στις πρώτες του δηλώσεις ο Γιουρτσεβέν, που
στάθηκε στην παρουσία του Αταμάν στον πάγκο, αλλά
και σε αυτήν του Κώστα Σλούκα στο ρόστερ των επτά
φορές πρωταθλητών Ευρώπης.

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Εντυπωσιακή ήταν η εικόνα του κατάμεστου ΟΑΚΑ από 65.000 φίλους του
Παναθηναϊκού. Η εικόνα θύμισε άλλες εποχές, όταν το γεμάτο γήπεδο ήταν
κανόνας και όχι εξαίρεση. 

Γιουρτσεβέν διετίας
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Π
ολυτέλεια, χλιδή, VIP καλεσμένοι και glam
δεξίωση πολλών καρατίων on boat, στη δι-
πλή βάφτιση των παιδιών του μαιευτήρα και

προέδρου του «Μητέρα» Στέφανου Χάνδακα και της
Ελίνας Σμπώκου. Το μυστήριο τελέσθηκε στην Ιερά
Μονή του Ταξιάρχη Πανορμίτη στη Σύμη παρουσία
κοσμικών προσκεκλημένων αλλά και της χολιγουν-
τιανής σταρ Ντέμι Μουρ.Κ
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Ελίνα Σμπώκου, Γιώργος Ντάβλας, Ντέμι Μουρ Δρ Ντόλυ Φατσέα, Κατερίνα Καινούργιου

Το κοσμικό 
baby bloom

του καλοκαιριού

Αρετή Δαλακούρα, Γιώργος Χρυσικός Κατερίνα Καινούργιου, Ηλίας Ψινάκης Χρωματιστά γλυκά καλωσορίσματος Φαντασμαγορική δεξίωση on boat

Στέφανος Χάνδακας, Αρετή Δαλακούρα
Αντώνης Δημητριάδης, 

Σούλα Λιάκου
Έμυ Λιβανίου, Γιώργος Ντάβλας, Ελίνα Σμπώκου,

Κατερίνα Παναγοπούλου
Ελίνα Σμπώκου, Αρετή Δαλακούρα, Γιώργος Χρυσικός, 

Στέφανος Χάνδακας
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Π
αραμυθένιος γάμος για τον μάνατζερ των «Antetokunbros» Ηλία Πάνου και τη
Γεωργία Κωσταρά στο φημισμένο χειμερινό θέρετρο «Vasilikia Mountain
Farm & Retreat» στη Φθιώτιδα. Το ζευγάρι παντρεύτηκε μέσα στο δάσος, με

τις εγκάρδιες ευχές φίλων, συγγενών αλλά και των αδελφών Αντετοκούνμπο.

Ονειρικός «Ησαΐας» 
στην όμορφη Παύλιανη
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Ιωάννης Μιχαλέλης, Γεωργία Κωσταρά

Ηλίας Πάνου, Γεωργία Κωσταρά
Ηλίας Πάνου, 

Μπάμπης Γιαννακόπουλος
Θανάσης Αντετοκούνμπο με τη συνοδό του,

Ηλίας Πάνου, Γεωργία Κωσταρά Η νύφη με τους γονείς της

Γεωργία Κωσταρά, Ηλίας Πάνου, 
Ιωάννης Μιχαλέλης Δήμητρα Κωσταρά, Ιωάννης Μιχαλέλης

Γιάννης Αντετοκούνμπο, Ηλίας Πάνου, 
Γεωργία Κωσταρά

Λίγο πριν από τον Ησαΐα



Η
έκθεση στο ηλιακό φως συμβάλλει πε-
ρίπου στο 80% της γήρανσης του δέρμα-
τός μας. Η έκθεση στον ήλιο δεν είχε

αξιοσημείωτες επιπτώσεις στη γήρανση του
κολλαγόνου του δέρματος και των επιφανει-
ακών τριχοειδών αγγείων κατά τη διάρκεια της
ζωής τους. «Τα σημεία ηλικίας, που συνήθως
υποτίθεται ότι προέρχονται από φωτογήρανση,
συχνά βρέθηκαν να εμφανίζονται στους μη-
ρούς, τους βραχίονες και τις πλάτες σε ηλικιω-
μένους που σπάνια εκτίθενται στο ηλιακό φως.

Η έκθεση στο ηλιακό φως έχει πολλά σημαντι-
κά οφέλη για την υγεία όπως η μείωση της αρτη-
ριακής πίεσης, των καρδιακών προσβολών και
των εγκεφαλικών επεισοδίων και η αύξηση του
ανοσοποιητικού συστήματος και της σύνθεσης
της βιταμίνης D. Αυτά τα οφέλη είναι γνωστό ότι
υπερβαίνουν κατά πολύ τους κινδύνους όπως ο
καρκίνος του δέρματος. 

Ο σχηματισμός ρυτίδων σε ενήλικες προκύ-
πτει από τον αμυντικό μηχανισμό του σώματος,
προκειμένου να μειωθεί η αποτελεσματική επι-
φάνεια για την ελαχιστοποίηση των περιβαλλον-
τικών επιθέσεων. Και ο σχηματισμός κηλίδων
ηλικίας προκύπτει κυρίως από γενετικές ανω-
μαλίες και αργότερα αποκτώμενοι τραυματισμοί
σε επιφανειακά τριχοειδή που τροφοδοτούν το
δέρμα. Ως εκ τούτου, αυτές οι διαταραχές αρχί-
ζουν γενικά αρχικά με εγγενή γήρανση», ανα-
φέρει ο δερματολόγος Στέλιος Αγγελίδης. 

Το ηλιακό φως μπορεί να επιταχύνει τα παρα-
πάνω προβλήματα. Τα μικρά παιδιά και οι νέοι
με υγιές δέρμα μπορούν να μένουν σε εξωτερι-
κούς χώρους απροστάτευτους καθημερινά για

μήνες ή χρόνια χωρίς να αναπτύσσουν κηλίδες
ή ρυτίδες ηλικίας. Το καλοκαίρι, αν παρά την εν-
τατική χρήση αντηλιακής προστασίας το δέρμα
σας κοκκινίζει εύκολα, τότε σίγουρα η επιδερ-
μίδα σας είναι αδιαμφισβήτητα ευαίσθητη! 

«Αποφύγετε την απότομη και την πολύωρη
έκθεση στον ήλιο χωρίς προστασία. Χρησιμο-
ποιείστε πάντα πριν από την έκθεση στον ήλιο
ένα αντηλιακό ευρέως φάσματος πολύ υψηλής
προστασίας 50+ σε επαρκή ποσότητα, για να
σχηματισθεί ένα ομοιογενές φιλμ πάνω στο
δέρμα. Μην παραμένετε στον ήλιο για πολύ διά-
στημα με τη δικαιολογία ότι τη χρησιμοποιείτε.
Η υψηλή προστασία δεν προστατεύει το δέρμα
από τον ήλιο για μεγάλο διάστημα. Ανανεώστε
το αντηλιακό κάθε 1-2 ώρες, Καλύψτε τα ευαί-
σθητα σημεία σας με ρούχα. Να φοράτε πάντα
καπέλο και απορροφητικά γυαλιά ηλίου. Να πί-
νετε πολύ νερό και να χρησιμοποιείτε μετά μια
κρέμα βαθιάς ενυδάτωσης για ευαίσθητα δέρ-
ματα. Αποφύγετε τη χρήση αρωμάτων, αποσμη-
τικών και καλλυντικών έντονα αρωματισμένων
πριν από τη έκθεση στον ήλιο», τονίζει ο κ. Αγ-
γελίδης.
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kpapakosto@yahoo.gr

Το δέρμα μας 
σε κάθε ηλικία
Ο κ. Αγγελίδης αναλύει πώς είναι το δέρμα μας
σε κάθε ηλικία. Στην εφηβεία το δέρμα είναι
σφριγηλό, ελαστικό και ομοιόμορφο. Εντού-
τοις πολλοί έφηβοι αντιμετωπίζουν το πρόβλη-
μα της λιπαρότητας και της ακμής. Μετά τα εί-
κοσί μας χρόνια, τα κύτταρα του δέρματος ανα-
παράγονται με υψηλή ταχύτητα, με αποτέλε-
σμα η επιδερμίδα να είναι λεία και λαμπερή.
Μετά τα τριάντα, το δέρμα μας ακόμα διανύει τη
φάση της νεότητάς του. Σφριγηλό και χωρίς
ρυτίδες, εξακολουθεί να ακτινοβολεί. Όμως οι
φυσικοί μηχανισμοί αναπαραγωγής νέων κυτ-
τάρων μειώνονται με το πέρασμα των χρόνων,
με το άγχος και με πιθανή εγκυμοσύνη. Μετά τα
σαράντα πιο βαθιές ρυτίδες, λιγότερη ελαστι-
κότητα και σφριγηλότατα είναι τα χαρακτηρι-
στικά αυτής της δεκαετίας. Οι λόγοι είναι η μεί-
ωση των οιστρογόνων, η φωτογήρανση και γε-
νικά η βιολογική γήρανση του δέρματος. Μετά
τα πενήντα, τα κύτταρα αρχίζουν να γίνονται
επίπεδα, με αποτέλεσμα να γίνονται λεπτότε-
ρα. Τα χαμηλότερα επίπεδα ελαστίνης και κολ-
λαγόνου καθώς και η μείωση φυσικής παρα-
γωγής πεπτιδίων ευθύνονται για τη χαλάρωση
του δέρματος. Η επιδερμίδα γίνεται πιο ξηρή,
εμφανίζει συχνότερα πιο σκούρες κηλίδες σαν
αποτέλεσμα ορμονικών αλλαγών και της έκθε-
σης στον ήλιο. Μετά τα εξήντα η γήρανση επι-
βραδύνεται. Ανάμεσα στα εξήντα και στα
ογδόντα οι αλλαγές στο δέρμα γίνονται με πιο
αργούς ρυθμούς.

Στέλιος Αγγελίδης, δερματολόγος

Τα σημεία ηλικίας, που συνήθως
υποτίθεται ότι προέρχονται από 
φωτογήρανση, συχνά βρέθηκαν 
να εμφανίζονται στους μηρούς,
τους βραχίονες και τις πλάτες 
σε ηλικιωμένους

Ήλιος και γήρανση
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ΚΩΣΤΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ

Απαγορεύεται η αναδημοσίευση , 
αναπαραγωγή ή μετάδοση με οποιοδήποτε 

οπτικοακουστικό τρόπο όλου η μέρους  
του περιοδικού χωρίς την έγγραφη άδεια  
του εκδότη. Τα κείμενα που δημοσιεύονται 

δεν αντιπροσωπεύουν υποχρεωτικά  
τις απόψεις του εκδότη.

Ανθή Ιωαννίδου
Εditor in Chief
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Καλοκαίρι ήταν 
και πέρασε...

K
αι κάπως έτσι βρεθήκαμε στο τε-
λευταίο Σαββατοκύριακο του καλο-
καιριού. Στην τελευταία μέρα του 
Αυγούστου, του πιο όμορφου και 

ίσως του πιο ρομαντικού θερινού μήνα.
Πήγαμε διακοπές, χαλαρώσαμε από τις 
ευθύνες και τις υποχρεώσεις και απο-
λαύσαμε τον ήλιο και τα νησιά μας, που 
κάθε καλοκαίρι μαγεύουν με την ομορ-
φιά και τις θάλασσές τους. Είτε Κυκλά-
δες είτε Ιόνιο και Σποράδες, έχουμε την 
τύχη να ζούμε σε μια χώρα με μαγικά 
τοπία και επιλογές που ικανοποιούν και 
τους πιο απαιτητικούς. 
Τι κι αν «τσιμπήσαμε» λίγο παραπάνω, 
τι και αν ήπιαμε κάπως περισσότερο, 
ήρθε η ώρα να πούμε αντίο σε ένα ακό-
μα καλοκαίρι... Να αφήσουμε πίσω την 
ξεγνοιασιά και την ηρεμία του και να 
ετοιμαστούμε για έναν ακόμα χειμώνα 
απαιτητικό και δύσκολο και να προσμέ-
νουμε με μια γλυκιά μελαγχολία τις επό-
μενες καλοκαιρινές διακοπές. Είμαστε 
όμως ξεκούραστοι και με φορτισμένες 
μπαταρίες, έτοιμοι για τη μεγάλη επι-
στροφή στις δουλειές και στην καθημε-
ρινότητά μας και ίσως για νέα ξεκινήμα-
τα που φυλάει αυτός ο χειμώνας.
Ένα τέτοιο νέο ξεκίνημα αποφάσισε να 
κάνει και η Ηλιάνα Παπαγεωργίου, η 
οποία μετά την επιτυχημένη πορεία της 
στο μόντελινγκ και την τηλεόραση απο-
φάσισε να κάνει ένα καινούριο επαγ-
γελματικό βήμα. Όπως έκανε γνωστό η 
ίδια, θα λανσάρει τη δική της συλλογή 
με ρούχα και ανυπομονεί γι’ αυτό, κα-
θώς είναι ένα όνειρο που είχε χρόνια!

E να καινούριο ξεκίνημα στην επαγγελματική της ζωή ανα-
κοίνωσε μέσα από τον λογαριασμό της στο Instagram η 
Ηλιάνα Παπαγεωργίου.
Μετά την αξιοσημείωτη πορεία της στο χώρο του μό-

ντελινγκ και στην τηλεόραση, δημιούργησε το δικό της lifestyle 
brand με την ονομασία GRÉS. Μάλιστα, το νέο αυτό επιχειρη-
ματικό της βήμα ανακοινώθηκε λίγο μετά την είδηση της αποχώ-
ρησής της από την εταιρεία της Έλενας Χριστοπούλου.
Η ίδια στο μήνυμά της για το νέο της εγχείρημα έγραψε: «Ένα 
μεγάλο όνειρο, που κρατούσα χρόνια στην καρδιά μου, παίρ-
νει επιτέλους σάρκα και οστά. Από την πρώτη στιγμή που αρ-
χίσαμε να μοιραζόμαστε το ταξίδι της μόδας, είδα πόσο πολύ 
σας αρέσει το στυλ μου. Καθημερινά με ρωτάτε για ρούχα, 
παπούτσια, αξεσουάρ, για το πώς συνδυάζω διάφορα κομ-

μάτια, και είμαι τόσο ευγνώμων για το αμείωτο ενδιαφέρον 
σας. Όπως ήδη γνωρίζετε, το στυλ είναι για μένα όχι απλώς 
ένας τρόπος έκφρασης, αλλά ένα μέρος της ψυχής μου. Πάντα 
ονειρευόμουν να δημιουργήσω κάτι δικό μου, που να αντικα-
τοπτρίζει την αισθητική μου και την αγάπη μου για τη μόδα, και 
σήμερα είμαι ενθουσιασμένη που σας ανακοινώνω ότι αυτό 
το όνειρο γίνεται πραγματικότητα! Μετά από πολλή σκέψη, 
έμπνευση, την παρότρυνση και στήριξή σας, και με τη βοή-
θεια μιας υπέροχης ομάδας που μοιράζεται το ίδιο πάθος με 
μένα, δημιουργήθηκε το δικό μου lifestyle brand. Ένα brand 
που είναι εμπνευσμένο από την ομορφιά και την αυθεντικότητα 
της Μεσογείου, με προϊόντα που κατασκευάζονται με αγάπη 
και φροντίδα στην Ελλάδα, με προσοχή στην ποιότητα και τη 
λεπτομέρεια».
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Το νέο της επαγγελματικό βήμα εκτός τηλεόρασης
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ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΓΕΡΟΝΙΚΟΛΟΥ

Για ψάρεμα  
στο Μεγανήσι
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: INSTAGRAM

Τις τελευταίες ημέρες του καλοκαιριού απολαμ-
βάνει η Κατερίνα Γερονικολού, η οποία αυτό το 
διάστημα βρίσκεται στο Μεγανήσι. Σύμφωνα με 

πληροφορίες, μαζί με τον σύντροφό της Γιάννη Τσιμι-
τσέλη κάνουν διακοπές με σκάφος και χαλαρώνουν 
στο πανέμορφο μέρος του Ιουνίου, λίγο πριν επιστρέ-
ψουν στην καθημερινότητά τους και στις επαγγελματι-
κές τους υποχρεώσεις.
Μάλιστα, η γνωστή ηθοποιός μοιράστηκε μερικές 
φωτογραφίες στον λογαριασμό της στο Instagram, 
όπου ποζάρει πάνω στο ιστιοπλοϊκό, φορώντας ένα 
φλοράλ μαγιό και ένα ψάθινο καπέλο. Σε ένα από 
τα στιγμιότυπα, φαίνεται να ψαρεύει με καλάμι πάνω 
από το σκάφος. «Τελευταία Κυριακή Αυγούστου», 
έγραψε στη λεζάντα της ανάρτησής της.
Πρόσφατα είχε κάνει και μια τρυφερή εξομολόγηση 
στον Γιάννη Τσιμιτσέλη. Στις φωτογραφίες που ανέ-
βασε, είχε ξαπλώσει στα πόδια του συντρόφου της 
ενώ βρίσκονται σε σκάφος. Οι δυο τους γελάνε και 
κοιτάζονται τρυφερά. «Θα είσαι για πάντα το καλο-
καίρι μου», συμπλήρωσε στη λεζάντα και «έλιωσε» το 
Instagram από τον έρωτά τους.

 
3
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ΤΖΕΣΙΚΑ ΑΛΜΠΑ

Στη Μύκονο  
για διακοπές  
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ 
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: INSTAGRAM

Το νησί των ανέμων αποτελεί για ακόμη μια χρό-
νια αγαπημένο προορισμό για εκατοντάδες επω-
νύμους από όλον τον κόσμο. Ανάμεσά τους και 

η Τζέσικα Άλμπα, που απόλαυσε τον ήλιο, τη θάλασ-
σα αλλά και τα φαγητά της χώρας μας.
Η γνωστή ηθοποιός βρέθηκε πριν από λίγες μέρες στη 
Μύκονο μαζί με τον σύζυγό της Κες Γουόρεν και τα 
τρία τους παιδιά, τη 16χρονη Honor Marie, τη 13χρο-
νη Haven και τον 7χρονο Hayes, και μοιράστηκε με-
ρικές από τις όμορφες στιγμές τους στον προσωπικό 
της λογαριασμό στο Instagram. Στα στιγμιότυπα που 
δημοσίευσε, φαίνεται μαζί με τους αγαπημένους της 
να κάνει βουτιές στη θάλασσα και ηλιοθεραπεία στις 
παραλίες του νησιού και σε σκάφος. Στη λεζάντα της 
ανάρτησης έγραψε: «Τέλειες μέρες γεμάτες με τους 
ανθρώπους μου, αλμυρά μαλλιά, καλή ενέργεια, νό-
στιμα φαγητά και γλυκές αναμνήσεις».
Οι δραστηριότητές τους περιελάμβαναν μεταξύ άλ-
λων και μια μονοήμερη κρουαζιέρα στις παραλίες του 
νησιού. Σύμφωνα με το ρεπορτάζ, η Τζέσικα Άλμπα 
και η οικογένειά της νοίκιασαν τη θαλαμηγό «Zeus» 
και για μια ημέρα έκαναν βουτιές και χαλάρωναν στις 
νότιες παραλίες της Μυκόνου, μακριά από τα φλας 
των δημοσιογράφων. Να σημειώσουμε ότι πρόκειται 
για την ίδια θαλαμηγό που είχε «κλείσει» και ο δισε-
κατομμυριούχος Έλον Μασκ κατά την επίσκεψή του 
στο νησί. Ανήκει στην εταιρεία Mykonos Boat Trips 
και φημίζεται για την πολυτέλειά της, ενώ η αξία της 
αγγίζει τα 5 εκατομμύρια ευρώ.
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ΚΛΕΛΙΑ ΑΝΔΡΙΟΛΑΤΟΥ

Κόβει την ανάσα  
με τις καλοκαιρινές φωτογραφίες της

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ, ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: INSTAGRAM

Η Κλέλια Ανδριολάτου πέρασε το καλοκαίρι της στα νησιά των Κυκλάδων και του 
Ιονίου, και ανέδειξε μέσα από το προφίλ της στο Instagram τις ομορφιές της 
Ελλάδας.

Μετά από έναν απαιτητικό χειμώνα γεμάτο γυρίσματα για τη β’ σεζόν του «Maestro», η 
ηθοποιός ταξίδεψε σε μερικά από τα ωραιότερα μέρη της χώρας, μεταξύ των οποίων η 
Σίφνος, τα Κουφονήσια και η Κέρκυρα. Όμως, απ’ ό,τι φάνηκε από τις αναρτήσεις της 
στα social media, το νησί που την κέρδισε ήταν η Κίμωλος.
Από το μικρό νησί των Κυκλάδων, όπου ταξίδεψε με τη σχεδιάστρια Βάσια Κωσταρά, 
έκανε αρκετές αναρτήσεις, δημοσιεύοντας φωτογραφίες και βίντεο όπου πόζαρε με το 
μαγιό της, πιο αιθέρια από ποτέ. Και μπορεί πλέον να έχει αποχαιρετήσει την Κίμωλο, 
δεν σταματά όμως να ανεβάζει φωτογραφίες από τις διακοπές της εκεί, δείχνοντας στους 
διαδικτυακούς της φίλους πού βρίσκεται νοητά. 
Στην τελευταία της ανάρτηση ποζάρει σε μία από τις γραφικές παραλίες του νησιού, 
όπου ξαπλώνει στα λευκά βράχια φορώντας ένα πορτοκαλί μπικίνι, με τις φωτογραφίες 
να μοιάζουν βγαλμένες από περιοδικό μόδας.



ΜΑΡΙΕΤΤΑ ΧΡΟΥΣΑΛΑ

Στην Ελλάδα με την οικογένειά της
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ 

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΝΙΚΟΣ ΣΕΜΙΤΕΚΟΛΟ

Μέχρι να ανοίξουν τα σχολεία, η Μαριέττα Χρουσαλά και ο σύζυγός της 
Λέων Πατίτσας θα απολαμβάνουν τη θάλασσα και τις παραλίες της Ελ-
λάδας μαζί με τα παιδιά τους, έχοντας σχεδόν ως μόνιμη καλοκαιρινή 

έδρα τη Μύκονο.
Το ζευγάρι δεν έχει κρύψει την αδυναμία που έχει στο κοσμοπολίτικο νησί και 
περνάει εκεί το μεγαλύτερο μέρος των διακοπών, κάνοντας κάποιες αποδράσεις 
με σκάφος σε γειτονικά νησιά. 
Ο φωτογραφικός φακός τούς πέτυχε σε χαλαρή διάθεση στην παραλία, μαζί με 
τα δύο μεγαλύτερα παιδιά τους, τη 12χρονη Μάργκω και τον 10χρονο Σπύρο. 
Απών –τουλάχιστον από τις φωτογραφίες– ήταν ο μικρότερος γιος της οικογένει-
ας, ο 7χρονος Κωνσταντίνος. 
Εξοπλισμένοι με μάσκες και αναπνευστήρες, έπαιζαν για ώρα στη θάλασσα, ενώ 
η Μαριέττα Χρουσαλά φορούσε machy machy φούξια μαγιό με την κόρη της.
Η Μαριέττα Χρουσαλά και ο Λέων Πατίτσας γνωρίστηκαν το 2006 και δύο χρό-
νια αργότερα της έκανε πρόταση γάμου πάνω σε μια γόνδολα στη Βενετία. Σή-
μερα, μετράνε 14 χαρούμενα χρόνια γάμου, έχουν αποκτήσει τρία παιδιά και 
παραμένουν τόσο ερωτευμένοι όσο και στο ξεκίνημα της σχέσης τους.

UPPER FOCUS
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ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΔΑΛΑΚΑ

Στη Μύκονο με τη Ματίνα Ζάρα
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ 

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΝΙΚΟΣ ΣΕΜΙΤΕΚΟΛΟ

Σε γνωστό beach bar στο Καλό Λιβάδι κατέγραψε ο φακός του περι-
οδικού την 31χρονη πρωταθλήτρια στίβου και νικήτρια του «Survivor 
3» μαζί με την 27χρονη τραγουδίστρια Ματίνα Ζάρα.

Μετά από έξι μήνες στον Άγιο Δομίνικο, η Κατερίνα Δαλάκα είχε μεγάλη 
ανάγκη να ξεκουραστεί και να περάσει χρόνο με αγαπημένους φίλους αλλά 
και με πρόσωπα της οικογένειάς της. Ένα από τα πρώτα μέρη που επισκέ-
φθηκε είναι η Μύκονος, καθώς εκεί βρίσκονται αρκετοί φίλοι της.
Οι δύο καλές φίλες, που βρέθηκαν στο κοσμοπολίτικο νησί του Αιγαίου για 
ολιγοήμερες διακοπές, ευχαριστήθηκαν κάθε στιγμή τους εκεί. Οι δυο τους 
απολάμβαναν το μπάνιο τους και όπως ήταν αναμενόμενο τραβούσαν πάνω 
τους όλα τα βλέμματα των λουόμενων με τις αψεγάδιαστες αναλογίες τους 
και την καλλίγραμμη σιλουέτα τους.
Η γνωστή αθλήτρια επέστρεψε μόλις πριν από δύο μήνες από τον Άγιο Δο-
μίνικο, όπου είχε βρεθεί για ακόμη μια φορά για τις ανάγκες του «Survivor». 
Μάλιστα, όταν λίγες μέρες πριν το κανάλι ανακοίνωσε την επιστροφή του 
ριάλιτι επιβίωσης, θέλησε να κάνει πλάκα σχολιάζοντας πως δεν έχει κλεί-
σει ακόμα τις βαλίτσες της. Προφανώς πρόκειται για ένα χιουμοριστικό σχό-
λιο, αφού μετά το τέλος του περασμένου κύκλου δήλωσε πως το «Survivor» 
τελείωσε οριστικά για εκείνη.

UPPER FOCUS
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

ΝΙΚΗ ΠΑΞΙΜΑΔΑΚΗ

Παρουσίασε το βιβλίο  
της «Τρίτος Καθρέφτης»

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Από τον Δήμο Καλαβρύτων αποφάσισε να ξεκινήσει το ταξίδι του ο «Τρίτος Κα-
θρέφτης», με στόχο την καρδιά του αναγνωστικού κοινού. Εκεί, στο ιστορικό 
και ακόμη «ζωντανό» χωριό Φίλια πραγματοποιήθηκε η πρώτη παρουσίαση του 

βιβλίου της Ανδρονίκης Παξιμαδάκη.
Πρόκειται για την πρώτη συγγραφική προσπάθεια της πολυάσχολης Νίκης, που έχει 
πάντα στο επίκεντρο την προσφορά στον συνάνθρωπο. Ο «Τρίτος Καθρέφτης» θα 
μπορούσε να είναι ένα βιβλίο αυτοβελτίωσης εάν δεν ήταν πολλά περισσότερα. Είναι 
μια επιστημονική έρευνα και παράλληλα κατάθεση ψυχής για όλους τους προβληματι-
σμούς του σύγχρονου ανθρώπου, όπως τόνισαν όλοι οι ομιλητές.
Στην παρουσίαση βρέθηκαν ο γιατρός Γ. Παπαπαναγιώτου, ο αντιπρόεδρος της Αδελ-
φότητος Φιλιωτών Α. Οικονόμου, ο Νάσος Καλδήρης και ο δημοσιογράφος Μπ. 
Παπαπαναγιώτου. Εξ αποστάσεως συμμετείχε με κριτική του βιβλίου ο καθηγητής Τ. 
Παπαδέλλος. Συντονιστής της εκδήλωσης ήταν ο πρόεδρος της Αδελφότητας Φιλιω-

Νίκη Παξιμαδάκη

Χαρά 
Παξιμαδάκη 

Γιώργος 
Ζωγράφος 

Μαρία 
Ζωγράφου

Ρίτσα Κυρατζοπούλου 
Λία Κυρατζοπούλου
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τών Γ. Μητρόπουλος. Όλοι τους είναι συμπατριώτες του συζύγου της κ. Παξιμαδάκη, 
οδοντιάτρου Ηλία Κόλντηρη, ακούραστου ενεργού πολίτη στον τόπο του αλλά και 
ευρύτερα.
Η συγγραφέας απάντησε σε πολλές ερωτήσεις του κοινού που είχε κατακλύσει την 
αίθουσα του δημοτικού σχολείου, το οποίο πλέον χρησιμοποιείται ως πνευματικό κέ-
ντρο. Η κ. Παξιμαδάκη επισήμανε πως τόλμησε να εκτεθεί συγγραφικά γιατί πιστεύει 
βαθιά στις δυνατότητες του ανθρώπου, ο οποίος σε αυτή την ιδιόμορφη καμπή της 
ιστορίας βάλλεται και κινδυνεύει να χάσει την ουσία της ύπαρξής του.
Κλείνοντας ανέφερε πως επιθυμία της είναι τα έσοδα από την πώληση του βιβλίου της 
να διατεθούν ώστε το σχολείο να μεταμορφωθεί σε ένα πρότυπο πολιτιστικό - πνευμα-
τικό κέντρο για το χωριό και την ευρύτερη περιοχή.

Κατερίνα Σερεμέτη 
Ειρήνη Στέφα

Νίκος Σχινάς Ελπίδα 
Κολντήρη Σχινά

Πάτερ Δημήτρης 
Μπάμπης 

Παπαπαναγιώτου

Μπάμπης Παπαπαναγιώτου, Αλέξης Οικονόμου 
Νίκη Παξιμαδάκη, Πάνος Καλδήρης 

Γιώργος Παπαπαναγιώτου

Γιάννη Ρούσος
Ηλίας Κολντήρης

39
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ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΚΑΣΣΕΛΑΚΗΣ

Οι διακοπές με τον Τάιλερ  
στα ελληνικά νησιά

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ 
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΝΙΚΟΣ ΣΕΜΙΤΕΚΟΛΟ

Ο Στέφανος Κασσελάκης και ο Τάιλερ Μακμπέθ απόλαυσαν 
τις καλοκαιρινές τους διακοπές στα ελληνικά νησιά λίγο πριν 
από τον γάμο τους στην Κρήτη. Οι δυο τους βρέθηκαν στη 

Μύκονο, ενώ πραγματοποίησαν και ημερήσια κρουαζιέρα με φου-
σκωτό στη Δήλο και στη Ρήνεια. Σύμφωνα με πληροφορίες, συνο-
δεύονταν από φίλους τους, ενώ είχαν μαζί τους και τον σκύλο τους 
Φάρλι.
Όσον αφορά τον γάμο τους, έχουν δημιουργήσει σελίδα στην ηλε-
κτρονική πλατφόρμα Honeyfund, όπου μπορεί κανείς να συμβάλει 
οικονομικά στο γαμήλιο ταξίδι του ζευγαριού. Η συγκεκριμένη πλατ-
φόρμα είναι ευρέως διαδεδομένη, κυρίως στις ΗΠΑ, καθώς είναι 
ένας εύκολος τρόπος για τα νεόνυμφα ζευγάρια να συγκεντρώσουν 
χρήματα, ώστε να πραγματοποιήσουν το ταξίδι των ονείρων τους.
Οι δωρητές χρημάτων μπορούν να επιλέξουν το ποσό που θέλουν 
να καταβάλουν, αλλά και τα έξοδα που θέλουν να καλύψει το ποσό 
αυτό (διαμονή, εισιτήρια, φαγητό κλπ). Να σημειωθεί πάντως ότι ο 
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ και ο σύζυγός του δεν αναφέρουν στη σελίδα 
τους σε ποιον προορισμό θα ταξιδέψουν μετά τον γάμο τους ούτε και 
το πότε θα πραγματοποιηθεί το ταξίδι.

UPPER SOCIETY
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Η
στυτική δυσλειτουργία (ΣΔ) είναι ευ-
ρέως γνωστή ως η αδυναμία επίτευ-
ξης ή διατήρησης στύσης επαρκούς

για σεξουαλική δραστηριότητα. Αν και η εστία-
ση στηρίζεται συχνά στο άτομο που βιώνει ΣΔ,
είναι σημαντικό να κατανοήσουμε τις σημαντι-
κές επιπτώσεις που μπορεί να έχει αυτή η κα-
τάσταση στον σεξουαλικό σύντροφό του. Τα
παρακάτω διερευνούν τις συναισθηματικές,
ψυχολογικές και σχεσιακές συνέπειες της ΣΔ
στους συντρόφους, ρίχνοντας φως σε μια συ-
χνά παραγνωρισμένη πτυχή της σεξουαλικής
υγείας.

Συναισθηματικές επιπτώσεις
Οι σύντροφοι των ατόμων με ΣΔ συχνά βιώ-

νουν μια σειρά συναισθημάτων, συμπεριλαμ-
βανομένων της σύγχυσης, της απογοήτευσης
και της θλίψης. Αρχικά, μπορεί να αισθάνονται
αβέβαιοι σχετικά με την αιτία του προβλήματος
και αν αυτό σημαίνει έλλειψη έλξης ή αγάπης
από τον σύντροφό τους. Αυτή η αβεβαιότητα
μπορεί να οδηγήσει σε συναισθήματα απόρρι-
ψης και ανεπάρκειας. Σύμφωνα με μια μελέτη
που δημοσιεύτηκε στο «Journal of Sexual Me-
dicine», οι σύντροφοι των ανδρών με ΣΔ ανέ-
φεραν υψηλότερα επίπεδα συναισθηματικής
δυσφορίας σε σύγκριση με εκείνους που δεν
είχαν συντρόφους που αντιμετωπίζουν ΣΔ.

Ψυχολογικός αντίκτυπος
Οι ψυχολογικές επιπτώσεις στους συντρό-

φους μπορεί να είναι βαθιές. Μπορεί να ανα-
πτύξουν άγχος και κατάθλιψη, που πηγάζουν
από τις ανησυχίες για το μέλλον της σχέσης
τους και τη σεξουαλική ικανοποίηση. Η πίεση
να «διορθωθεί» η κατάσταση μπορεί επίσης να
οδηγήσει σε άγχος και μειωμένη αυτοεκτίμη-
ση. Μια ανασκόπηση στο «International Jour-
nal of Impotence Research» υπογράμμισε ότι
οι σύντροφοι συχνά αισθάνονται αίσθημα αδυ-
ναμίας και ανησυχούν για τις μακροπρόθεσμες
επιπτώσεις της ΣΔ στη σχέση τους.

Συσχετιστικός αντίκτυπος
Η δυναμική της σχέσης μπορεί να αλλάξει

σημαντικά λόγω της ΣΔ. Η επικοινωνία συχνά
γίνεται τεταμένη, καθώς και οι δύο σύντροφοι
μπορεί να αποφεύγουν να συζητήσουν το θέμα
από αμηχανία ή φόβο μήπως πληγώσουν τα
συναισθήματα του άλλου. Αυτή η έλλειψη επι-
κοινωνίας μπορεί να οδηγήσει σε μείωση της
συνολικής οικειότητας και της συναισθηματι-
κής σύνδεσης. Έρευνες έχουν δείξει ότι τα
ζευγάρια που αντιμετωπίζουν τη ΣΔ συχνά
βιώνουν μειωμένη ικανοποίηση από τη σχέση
τους και αυξημένες συγκρούσεις.

Σεξουαλική ικανοποίηση
Η σεξουαλική ικανοποίηση είναι ένα κρίσιμο

συστατικό μιας υγιούς σχέσης και η ΣΔ μπορεί
να διαταράξει σοβαρά αυτή την πτυχή. Οι σύν-
τροφοι μπορεί να αισθάνονται σεξουαλικά ανι-
κανοποίητοι, οδηγώντας σε μείωση της σε-
ξουαλικής επιθυμίας και δραστηριότητας. Αυ-
τή η μείωση μπορεί να επιδεινώσει περαιτέρω
τα συναισθήματα απογοήτευσης και ανεπάρ-
κειας. Η μελέτη του «Journal of Sexual Medici-
ne» που αναφέρθηκε προηγουμένως σημεί-
ωσε επίσης ότι οι σύντροφοι των ανδρών με ΣΔ
ανέφεραν χαμηλότερα επίπεδα σεξουαλικής
ικανοποίησης, υπογραμμίζοντας τον αμφίδρο-
μο χαρακτήρα των επιπτώσεων της πάθησης.

Μηχανισμοί αντιμετώπισης
Παρά τις προκλήσεις αυτές, πολλά ζευγάρια

βρίσκουν τρόπους να αντιμετωπίσουν και να
διαχειριστούν τις επιπτώσεις της ΣΔ. Η αποτε-
λεσματική επικοινωνία είναι απαραίτητη -η
συζήτηση των συναισθημάτων ανοιχτά και ει-
λικρινά μπορεί να βοηθήσει και τους δύο συν-
τρόφους να κατανοήσουν τις προοπτικές και
τις ανάγκες του άλλου. Η αναζήτηση επαγγελ-
ματικής βοήθειας, όπως η συμβουλευτική ή η

ιατρική θεραπεία, μπορεί επίσης να είναι ευερ-
γετική. Οι ανδρολόγοι και οι θεραπευτές που
ειδικεύονται στη σεξουαλική υγεία μπορούν να
παρέχουν στρατηγικές και υποστήριξη για την
αντιμετώπιση των συναισθηματικών και σχε-
σιακών προκλήσεων που θέτει η ΣΔ.

Η ιατρική θεραπεία για τη ΣΔ, όπως η φαρ-
μακευτική αγωγή ή η χειρουργική επέμβαση,
μπορεί να βελτιώσει την κατάσταση και να ανα-
κουφίσει μέρος του σχετικού στρες στη σχέση.
Ωστόσο, η αντιμετώπιση των συναισθηματικών
και ψυχολογικών πτυχών είναι εξίσου σημαν-
τική. Οι ομάδες υποστήριξης και οι εκπαιδευτι-
κοί πόροι μπορούν να προσφέρουν πρόσθετη
βοήθεια και στους δύο συντρόφους για να δια-
χειριστούν από κοινού την κατάσταση.

Συμπέρασμα
Η στυτική δυσλειτουργία δεν είναι μόνο μια

κατάσταση που επηρεάζει το άτομο που τη
βιώνει, έχει βαθύ αντίκτυπο και στον σεξουαλι-
κό του σύντροφο. Οι συναισθηματικές, ψυχο-
λογικές και σχεσιακές συνέπειες μπορεί να εί-
ναι σημαντικές, οδηγώντας συχνά σε μειωμένη
ικανοποίηση της σχέσης και σεξουαλική ολο-
κλήρωση. Ωστόσο, με αποτελεσματική επικοι-
νωνία, επαγγελματική υποστήριξη και αμοι-
βαία κατανόηση, τα ζευγάρια μπορούν να αντι-
μετωπίσουν αυτές τις προκλήσεις και να διατη-
ρήσουν μια υγιή, ικανοποιητική σχέση.

Η κατανόηση του αντίκτυπου της ΣΔ στους
συντρόφους υπογραμμίζει τη σημασία μιας
ολιστικής προσέγγισης της σεξουαλικής υγεί-
ας που περιλαμβάνει και τα δύο άτομα στη σχέ-
ση. Με την από κοινού αντιμετώπιση του θέμα-
τος, τα ζευγάρια μπορούν να ενισχύσουν τον
δεσμό τους και να στηρίξουν ο ένας τον άλλον
μέσω αυτής της κοινής αλλά δύσκολης κατά-
στασης.

Πώς επηρεάζει η ΣΔ
τους σεξουαλικούς 

συντρόφους;
Γράφει 

ο Κώστας Γ.
Κωνσταντινίδης
Χειρουργός Ουρολόγος

- Ανδρολόγος

Πρόεδρος Ανδρολογι-

κού Ινστιτούτου

www.andrologia.gr

k.konstantinidis@andrologia.gr



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Αυτό το διήμερο είναι αρκετά ενδιαφέρον για

εσάς τους Κριούς. Ίσως θέλετε να κάνετε μια

έντονη αλλαγή σε προσωπικό επίπεδο και είστε

περισσότερο δυνατοί σε θέματα επικοινωνίας.

Φερθείτε με εξυπνάδα και μη χάσετε τις ευκαι-

ρίες με τη βιασύνη που σας διακρίνει.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Ο Σεπτέμβριος θα σας δώσει περισσότερη αυ-

τοπεποίθηση, αλλά μην ξεχνάτε ότι δεν θα πρέ-

πει να μετανιώσετε για τις αποφάσεις που έχετε

πάρει. Η Σελήνη από το ζώδιο του Λέοντα σας

φέρνει πιο κοντά στα μέλη της οικογένειάς σας.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Η πρώτη μέρα του Σεπτέμβρη σας βρίσκει σε

ταξιδιάρικη διάθεση. Ίσως να έχετε μια έντονη

επιθυμία να συζητήσετε με πρόσωπα που βρί-

σκονται στο περιβάλλον σας. 

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Οι ανασφάλειές σας έχουν επανέλθει, όμως μια

ειλικρινής συζήτηση μπορεί να σας απαλλάξει

από τις αμφιβολίες που είχατε για ένα πρόσω-

πο. Ο Σεπτέμβρης ξεκινά με ένα θέμα που ζητά

άμεσα λύση.

Λέων
(23/7-22/8)
Αυτό το διήμερο είναι για εσάς μια καλή ευκαι-

ρία να τοποθετηθείτε σωστά σε καταστάσεις

που σας έχουν προβληματίσει. Μπορεί να δε-

χτείτε τη βοήθεια και τη φροντίδα από δικό σας

πρόσωπο, ενώ κάποια σύννεφα που είχαν δη-

μιουργηθεί στα συναισθηματικά σας, τώρα θα

αρχίσουν σταδιακά να διαλύονται.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Ο μήνας τον γενέθλιων σας έφτασε και εσείς
αποκτάτε και πάλι θετική ενέργεια. Αυτό το
διήμερο έχετε να κάνετε πολλά, ενώ θα βρε-
θείτε με πρόσωπα που θα ενισχύσουν την
αυτοπεποίθησή σας. Την Κυριακή μπορεί να
μιλήσετε για νέες επαγγελματικές δραστη-
ριότητες.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Αποχαιρετήστε σταδιακά το καλοκαίρι, βά-

ζοντας νέο πρόγραμμα στην καθημερινότητά

σας. Ίσως να είναι το τελευταίο διήμερο που

θα νιώσετε ανάλαφροι και απαίδευτοι από τις

υποχρεώσεις σας. Τις επόμενες μέρες θα

μπείτε σε μια δραστήρια επαγγελματική πε-

ρίοδο.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Αυτό το Σαββατοκύριακο θα έχετε έντονη
δραστηριότητα και μεγάλες επαγγελματικές
βλέψεις. Εσείς του τρίτου δεκαημέρου βρί-
σκεστε σε ένα οικονομικό ή συναισθηματικό
ξεκαθάρισμα, που χρειάζεστε λίγο χρόνο
ακόμη για να ολοκληρωθεί. 

Τοξότης
(22/11-21/12)
Τα πράγματα συνεχίζουν να είναι διφορούμε-
να και νιώθετε ότι βρίσκεστε ανάμεσα σε δυο
δυνάμεις που σας δημιουργούν έντονη πόλω-
ση. Είναι πολύ πιθανό να βρεθείτε την Κυρια-
κή σε έναν ευχάριστο προορισμό.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Οι μέρες αυτές είναι αρκετά απαιτητικές,
κουραστικές και βγαίνουν μπροστά σας
πράγματα που είχατε αφήσει σε αναμονή.
Φροντίστε να κάνετε ένα πρόγραμμα για το
επόμενο διάστημα, όπου θα έχετε καλές
επαγγελματικές ευκαιρίες. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Ο Σεπτέμβρης είναι εδώ και εσείς ξανασκέ-
φτεστε κάποιες καταστάσεις που το προ-
ηγούμενο διάστημα δεν σας βοήθησε καθό-
λου να κατανοήσετε. Εσείς του τρίτου δεκαη-
μέρου είστε περισσότερο ταλαιπωρημένοι
και έχετε κάθε δικαίωμα να νιώθετε ένα πα-
ραπάνω παράπονο με τους άλλους.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Ο μήνας αυτός μπαίνει δυναμικά, χρειάζεται
άμεσα να κάνετε κάποιες βοηθητικές κινή-
σεις, σε σχέσεις, οικογένεια, σπίτι και επαγ-
γελματικά. Αφιερώστε ποιοτικό χρόνο σε
εσάς και αφουγκραστείτε εκείνα που θα σας
δώσουν θετικότητα στη ζωή σας.
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Βρισκόμαστε στο τέλος του καλοκαιριού, μια
χρονική στιγμή που καλό είναι να κάνουμε έναν
προσωπικό επαναπροσδιορισμό. Η Σελήνη στο ζώδιο

του Λέοντα χρειάζεται έντονη δημιουργικότητα,
ανανέωση, ενώ η πρώτη μέρα του Σεπτέμβρη είναι
αρκετά αισιόδοξη σε προσωπικές αποφάσεις ή σχέσεις
που χρειάζονται ανανέωση. 


